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نوآوری، فناوری و بهره گیری از دانش و تکنولوژی، ضرورتی حیاتی، رمز بقا 
و برگ برنده شرکت های متعالی است و شرکت فولاد مبارکه به عنوان شرکتی 
کثری  پیشتاز و پیشرو، برای تحقق راهبردهای اصلی خود، شامل استفاده حدا
از ظرفیت ها و تولید محصولات ویژه، توسعه زنجیره ارزش و زیرساخت ها، توسعه 
سرمایه های انسانی و ارتقای بهره وری کارکنان و توسعه پایدار اقتصادی و 
گزیر به توجه ویژه به راهبرد توسعه فناوری  اجتماعی و زیست محیطی خود، نا
و نوآوری هاست و خوشبختانه با سیاست گذاری و برنامه ریزی های مستمر، 

کنون پرچم دار صنایع کشور در حوزه فناوری و نوآوری است. این شرکت هم ا
توسعه و تحول درگرو رونق علم و به کارگیری تکنولوژی در تمامی شئونات زندگی است 
و در دنیای کنونی که هوشمندسازی ابزارها و فرایندها با سرعتی چشمگیر رو به 
افزونی است و ربات ها، هوش مصنوعی و اینترنت اشیا، ابزار کنترل جهان امروز را در 
اختیار گرفته اند، فناوری و نوآوری، اولویت اصلی توسعه کسب وکارها و تحول آفرینی 
در صنعت است. بدیهی است که میزان موفقیت شرکت ها و سازمان ها در همه 
حوزه ها، به ویژه حوزه صنعت، به میزان بهره گیری از علم و تکنولوژی و فناوری 
بستگی دارد و رقابت اصلی بر سر میزان، شیوه و چگونگی بهره گیری آن ها از فناوری 

برای پیشبرد اهداف خود و حرکت به سمت جلو است.
استفاده  از فناوری و نوآوری های روز در صنعت فولاد طی سال های اخیر نقشی 
مؤثر و بی بدیل در ارتقای علم و دانش، شکوفایی اقتصادی و رونق تولید، حفظ 
منابع موجود و تکمیل زنجیره ارزش و سودآوری داشته، به گونه ای که می توان گفت 
بخش عمده توفیقات و دستاوردهای حاصل شده در صنعت فولاد کشور، ازجمله 
کسب عنوان دهمین تولیدکننده فولاد  جهان و همچنین تولید محصولات ویژه و 
ارتقای بهره وری در این زمینه، مرهون توسعه فناوری و نوآوری در این صنعت است.

فولاد مبارکه با توجه به اهمیت موضوع علم و تکنولوژی در صنعت فولاد و اهمیت 
توجه به فناوری و نوآوری های روز، برای توسعه کمّی و کیفی خود، با تغییر رویکردها 

و خط مشی های موجود و سرمایه گذاری عظیم در این حوزه در سال های اخیر، 
سهم قابل توجهی در توسعه فناوری و نوآوری کشور داشته و تغییرات چشمگیری 

کوسیستم نوآوری کشور ایجاد کرده است. را در ا
در وضعیت اقتصادی کنونی، فولاد مبارکه با سرمایه گذاری بیش از یک هزار 
میلیارد تومانی درزمینه توسعه فناوری و نوآوری و تشکیل شرکت هایی در این 
حوزه به منظور کاهش خطرپذیری در فرایند سرمایه گذاری و تولید، بزرگ ترین 
حامی شرکت های دانش بنیان کشور، پرچم دار توسعه و فناوری در صنعت کشور 
و هم راستا با انقلاب چهارم صنعتی است که تلاش می کند با بومی سازی علم و 

تکنولوژی، در خودکفایی صنعتی ایران اسلامی ایفای نقش کند.
سرمایه گذاری ها و تدابیر صورت گرفته در فولاد مبارکه در شرایط تحریم و 
محدودیت های مختلف، ضمن ارتقای جایگاه علم و حفظ و توسعه سرمایه های 
انسانی و تکریم نخبگان، در شکوفایی صنعتی و رونق تولید اثربخش بوده و علاوه 
بر خلق دانش و ثروت در عرصه صنعت و خودکفایی اقتصادی، این شرکت را در 
هشتمین جایزه ملی مدیریت فناوری و نوآوری در سال جاری، به کسب بالاترین 
سطح موفقیت در این حوزه و احراز تندیس سیمین به عنوان بهترین عملکرد در 
این حوزه نائل کرد و با سیاست ها و راهبردهای اندیشیده شده، بی گمان فولاد 

مبارکه در افق 1410 یک شرکت پیشران فناوری در منطقه خواهد بود.
هفتم آذرماه به عنوان »روز نوآوری و فناوری ایران ساخت« و به پاسداشت شهادت 
پژوهشگر برجسته کشور دکتر فخری زاده، فرصت مغتنمی برای پاسداشت 
مجاهدت دانشمندان و نخبگان ایران اسلامی برای تعالی ایران اسلامی و زمان 
مناسبی برای درک اهمیت توجه به موضوع علم و فناوری و نوآوری های روز است، 
امری که فولاد مبارکه آن را نیازی حیاتی برای تحول و توسعه و پیشرفت می داند و با 
سرمایه گذاری و برنامه ریزی های هدفمند و هوشمندانه خود، سهم قابل توجهی در 

توسعه زیرساخت های زیست بوم فناوری و نوآوری کشور داشته و دارد.

یست بوم فناوری و نوآوری کشور یرساخت های ز نقش بی بدیل فولاد مبارکه در توسعه ز
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آذرماه 1403( برنامــه حضــور مدیران در رادیو فولاد )
یف د یــرر مد ســمت  و  م  نــا

ــبز ــركت توكاس ــل ش ــر عام خ زاد-مدی ــا فر  علی رض

نســوز تعمیــرات  فتاح المنان-مدیــر  پــدرام   
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توجه به انعقاد قرارداد جدید بیمه درمان، خواهشــمند است  به اطلاع همکاران گرامی می رســاند با

ینه های درمانی قبلی به نمایندگی های منتخب بیمه ایران اقدام نمایید. یل مدارک و هز 1403 جهت تحو /11 یخ 15/ کثر تا تار حدا

یست یت بهداشــت حرفه ای، ایمنی و محیط ز  مدیر

ینه های درمانی قبلی  یل مــدارک و هز اعلام مهلت تحو
به  نمایندگی هــای منتخب بیمه ایران

تشکیل بسیج در نظام جمهوری اسلامی ایران
 از برکات و الطاف جلیّه  خداوند تعالی بود 

ً
 یقینا

یز و انقلاب اسلامی ایران ارزانی شد. که بر ملت عز
امام خمینی»ره«
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عضو هیئت عامل صندوق توسعه ملی ایران 
در بازدید از فولاد مباركه خبر داد:

مدیر بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست 
فولاد مباركه تصریح كرد:

هم افزایی فولاد مبارکه 
و بیمه آسیا برای ارتقای
 کیفیت خدمات درمانی

مدیرعامل فولاد مباركه در بازدید از نخستین 
رویداد توسعه فرهنگ كتاب خوانی شركت:

مدیر ارشد بهره برداری مجتمع فولاد سبا خبر داد:

تربیت کودکان و نوجوانان با 
ترویج کتاب خوانی گامی در مسیر 

تحقق خلق آینده ای بهتر است

جهش تولید در مجتمع فولاد سبا 
با ثبت دومین رکورد ماهیانه

 در سال ۱۴۰۳

مشارکت ۱6۰ میلیون یورویی صندوق 
بَرپروژه 

َ
توسعه ارزی در تأمین مالی ا

نورد گرم شماره 2 فولاد مبارکه

2

 رشد ۱۴.7 درصدی سود فولاد مبارکه در 6 ماه نخست سال جاری
مدیرعامل فولاد مبارکه در آیین اختتامیه ممیزی خارجی استانداردهای مدیریتی این شرکت عنوان کرد:
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رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار جمعی از مدیران، 
اساتید و طلاب جامعةالزهرا )س(، این مجموعه اثرگذار را از 
پدیده های بی نظیر برآمده از انقلاب اسلامی و موجب افزایش 
سطح معلومات دینی و اثرگذاری زنان دانستند و با اشاره به 
ضرورت تحول و روزآمدی حوزه های علمیه همپای تحولات 
جامعه، گفتند: حوزه های علمیه باید برای مسائل مهم جامعه 
ازجمله مسائل اقتصادی، حکمرانی و خانواده نظر داشته 

باشد.
، تشکیل جامعة الزهرا  حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار
)س( را مرهون ابتکار امام بزرگوار خواندند و گفتند: نفس تشکیل 
گاهی دینی جمع زیادی از  مجموعه ای با مأموریت ارتقاء معرفت و آ
که تا قبل از آن، زنان  زنان و دختران کشور، بسیار ارزشمند است چرا

در تاریخ کشور از چنین امکانی برخوردار نبوده اند.
ایشان با اشاره به صدمات فراوان ناشی از گسترش فرهنگ غربی به 
جامعه زنان در دوره رضاخانی ازجمله عوارض ناشی از سطح پایین 
معلومات دینی زنان و نبود مجموعه مختص ارتقای معرفت دینی 
آنان، افزودند: امروز جامعةالزهرا )س( متکفل این مأموریت مهم 
است بنابراین هر چه بتوانید دانشجویان بیشتری جذب کنید و 

معلومات دینی آن ها را بالاتر ببرید، کاری ارزشمند است.
رهبر انقلاب، لازمه حرکت به سمت تمدن اسلامی را گسترش 
معارف اصیل دینی در میان عموم مردم خواندند و با توجه به 
این ضرورت، گفتند: تبلیغ و تبیین معارف اسلامی و احیای 
دین، مأموریت مهم دیگر جامعةالزهرا )س( است که باید برای 
اثرگذاری تربیتی و پیشبرد معنوی زنان که نیمی از جامعه هستند، 

هدف گذاری و برنامه ریزی انجام شود.
حضرت آیت الله خامنه ای تحول را امری طبیعی و قهری در 
عالَم خواندند و گفتند: چنانچه زمام تحول به دست افراد عاقل 
و متدین باشد جامعه و بشریت اعتلا پیدا می کند اما بدون آن، 
تحول رو به گمراهی و انحطاط می رود همچنانکه امروز در جوامع 

غربی، منکرات عقلی به معروف تبدیل شده است.
ایشان حوزه های علمیه را نیز همچون سایر مجموعه ها نیازمند 
تحول دانستند و افزودند: حوزه علمیه برای مردم و تبلیغ و پیشبرد 
کمیت دینی است که با توجه به در حال تحول  دین و ایجاد حا
بودن جامعه، حوزه علمیه هم باید برای انجام صحیح وظایف 

خود روزآمد شود.
رهبر انقلاب، به روزرسانی کتاب ها و شیوه های درسی در حوزه های 
علمیه و ورود به مسائل موردنیاز جامعه ازجمله مسائل پولی 
و مالی، حکمرانی، خانواده و مسائل جدید همچون رمز ارزها را 
ازجمله الزامات تحول در حوزه علمیه خواندند و افزودند: مخالفت 
با تحول حوزه علمیه، مخالفت با پیشرفت دین در کشور است البته 

کسانی باید تحول را ایجاد کنند که صلاحیت آن را داشته باشند.

بانک مرکزی امکان استفاده از ارز حاصل از صادرات 
زنجیره فولاد و فلزات رنگین اساسی جهت واردات اقلام 
موردنیاز مصارف ارزی چهار حوزه تا سقف ۱۰۰ درصد را ابلاغ 

کرد.
به گزارش ایراســین، بر اســاس اعــلام بانــک مرکزی، در راســتای 
مســاعدت با صادرکنندگان و بازگشت مؤثرتر و تســریع و افزایش 
بازگشت ارز حاصل از صادرات، حسب بند »1« مصوبات بیست 
و سومین جلســه کارگروه بازگشــت ارز حاصل از صادرات، امکان 
اســتفاده از ارز حاصل از صــادرات زنجیــره فولاد و فلــزات رنگین 
اساســی جهت واردات اقلام موردنیاز مصــارف ارزی چهار حوزه 
»ماده اولیه، طرح های توسعه ای و تکمیل پروژه های تولید انرژی، 
نیاز کالاهای التهابی صنایع فلزی« بر اساس تبصره »1« بند »1« 
ماده »8« آیین نامه اجرایی بازگشت ارز حاصل از صادرات تا سقف 
100 درصد ارز حاصــل از صادرات برای شناســه های ملی اعلامی 
و مورد تأیید وزارت صنعــت، معدن و تجارت از ســوی این بانک 
فراهم گردید و این دســته از اشــخاص حقیقی و حقوقی اعلامی 
مزبور می توانند از محــل 100 درصد ارز حاصل از صــادرات خود و 

غیر نسبت به واردات ۲0۵۳ ردیف کد تعرفه به کشور اقدام کنند
گفتنی اســت کدتعرفه های کالاهــای منتخب در موضــوع ماده 
اولیه، قطعات، تجهیزات و ماشین آلات خط تولید و ماشین آلات 
و تجهیزات حوزه تولید انرژی برای خود، توسط وزارت صمت به 
بانک مرکزی ابلاغ گردیده و کنترل ثبت سفارش بر اساس برنامه 
توسعه مد نظر وزارتخانه مزبور در زنجیره ارزش صورت می پذیرد.

همچنیــن کالاهــای التهابــی منتخــب وزارت صنعــت، معدن و 
تجــارت در صــورت واردات از محل این منابع می بایســت تحت 
نظــارت و بــا صلاحدیــد وزارتخانه فــوق در بــورس کالا بــه فروش 

برسند.

درمحضر ولایت

خبـــــر کوتاه

خـبــــــــــــــــــر

حوزه علمیه باید به روز و 
پاسخ گوی مسائل جدید باشد

امکان صددرصدی واردات در برابر 
صادرات برای صنعت فولاد فراهم شد

مدیرعامـل شـرکت فـولاد مبارکـه در آییـن اختتامیـه 
ممیزی خارجی استانداردهای مدیریتی این شرکت 
کـه روز چهارشـنبه 3۰ آبـان برگـزار شـد، گفـت: یکـی از 
مؤلفه های اصلی تحقق شعار خلق آینده بهتر ایجاد تحول و بهبود 
مسـتمر اسـت. لازمه این امر داشتن تفکر سیستمی و سیستم های 
مدیریتی اسـت؛ امـا خوب اسـت کـه ممیزی هـا و ارزیابی ها بـا در نظر 

گرفتـن محدودیت هـا انجام شـود.
بـه گـزارش خبرنـگار ایراسـین، محمدیاسـر طیب نیا اظهـار کرد: فلسـفه 
وجودی فولاد مبارکه خلق آینده بهتر برای شـرکت و کشـور اسـت و یکی 
از مؤلفه های اصلی تحقق این هدف، ایجاد تحول و بهبود مستمر است 
کـه لازمـه آن داشـتن تفکـر سیسـتمی و سیسـتم های مدیریتـی اسـت. 
جهت حصول اطمینان از عملکرد صحیح این سیستم ها، ممیزی های 

مداوم و بهبودهای مسـتمر حاصل از آن ضروری اسـت.
وی بـا اشـاره بـه نظریـه محدودیت هـای »گلـد-رت« )Goldrat( در علـم 
مدیریـت گفـت: طبـق ایـن نظریـه، مدیریـت بایـد موانـع را برطـرف کنـد 
تـا سـازمان بتوانـد در مسـیر آسـان تری بـه رشـد خـود ادامـه دهـد، ایـن 
نظریه مجموعه ای از ابزارهاسـت که به مدیران اجازه می دهد تنگناها، 
گلوگاه ها و محدودیت های موجود در فرایندهای شرکت را شناسایی و 

بـرای رفـع آن هـا تـلاش کنند.
افزایش پی درپی تولید و عبور از ظرفیت اسمی طی سه 

سال اخیر، علی رغم روند فزاینده محدودیت های انرژی
طیب نیا در ادامه به محدودیت های فزاینده انرژی طی سـه سال اخیر 
در فولاد مبارکه و همچنین دیگر صنایع کشور اشاره کرد و گفت: از سال 
1400 محدودیت هـای انرژی هرسـاله افزایش یافتـه و فرصت های تولید 
مازاد بر ظرفیت کارخانه را که می توانست محصول بهره وری همکاران ما 
باشد، به واسطه محدودیت های برق و گاز از دست دادیم؛ اما علی رغم 
کنون  افزایش این محدودیت ها طی دو سـال گذشـته و سـال جـاری، تا
بـا افزایـش تولیـد و عبـور از ظرفیـت اسـمی، رکوردهـای تولیـد پی درپـی 
شکسته شده و همواره شاهد افزایش تولید و سودآوری شرکت بوده ایم.
وی بـا بیـان اینکـه محدودیـت مـواد اولیـه، انـرژی، آب، مشـکلات 
حمل ونقل، تخصیص ارز، ثبت سـفارش، تغییـر مکرر قوانیـن و مقررات 
، حملـه سـایبری، فشـارهای رسـانه ای به ویـژه در  فضـای کسـب وکار
خصـوص اتهـام اختـلاس ۹۲ هـزار میلیـارد تومانـی و پس لرزه هـای 
آن همچنـان باقـی اسـت و مسـلماً ایـن اتفاقـات در برهـه ای از زمـان 
کل سیسـتم مدیریتـی را تحـت تأثیـر قـرار می دهـد، گفـت: مـا بایـد ایـن 
شـرایط را مدیریـت می کردیـم و کار خـود را پیـش می بردیم تا سـازمان به 

دسـتاوردهای ارزشـمند خـود برسـد.
مدیرعامـل شـرکت فـولاد مبارکـه بـا بیـان برخـی از دسـتاوردهای ایـن 
شـرکت طی سـه سـال اخیر ابراز کرد: ما علی رغم محدودیت های انرژی 
و درحالی که روند تولید از سـال 1400 نزولی شـده بـود، با اتخاذ تمهیدات 
و برنامه ریزی لازم، روند تولید را صعودی کرده و این یعنی سیستم های 

مدیریتـی به خوبی عمـل کرده اسـت.
عبور از ظرفیت اسمی و تولید ۳۷ محصول جدید

وی بـا بیـان اینکـه فـولاد مبارکـه در زمینـه تولیـد توانسـته اسـت عـلاوه بر 
گـذر از ظرفیـت اسـمی خـود طـی سـه سـال اخیـر، ۳۷ محصـول جدیـد 
تولید کند، گفت: این شـرکت تا پایان سـال نیز ۵ محصـول جدید عرضه 

خواهـد کـرد.
طیب نیا با بیان اینکه شـرکت فولاد مبارکه تنها مجموعه فولادی اسـت 
که سـودآوری آن در ۶ ماه نخسـت امسـال نسـبت به مدت مشـابه سال 
گذشـته رشـد 14.۷ درصـدی داشـته اسـت، ادامـه داد: ایـن در حالـی 
اسـت که بیشـتر شـرکت های فولادی در این بازه زمانی کاهش ۶0 تا 1000 

درصـدی سـودآوری را پشـت سـر گذاشـته اند.
وی افزود:   این رشـد سـودآوری هم زمان بـا حمایت از مشـتریان در رکود 
کـم بـر بـازار رخ داده اسـت.حمایت از مشـتریان در شـرایط سـخت  حا
نقدینگی در قالـب فـروش اعتبـاری و تمدید اعتبـارات اسـنادی صورت 

می گیـرد.
مدیرعامل فـولاد مبارکه  حرکت این شـرکت به سـمت تولید محصولات 
ویژه و صـادرات به بازارهـای جدید جهانی را عامل اصلـی افزایش درآمد 
شـرکت دانسـت و  گفـت:   هرچنـد توسـعه صـادرات محصـولات  یکـی از 
اولویت های مهم شـرکت اسـت، امـا با توجـه به قرارگیـری شـرکت در مرکز 
کشـور، تأمین نیـاز داخلـی  اولویت اصلـی  به شـمار می آیـد  و محدودیت 

انـرژی عامل کاهنـده بـرای برنامـه صادراتی فـولاد مبارکه اسـت.
وی گفـت: در حـوزه توسـعه نیـز هم زمـان بیـش از ۲۲0 پـروژه در فـولاد 
مبارکه در دست اجرا و در آستانه بهره برداری اسـت. یکی از این پروژه ها 
نیروگاه ۹14 مگاواتی و همچنین نیروگاه خورشیدی ۶00 مگاواتی است. 
کنـون دو فـاز نیـروگاه ۹14 مگاواتـی در مـدار تولیـد قـرار دارد و در  هم ا
آبان مـاه ۲0 مگاوات نیروگاه خورشـیدی نیـز وارد مـدار شـد. در آذرماه نیز 

۲0 مـگاوات دیگـر بـه آن اضافـه می شـود.
مدیرعامل شـرکت فولاد مبارکه با اشـاره به اینکه در حال حاضر ۵ واحد 
تولید آهن اسـفنجی برای تکمیل زنجیره فـولاد در گـروه فـولاد مبارکه در 
ک  دسـت احداث اسـت، گفت: ایـن واحدها تضمین کننده آینـده خورا
فـولاد مبارکـه هسـتند. اخیـراً نیـز مجموعـه سـبزوار اضافـه شـده و تـا دو 
سـال آینده این مجموعه ها محدودیت های ما در حوزه آهن اسفنجی 

را رفـع خواهنـد کرد.
وی بـا بیـان اینکـه طـی ۳ سـال اخیـر بـه حـدود ۳ میلیـون تن اسـتخراج 
سـنگ آهن رسـیده ایم، اضافـه کـرد: ایـن رونـد بـا توجـه بـه پروژه هـا و 

کتشـاف، ادامـه دار و افزایشـی خواهـد بـود. محدوده هـای در دسـت ا
طیب نیـا بـا اشـاره بـه تأخیـر در اجـرای پـروژه نـورد گـرم ۲ طـی سـال های 
اخیر تصریح کرد: این پروژه ابرپروژه ای است که در حال پیشرفت است. 
مطالعـات احـداث کارخانـه ورق الکتریکـی نیـز انجـام شـده و بـه زودی 

مراحـل بعـدی آن انجـام خواهد شـد.
پروژه انتقال آب تا ۲ ماه آینده مشکل آب صنعتی ترین 

استان کشور را برطرف خواهد کرد
وی با بیـان اینکه در حـوزه انتقـال آب دریا و تصفیه پسـاب نیـز اقدامات 
خوبـی انجـام شـده اسـت، ادامـه داد: پـروژه انتقـال آب تـا ۲ مـاه آینـده 
مشکل آب همه صنایع استان اصفهان را به عنوان صنعتی ترین استان 

کشـور برطـرف خواهـد کرد.
مدیرعامل شـرکت فولاد مبارکه افزود: مطالعات میدان گازی نیز انجام 

شـده و به زودی قرارداد عملیات اسـتحصال آن به امضا خواهد رسید.
وی همچنیـن بـا اشـاره بـه راه انـدازی خـط تولیـد الکتـرود اردکان افـزود: 

امسـال ایـن پـروژه نیـز در مـدار تولیـد قـرار خواهـد گرفـت.
طیب نیا گفت: عـلاوه بر مـوارد فـوق شـرکت فـولاد مبارکه دسـتاوردهای 
جهانی و ملی متعدد دیگری در قالب تندیس ها و جوایز کسب کرده که 
از جملـه ایـن جایزه ها می تـوان به جایـزه تعالـی سـازمانی، جایزه علمی 
فنـاوری و نـوآوری، جایـزه مدیریـت مالـی، جایـزه ملـی مدیریت ابرپـروژه 

نیـروگاه و... اشـاره کرد.
رمز موفقیت ما در فولاد مبارکه نگاه به آینده است

کید بر اینکه نـگاه ما به آینده اسـت و رمز موفقیـت ما نیز همین  وی بـا تأ
اسـت، ادامـه داد: مـا در گذشـته نماندیـم، حـال را دریافتیـم و نگاهمان 
باید به آینده باشـد، ما فولاد مبارکه سـال 14۳0 را می بینیم و برنامه های 

عملیاتی را بـرای تحقق چشـم انداز سـال 1410 تعریـف کرده ایم.
مشکل محدودیت گاز تا پایان سال ۱۴۰۵ برطرف 

می شود
مدیرعامـل شـرکت فـولاد مبارکـه بـا بیـان اینکـه برنامه ریـزی کرده ایم که 
شـرکتی قدرتمند، بـه روز، نـوآور و شکسـت ناپذیر در برابـر محدودیت ها 
باشیم، اضافه کرد: ما نهایتاً تا پایان سال آینده و حتی تا نیمه سال آینده 
دیگر محدودیت انرژی برق نخواهیم داشت، تا پایان سال 140۵ مشکل 
محدودیـت گاز را برطـرف خواهیـم کـرد و تـا ۲ مـاه آینـده محدودیـت آب 

برای فولاد مبارکه و سـایر صنایع اسـتان رفع خواهد شـد.
وی افـزود: مـا در حـوزه حمل ونقـل بـا مشـکل توسـعه زیرسـاخت های 
ریلـی کشـور مواجهیـم؛ امـا در حـوزه وسـایل حمل ونقـل مـا بـا دارا بودن 
گن و بیش از ۵۵0 کامیون تملیکی  بیش از 80 لوکوموتیو، حدود ۵ هزار وا
در شـرکت های زیرمجموعـه، زیرسـاخت های لازم را فراهـم کرده ایـم تـا 
بتوانیم تولید خوبـی را در سـال های آینـده در این مجموعـه رقم بزنیم.
پـال را 

ُ
طیب نیـا اضافـه کـرد: به منظـور حـل مشـکل مـواد اولیـه شـرکت ا

خریـداری کرده ایم و بـا توجه بـه توسـعه های برنامه ریزی شـده در فولاد 
سـنگان و در دیگـر زیرمجموعه های گـروه فـولاد مبارکـه، در حـوزه تولید 
کنسانتره و گندله مشـکلی نخواهیم داشـت. در حوزه تولید سنگ آهن 
کتشافی که در دستور کار داریم منجر به خروج از حالت  نیز حوزه های ا

بحرانـی در تأمیـن سـنگ آهن خواهد شـد.
وی بـا بیـان اینکـه در پایین دسـت نیـز جهـت افزایـش سـودآوری فـولاد 
کز  مبارکـه و حفظ بازار، تکمیـل کارخانه لوله سـازی و توسـعه فعالیت مرا
خدماتی در داخل و خارج از کشور را دنبال کردیم، گفت: با این اقدامات 

فروش پایـدار فولاد مبارکـه را رقم خواهیـم زد.
خودکفایی و ارزآوری با راه اندازی خط تولید الکترود 

اردکان
مدیرعامـل شـرکت فـولاد مبارکـه بـا بیـان اینکـه راه انـدازی خـط تولیـد 
الکترود اردکان منجر به کاهش ارزبری تولید خواهد شـد، افزود: در این 
حـوزه بـه خودکفایـی خواهیـم رسـید و در بخـش تولیـد کُک سـوزنی نیـز 

مطالعـات خوبـی در دسـت انجـام اسـت.
وی تصریح کرد: توصیه های ممیـزان و یافته های آن ها به مـا در ارزیابی 
سیستم های مدیریتی و دست یابی به اهداف سازمان و حرکت پرشتاب 
فـولاد مبارکـه در راسـتای خلق آینـده بهتر کمـک خواهد کـرد؛ ازایـن رو از 
دقـت نظـر و توصیه هـای ممیـزان خارجـی سپاسـگزارم و همچنیـن بـه 
همکارانـم در فـولاد مبارکـه کـه در ایـن ارزیابـی و در نظام هـای مدیریتـی 

مربوطه مشـارکت قریـب ۹0 درصـدی داشـتند خدا قـوت می گویم.

معاون فناوری شرکت فولاد مبارکه:
پیاده سـازی ۴ اسـتاندارد جدیـد در فـولاد مبارکـه در دسـتور 

کار اسـت

محمد ناظمی هرندی، معاون فناوری شـرکت فولاد مبارکه نیز در آیین 
اختتامیه ممیـزی خارجـی اسـتانداردهای مدیریتـی این شـرکت اظهار 
کرد: ممیزی خارجی اسـتانداردهای مدیریتـی در فـولاد مبارکه از پنجم 

آبان مـاه آغاز شـده و تا امـروز ادامه داشـته اسـت.
معـاون فنـاوری شـرکت فـولاد مبارکـه گفـت: در حـال پیاده سـازی 4 
اسـتاندارد انتشـار گازهـای گلخانـه ای، رد پـای کربـن، تـداوم کسـب وکار 
و امنیـت اطلاعـات در فـولاد مبارکـه هسـتیم. لازم اسـت از همـه مدیران 
شـرکت و همـکاران کـه در همـه برنامه هـای شـرکت دغدغـه  دارنـد و 

همـکاری می کننـد، قدردانـی می کنـم.
وی افزود: تیـم نُه نفـره از نمایندگی ایـران شـرکت SGS برای ایـن ارزیابی 
در شـرکت فولاد مبارکه حضور یافتنـد و در همه واحدهای فـولاد مبارکه 

1۶8 جلسـه بـرای ممیـزی تشـکیل شـد. مدیریـت مجموعـه در برخـی از 
حوزه ها از ممیزان می خواهد توجه بیشتری داشته باشـند و از نگاه نفر 

سـوم این شـرایط ارزیابی شـود.
معـاون فنـاوری شـرکت فـولاد مبارکـه بـا بیـان اینکـه مـا در فـولاد 
مبارکـه آموخته ایـم کـه کل ممیزی هـای سـازمان را در قالـب ممیـزی 
درون سازمانی انجام دهیم، گفت: در سال جاری ۹۷ نفر از متخصصان 

و مدیـران ایـن ممیـزی را انجـام دادنـد.
وی اضافـه کـرد: بر ایـن اسـاس طـی 4 دوره آموزشـی با همـکاری و کمک 
واحد آمـوزش، بـرای 1۵0 نفر حـدود ۳۶00 نفر سـاعت آموزش انجام شـد 
و در طـول سـال مغایرت هـای اعلام شـده در ممیزی هـا بررسـی و رفـع 

خواهـد گردیـد.
ناظمـی هرندی بـا بیـان اینکـه ممیـزی در فـولاد مبارکـه از حدود سـال 
1۳۷4 و بـا ایـزو ۹001 آغـاز شـده اسـت، اضافـه کـرد: در حـال حاضـر 1۲ 
اسـتاندارد در فـولاد مبارکـه پیاده سـازی شـده اسـت کـه دو اسـتاندارد 
آزمایشـگاه ها و اسـتاندارد کرونا در قالـب این ممیزی انجام نمی شـود.

رئیـس سیسـتم های مدیریـت کیفیـت و سـرآمدی فـولاد مبارکه 
عنـوان کـرد:

ممیزهایی بیرونی به عنوان چشـم سـوم و نگاه تخصصـی در 
جهت شناسـایی زمینه هـای قابل بهبود

علی کیانی، رئیس سیستم های مدیریت کیفیت و سرآمدی فولاد مبارکه 
نیز در این آیین گفت: امسال سی امین دوره برگزاری ممیزی خارجی در 
شرکت فولاد مبارکه است و ممیزهایی بیرونی در کنار سایر ارزیابی های 
مختلـف به عنـوان چشـم سـوم و بـا نـگاه تخصصـی جهـت شناسـایی 
زمینه هـای قابل بهبـود، به ارتقـای فرهنـگ نقدپذیـری و یادگیری کـه از 

مهم تریـن المان های فرهنگ سـازمانی اسـت، منجر خواهد شـد.
سیسـتم  اسـتانداردهای  خارجـی  ممیـزی  کـرد:  اظهـار  وی 
فـولاد مبارکـه شـامل مدیریـت  )IMS( شـرکت  مدیریـت یکپارچـه 
شـغلی  بهداشـت  و  ایمنـی  مدیریـت   ،)ISO9001:2015( کیفیـت 
 ،)ISO14001:2015( مدیریـت زیسـت محیطی ،)ISO45001:2018(
آب  بازدهـی  مدیریـت   ،)ISO50001:2018( انـرژی  مدیریـت 
 ،)ISO10002:2018( مدیریـت شـکایات مشـتریان ،)ISO46001:219(
مدیریـت رضایـت مشـتریان )ISO10004:2018(، مدیریـت شایسـتگی 
کارکنـان )ISO10015:2019(، مدیریـت ریسـک )ISO31000:2018( و 
مدیریـت دانـش )ISO30401:2018( در قالـب یـک تیم نُه نفره از شـرکت 

SGS سـوئیس بـه مـدت ۹0 نفـر روز از 5 تـا 30 آبـان برگـزار شـد.
رئیـس سیسـتم های مدیریـت کیفیـت و سـرآمد فـولاد مبارکـه  گفـت: 
رعایت دسـتورالعمل ها و گـردش کارهای سـازمان، اقدامـات اصلاحی 
ناشـی از ادعاهـا و رضایـت مشـتریان و عیـوب اصلـی در نواحـی 
تولیـدی، ارتقـای صحـت و آماده بـه کاری زیرسـاخت های به کاررفتـه 
( در فرایندهـای تولیـدی و پشـتیبانی )شـامل  )نرم افـزار و سـخت افزار
لاینده هـا  PM،CM،RCM و کالیبراسـیون( اندازه گیـری و کنتـرل آ
و پیشـرفت پروژه هـای مرتبـط بـا جنبه هـای بـارز زیسـت محیطی، 
پایش و کنتـرل الزامـات قـراردادی و قانونـی در حـوزه ایمنی، سـلامت و 
بهداشت کارکنان، تجهیزات و فرایندها )HSEPLAN، گواهی سلامت 
مکانیسـم ها، تجهیزات و آسانسـورها، اقدامات مرتبط با ریسـک های 
بحرانـی و…( تحقـق اهـداف حـوزه مدیریـت انـرژی و آب در سـازمان، 
تعریـف اقدامـات جهـت کاهـش ریسـک های دانشـی و کسـب دانـش 
ناموجـود مطابـق با نقشـه دانـش در نواحـی تولیـدی حوزه هـای تمرکز 

ممیـزی خارجـی شـرکت در ایـن دوره بـوده اسـت.
وی افـزود: یافته های ممیزی اخیـر در کنار گزارش هـای ممیزی داخلی 
مبنـای تدویـن و اجـرای برنامه های بهبـود و تحول یک سـاله شـرکت در 
حوزه سیسـتم های مدیریتی و ارتقای بلوغ و تعمیق این سیستم ها در 

افـراد و فرایندها می شـود.
کیانـی در پایـان از همـه همـکاران تقاضـا کـرد کـه بـر اسـاس گزارش هـای 
دریافتـی در جهـت رفـع مغایرت هـای اعلام شـده، تحلیـل و ریشـه یابی 
دقیق انجام دهند و اقدامات اصلاحی مناسب را تعریف و در زمان مقرر 
اجرا کنند تا چرخه بهبود مستمر با سرعت بیشتر حرکت کند و به تحقق 

اهـداف تعیین شـده منجر گـردد.

:SGS سرممیز شرکت
بلوغ سازمانی فولاد مبارکه قابل تقدیر است

سـرممیز شـرکت SGS گفت: همچون گذشـته همراهـی خوبی از سـوی 
غ از  فولاد مبارکه بـرای انجـام این ممیزی صـورت گرفـت و در نهایت، فـار
یافته هایی که مانند هر ممیزی دیگـری داریم، به فـولاد مبارکه به دلیل 
سطح بلوغ بسیار خوبی که دارد و همواره پذیرای ممیزان است، تبریک 
می گوییـم. ایـن همراهـی و پذیرفتـن روال ممیـزی از سـوی آن هـا باعـث 

می شـود ما بتوانیم تمرکز لازم را در کار خود داشـته باشـیم.
سید محمدرضا حسـینیان، در خصوص اجرای ممیزی در این شرکت 
گفت: ممیـزی ما بـه مـدت 4 هفتـه و در قالـب تیـم نُه نفـره در کمیته ها و 
نواحی مختلف برگـزار شـد و امـروز جمع بندی نهایـی ممیزی بـود. باید 
اعـلام کنـم کـه در خصـوص 10 اسـتانداردی کـه شـرکت فـولاد مبارکـه در 
حال حاضـر دارد، برای برخـی تمدید اعتبـار و برای برخی صـدور مجدد 

گواهینامـه توصیه شـد.

 رشد ۱۴.7 درصدی سود فولاد مبارکه در 6 ماه نخست سال جاری
مدیرعامل فولاد مبارکه در آیین اختتامیه ممیزی خارجی استانداردهای مدیریتی این شرکت عنوان کرد:

رهبر انقلاب در دیدار جمعی از مدیران، اساتید و طلاب 
جامعةالزهرا )س(:

محمدیاسر طیب نیا 
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه

محمد ناظمی هرندی
 معاون فناوری شرکت فولاد مبارکه

علی کیانی
 رئیس سیستم های مدیریت کیفیت و سرآمدی فولاد مبارکه

سید محمدرضا حسینیان
 SGS سرممیز شرکت

کاهش ۳ درصدی ورودی آب به سدها
به گزارش خبرگزاری تسنیم، در ۵۶ روز ابتدایی سال آبی جاری )از ابتدای مهرماه ۱۴۰۳ تا بیست وششم آبان ماه( در مجموع ۲ میلیارد و ۴۰۰ میلیون مترمکعب آب وارد سدهای ایران شده که نسبت به ورودی ۲ میلیارد و ۴۸۰ میلیون مترمکعبی آب به سدها در مدت مشابه سال آبی گذشته، کاهش ۳ درصدی داشته 

است. همچنین در این مدت، به منظور تأمین آب شرب، کشاورزی، صنعت و مباحث زیست محیطی، ۴ میلیارد و ۳۲۰ میلیون مترمکعب آب از سدهای کشور رهاسازی شده که نسبت به خروجی ۴ میلیارد و ۵۷۰ میلیون مترمکعبی آب در مدت مشابه سال آبی قبل از سدها، کاهش ۶ درصدی را نشان می دهد.
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کارشناس ارشــد بازارهای بین المللی گفت: خرید یک 
شرکت با تجربه معدنی و پتانسیل بالا مانند اپال توسط فولاد 
مبارکــه بــه حفــظ جایــگاه نخســت فــولاد مبارکــه به عنــوان 

بزرگ ترین فولادساز خاورمیانه در آینده کمک می کند.
بــه گــزارش خبرنــگار ایراســین، ســهام شــرکت صنایــع معدنــی 
کانی ســازان کیمیا در پاییز 140۳ طی مزایده ای توسط مجموعه 
فــولاد مبارکه و فــولاد کاوه پــارس خریداری شــد تا گســترده ترین 
مشارکت معدنی سال جاری شــکل گیرد. به اعتقاد کارشناسان 
خرید سهام شــرکت صنایع معدنی کانی ســازان کیمیا به عنوان 
مالک حدود ۹1 درصدی از سهام شرکت فرآوری معدنی اپال کانی 
پارس با نماد اپال، ریســک زنجیره تأمین فولاد مبارکه در آینده را 
کاهش خواهد داد و اقدام بسیار مطلوبی در صنعت فولادسازی 

کشور محسوب می شود.
کیوان جعفری طهرانی، کارشــناس ارشــد بازارهــای بین المللی 
در خصــوص انعقاد ایــن قرارداد گفت: خرید ســهام شــرکت اپال 
توســط فولاد مبارکه یکی از بزرگ تریــن و تأثیرگذارترین اقدامات 
این مجموعه به شــمار می رود که در اصطلاح از آن تحت عنوان 
ادغام افقی یا Acquisition یاد می کنند. ما در گذشته شاهد ادغام 
عمودی توسط فولاد مبارکه بوده ایم و این شرکت در حوزه معدن 
فعالیت کرده است. شرکت های گل گهر و چادرملو نیز در تکمیل 
زنجیره تولید فعالیت داشته اند که نتیجه آن ورود به حوزه تولید 
فولاد میانی تا فولاد نهایی بود و این نوع ادغام به ادغام عمودی 

یا Merging معروف است.
جعفری طهرانی ادامه داد: واقعیت امر این است که از سال ۲0۲0 
به بعد ادغام عمودی به دلیل هزینه بر بودن به ندرت در سطح 
جهــان رخ می دهد، زیرا یک شــرکت بــرای ایجاد تمــام زنجیره از 
بالادســتی، میانی و پایین دســتی باید هزینه زیــادی صرف کند 
و درنهایــت راندمان لازم را نخواهد داشــت، به ویــژه در خصوص 
معدن که ذخایر آن در کشور محدود است. راه حل حفظ جایگاه 
نخســت فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین فولادســاز خاورمیانه، 
اتحاد افقی یا Acquisition است که در بسیاری از کشورهای جهان 

و شرکت های بزرگ بین المللی مرسوم است.
ایــن کارشــناس ارشــد بازارهــای بین المللــی بــا اشــاره بــه اقدام 
متفاوت فــولاد مبارکه با خرید ســهام شــرکت اپال بیان داشــت: 
خرید یک شرکت باتجربه معدنی با پتانسیل بالا مثل اپال توسط 
فولاد مبارکه، اقدامی متفاوت است، زیرا هرکدام از این شرکت ها 
به تنهایی فیلد کاری خود را حفظ می کنند و مدیریت مستقلی 
دارنــد. در حــال حاضــر شــرکت اپــال زیرمجموعــه فــولاد مبارکه 
محسوب می شود، ولی مستقل از فولادسازی فعالیت می کند و 
تجربه، تخصص و نیروی انسانی خود را حفظ خواهد کرد که این 

نوع ادغام بسیار ارزنده تر است.
طبق توضیحات جعفری طهرانـی، ادغام افقی در شـرکت های 
فولادسازی بزرگ دنیا نیز شکل گرفته است و اتحادی مطلوب 
محسـوب می شـود. وی دراین بـاره توضیـح داد: در خصـوص 
نمونه این ادغام نیز باید به شـرکت بائوو )Baowu( چین اشـاره 
کرد که اوایل سـال ۲0۲۲ با شـش شـرکت فولادی دیگر در شمال 
شـرق چین اتحاد افقی ایجاد کرد و تولیـد فولاد قطعی خـود را از 
11۵ میلیون تن به 1۵0 میلیون تن در سال افزایش داد و نتیجه 
آن تبدیل شدن به بزرگ ترین شـرکت تولیدکننده فولاد جهان 
و قرار گرفتن در جایگاهی بالاتر از آرسلورمیتال بود. در برزیل نیز 
شـاهد ادغام افقـی میـان غول هـای فولادسـازی و سـنگ آهنی 
ایـن کشـور بوده ایـم و شـرکت فولادسـازی گردائـو )Gerdau( و 
شـرکت معدنی ولـه )Vale( به عنـوان بزرگ تریـن تولیدکنندگان 
فـولاد و سـنگ آهن در ایـن کشـور بـدون ورود بـه فیلـد کاری 
یکدیگـر، سـهامی را از همدیگـر خریـداری کردنـد، بـدون اینکـه 
شـرکتی مالـک دیگری شـود. بـه ایـن معنی کـه هـر دو شـرکت در 
ک و منافع فـروش صنایع پایین دسـتی  مشـکلات تأمین خـورا
شریک هستند. نمونه های دیگری از ادغام افقی در کشورهای 
مختلـف وجـود دارد و بـه زودی بایـد شـاهد ادغـام غول هـای 

سـنگ آهن اسـترالیا بـا فولادسـازان کوچک ایـن کشـور بود.
به اعتقاد جعفـری طهرانـی ادغام افقـی مجموعه فـولاد مبارکه 
با شـرکت اپال با توجـه به اتفاقـات سیاسـی در آمریکا و بازگشـت 
کـه ترامـپ بـه غیـر از  ترامـپ بسـیار مطلـوب خواهـد بـود، چرا
صنعـت نفـت ایـران، صنعـت فولادسـازی کشـور را نیـز مشـمول 
تحریم های مضاعف خواهد کرد. این کارشناس ارشد بازارهای 
ک  کید بر مشکلات فولادسـازان در تأمین خورا بین المللی با تأ
خود در آینده نزدیک اظهار کرد: فولادسازان کشور ما با مشکل 
ک مواجه اند و ذخایر ایران ظرف 10 تا 1۵ سال آینده  تأمین خورا
تمام خواهد شد. پیش تر صحبت های زیادی پیرامون واردات 
سنگ آهن و سـرمایه گذاری در معادن سنگ آهن افغانستان و 
کشـورهای دیگر وجود داشـت که موفقیت چشـم گیری در این 
زمینـه حاصـل نشـد. بـدون شـک ترامـپ نیـز در آینـده نزدیـک 
اجـازه واردات سـنگ آهن را بـه ایـران نخواهـد داد و تحریم هـا 
نه تنهـا صـادرات، بلکـه واردات ایـران راهـدف قـرار خواهـد داد و 

جدی تـر از قبـل دنبـال خواهد شـد.
کیـد کـرد: به نظر بنـده، بایـد تا حد  در پایـان جعفـری طهرانی تأ
ک فولادسـازان کشـور خودکفـا  امـکان در زمینـه تأمیـن خـورا
کتشـافات  شـویم و نیاز کشـور را از طریق ذخایـر داخلی، انجام ا
جدیـد و فـراوری ذخایـر عظیـم هماتیـت و تیتانومگنـت کشـور 

تأمیـن کنیـم.

گفت وگو

خرید سهام شرکت اپال؛ 
ادغامی ارزنده برای حفظ جایگاه 

بزرگ ترین فولادساز خاورمیانه

 خـبــــــــــــــــــر      

کارشناس ارشد بازارهای بین المللی:

سیمیدکو افزایش دو برابری ظرفیت تولید کنسانتره و گندله را در دستور کار قرار داد
گیر سناباد گفت: سیمیدکو در کوتاه ترین زمان ممکن و چندماه جلوتر از برنامه پیش بینی شده توانست از بزرگ ترین طرح زیست محیطی منطقه یعنی طرح فیلتراسیون و آبگیری از باطله خود با ظرفیت بازچرخانی بیش از دو میلیون مترمکعب آب در سال بهره برداری  به گزارش چیلان، محمود لندی مدیرعامل شرکت صنعتی و معدنی توسعه فرا

ک واحدهای فولادسازی اهمیت بسیاری دارد، سیمیدکو افزایش دو برابری ظرفیت تولید کارخانه ها را در دستور کار قرار داده است. که قرارگیری در حلقه های نخست زنجیره ارزش و تأمین خورا کند. سیمیدکو به واسطه ظرفیت بالای تولید کنسانتره و گندله سنگ آهن همواره نقش استراتژیک خود را در زنجیره فولاد حفظ کرده است و ازآنجا

جهش تولید در مجتمع  فولاد سبا 
با ثبت دومین  رکورد ماهیانه در سال ۱۴۰۳

مدیر ارشد بهره برداری مجتمع فولاد سبا خبر داد:

بهمن خلیلی
 مدیر ارشد بهره برداری

احمدرضا بخشایی
 رئیس واحد نسوز

علیرضا فرجی
 رئیس واحد حمل مواد
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تولیـد در شـرایط سـخت و رکوردشـکنی، هنگامـی 
از  یکـی  تولیـد اسـت،  راه  کـه محدودیت هـا سـد 
دسـتاوردهای کارکنـان گـروه فـولاد مبارکـه اسـت کـه 
گر ارزش آن از رکوردها بیشـتر نباشـد، کمتر نیسـت، دسـتاوردی که  ا
بار دیگر پـس از رکوردهای روزانه بـرای دومین ماه پیاپی در مجتمع 

فـولاد سـبای فـولاد مبارکـه بـه بـار نشسـت.
بهمن خلیلی، مدیر ارشد بهره برداری مجتمع فولاد سبا، از جهش تولید 
با ثبت دومین رکورد ماهیانه تولید در مجتمع فولاد سبای فولاد مبارکه در 
سال 140۳ خبر داد و در تشریح ثبت این رکورد گفت: غیورمردان مجتمع 
فولاد سبای فولاد مبارکه در آبان ماه سال »جهش تولید با مشارکت 
مردم« با تولید 1۵1 هزار و ۲18 تن کلاف گرم، یک رکورد جدید ماهانه به 

ثبت رساندند.
وی با بیان اینکه دو رکورد روزانه تولید کلاف گرم نیز در تاریخ های ۲1 و 
۲۹ آبان ماه به ثبت رسید و رکورد قبلی ماهانه به میزان 14۹ هزار و 114 تن 
در فروردین ماه سال جاری محقق شده بود، گفت: دست یابی پیاپی به 
رکوردهای تولید روزانه و ماهانه در این مجتمع از همدلی بین گروه های 

مختلف تولید و پشتیبانی گواهی می دهد.
به گفته خلیلی، تفکر یکپارچه و برنامه ریزی دقیق جهت استفاده 
کثری از ظرفیت های تولید نشان از قابلیت های در خور توجه  حدا
سرمایه های انسانی بادرایت، هوشمند و متعهد است. تولید آهن 
کیفیت در مجتمع سبا و تأمین مواد و قطعات موردنیاز  اسفنجی با
خطوط تولید و پشتیبانی های موردنیاز توسط واحدهای ستادی تأثیر 

بسزایی در ثبت این رکورد داشته است.
وی در خاتمه سخنان خود از زحمات تمامی کارکنان فولاد سبا قدردانی 
و ابراز امیدواری کرد که این رکوردها با عزم و تلاش همکاران و حمایت 

مدیریت ارشد مجتمع ادامه داشته باشد.
در پی کسب این رکورد جمعی از رؤسا و کارشناسان فولاد سبا در 

این زمینه چنین گفتند:
احسان عباد اصفهانی، رئیس دفتر فنی تولید:

 با استعانت از پروردگار متعال و با تلاش کلیه کارکنان مجتمع فولاد سبا، 
دو رکورد تولید ورق گرم روزانه و رکورد ماهانه در آبان ماه 140۳ حاصل شد. 
ثبت این رکوردها تأثیر بسیار زیادی در عبور از ظرفیت اسمی و تحصیل 
تناژ تولید تعیین شده با توجه به محدودیت های زیاد انرژی دارد. این 
موفقیت در سایه تلاش و کوشش تمامی کارکنان، حمایت های مدیران 

و رفع گلوگاه های تولید حاصل شد و امید است استمرار داشته باشد.
سیروس اسدی، رئیس فولادسازی:

با توجه به اینکه خط تولید مجتمع فولاد سبا به صورت پیوسته است و 
واحد فولادسازی، شامل کوره های قوس و متالورژی ثانویه، در ابتدای 
این خط قرار دارد و موتور محرک تولید به شمار می آید، با برنامه ریزی 
و برگزاری جلسات منظم و اثربخش تولید و کارگروه های تخصصی و 
تلاش و همدلی کارکنان شیفت و روزکار، جهت کاهش توقفات و افزایش 
کثری و  آماده به کاری تجهیزات و همچنین نگاه جمعی به تولید حدا
ایمن، موفق به ثبت رکورد جدیدی در تولید کلاف در آبان ماه امسال 

شدیم.
علیرضا فرجی، رئیس واحد حمل مواد:

در آبان ماه، انجام پروژه های بهینه سازی روی نوارهای منتهی به 
کوره های قوس و افزایش ظرفیت شارژ آهن اسفنجی به کوره های قوس 
به افزایش تولید در ماه اخیر منجر شد. همچنین ایجاد شرایط شارژ 
کثری کک متالورژی به صورت مداوم توسط نوار نقاله در کوره های  حدا

قوس در کاهش زمان tap to tap کوره ها و افزایش تولید مؤثر بوده است.
جواد صباغی، رئیس ریخته گری مداوم:

همکاران ریخته گری بار دیگر توانستند ظرفیت های بالقوه ماشین های 
ریخته گری را بالفعل کنند و با بهره گیری از توان علمی و فنی خود، حفظ 
ایمنی فرایند و با انجام پیش بینی های لازم آماده به کاری تجهیزات را در 
سطح مطلوب حفظ کنند تا تولید مثال زدنی دیگری را رقم بزنند و به 

این ترتیب، رکوردهای روزانه و ماهانه قبلی تولید تختال را بهبود دهند و 
افتخاری دیگر برای مجتمع سبا به ثبت برسانند. در کسب این افتخار، 
حمایت های مدیریتی واحدهای پشتیبانی و ستادی نقش بسزایی 
داشته و امید است در آینده نیز شاهد استمرار رشد تولید و کسب 

رکوردهای دیگر باشیم.
مهدی ناظم الرعایا، رئیس نورد گرم:

از جمله دلایل مهمی که در کسب رکورد ماهانه مجتمع فولاد سبا مؤثر 
واقع شد می توان به هدف گذاری و چشم انداز برنامه تولید ماه اشاره کرد 
که با ایجاد همدلی و ارتباط مؤثر و افزایش دانش فنی کارکنان حاصل 
شد. بدون شک افزایش دانش فنی و اعتمادبه نفس کارکنان در زمینه 
بازرسی و نگهداری تجهیزات که کاهش توقفات اضطراری و توقفات 
برنامه ریزی شده را در پی دارد فراهم کردن زمینه مناسب برای افزایش 

تولید را امکان پذیر کرد.
احمدرضا بخشایی، رئیس واحد نسوز:

کثری   در واحد نسوز جهت تحقق اهداف سازمان برای افزایش تولید حدا
با مشارکت واحدهای تولید، گروه فنی و پیمانکاران با تعریف پروژه های 
کاهش ضخامت و افزایش کیفیت نسوز کوره های قوس در کف و بدنه، 
افزایش ظرفیت پاتیل، بهبود لایه کاری تاندیش و سرویس دهی و 
بازرسی مناسب تجهیزات نسوز در واحد LTS سهم مهمی در افزایش 

تولید داشتند.
رضا خسروان، رئیس واحد جرثقیل های سقفی:

دستیابی به رکوردهای تولید در مجتمع فولاد سبا، نشانه همدلی 
و همکاری میان گروه های مختلف درگیر تولید است. تفکر همسو و 
برنامه ریزی دقیق جهت افزایش ظرفیت های تولید و همچنین به منصه 
ظهور رساندن این تفکر، نشان از قابلیت های درخور توجه نیروی انسانی 
کنون با لطف و عنایت خداوند و تلاش و  هوشمند و متعهد سباست. ا
همت همه کارکنان مجتمع فولاد سبا، رکورد ماهانه دیگری محقق شد 
و ان شاءالله این رکوردهای قابل تقدیر با عزم و تلاش کارکنان و حمایت 

مدیریت تداوم داشته باشد.
مهرداد دهقانی، رئیس توزیع برق:

در رأس خط تولید مجتمع فولاد سبا، کارکنان واحد تولید و توزیع برق 
به عنوان یکی از واحدهای پشتیبانی، با کنترل شاخص های کیفی و 
انجام بازرسی ها و کنترل مستمر تجهیزات و نیز انجام تعمیرات به موقع 

توانستند واحدهای تولیدی را در تحقق این امر یاری کنند.
عباس رضایی، رئیس حمل ونقل:

واحد حمل ونقل به عنوان یکی از واحدهای پشتیبانی در راستای محقق 
ساختن اهداف مجتمع فولاد سبا تمام توان تجهیزاتی و لجستیکی خود 
را در جبهه های کاری مختلف، ازجمله انجام عملیات تخلیه سرباره داغ 

از زیر کوره ها، به کار گرفته است.
بهزاد امینی، رئیس  واحد اکسیژن :

کسیژن سبا تولید و تأمین پایدار گازهای  مأموریت سازمانی واحد ا
صنعتی و هوای فشرده موردنیاز ناحیه است. این مهم در موارد خاصی 
نظیر رکوردهای تولید با وجود محدودیت های موجود با مدیریت صحیح 
کسیژن سبا ارسال گازهای صنعتی را  بر روند تولید تأثیر می گذارد. واحد ا
در برخی اوقات تا بیش از ظرفیت اسمی پلنت ها به شبکه میسر کرد و در 
مواردی با درایت تیم تعمیرات واحد، مشکلات تجهیزاتی را بدون قطع 

ارسال به شبکه مصرف، رفع کرد.
منصور عراقی، هماهنگ کننده تولید:

با استعانت از خداوند متعال و نقش مؤثر مدیریت در هدف گذاری و 
خودباوری، روحیه تیمی بالا همراه با دانش و تجربه، شرایطی فراهم 
کرد که برنامه ریزی روزانه تولید در راستای اهداف ماهانه، طراحی 
گردد و به حداقل رساندن زمان توقفات، افزایش  و هدف گذاری 
آماده به کاری خط و بهبود مستمرِ ارکان مهم تولید میسر گردد تا ثبت 
رکوردهای جدید روزانه و ماهانه در فولاد سبا امکان پذیر باشد. امید 
است که مسیر تولید ایمن و با کیفیت همواره در این مجتمع پایدار بماند.
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خـبــــــــــــــــــر            
خبر بین الملل

در طول چند سال گذشته با افزایش به کارگیری چدن 
نیکل )NPI( و همچنین جهش در ظرفیت تولید این ماده اولیه 
در شماری از کشورهای آسیای جنوب شرقی، حجم تقاضا و 
قیمت قراضه فولاد زنگ نزن در بازار بین المللی کاهش را تجربه 

کرد و این روند همچنان کم وبیش ادامه دارد.
به گــزارش خبرنــگار فــولاد و بــه نقــل از پایــگاه خبــری و تحلیلی 
 ،»Recycling Today Media Group« فلزات آنلایــن«، رســانه«
اعلام کرده کنفرانس سالانه کمیته فولاد زنگ نزن و آلیاژهای ویژه 
وابسته به سازمان بین المللی بازیافت )BIR( که مقر آن در بلژیک 
کتبر ۲0۲4 در ســنگاپور برگزار شد و بسیاری  اســت،در اواخر ماه ا
از فعــالان در صنعت فــولاد و قراضــه در این گردهمایــی، آخرین 

تحولات بازار قراضه فولادی در جهان را مورد ارزیابی قرار دادند.  
کید داشتند واحدهای ذوب فولادی در  حاضران در کنفرانس تأ
آسیا همچنان از چدن نیکل به عنوان مواد اولیه موردنیاز خود 
استفاده می کنند. البته باید به این موضوع اشــاره کرد که برخی 
از واحدهــای تولیدکننــده نورد فــولادی که معمــولاً در مجاورت 
واحدهای ذوب قــرار دارند، از بیلت فولادی وارداتی تولیدشــده 
در کشــورهایی که با مازاد تولیــد فولاد روبه رو هســتند، به عنوان 

ماده اولیه مورداستفاده در فرایند تولید خود استفاده می کنند.
کاش ساهو از شــرکت »BigMint«، مســتقر در هند و یکی  جیپرا
از شــرکت کنندگان در کنفرانــس مذکور بیان کــرد: افزایش حجم 
واردات بیلــت فــولادی بــه این کشــور، تقاضا بــرای قراضــه فولاد 

زنگ نزن از سوی فولادسازان را کاهش داده است.
کی از آن است که هند در چندمین ماه  وی عنوان کرد: آمارها حا
ابتدایی ســال ۲0۲4، حــدود ۲0 درصد از ظرفیت تولید خــود را به 
تولید فولاد زنگ نزن ساخته شده و نیمه ساخته اختصاص داده 
است. یک نکته عجیب در خصوص آمار ارائه شده این است که 
حجم تقاضا برای اســتفاده از قراضــه فولادی یا دیگر مــواد اولیه 
مورداستفاده در صنعت فولاد هند نه تنها با این ارقام ارائه شده 
تطابقی نداشته، بلکه حجم آن در نخستین ماه های سال جاری 

میلادی، حدود ۳ درصد کاهش را نیز تجربه کرده است.
کید بر اختلاف ایجادشده در آمار ارائه شده در خصوص  ساهو با تأ
واردات بیلــت فــولاد زنگ نــزن و میــزان تولیــد فــولاد زنگ نــزن 
ساخته شده و نیمه ساخته در هند، از سوئد و اندونزی به عنوان 

دو تأمین کننده اصلی بیلت این کشور در سال ۲0۲4 نام برد.
شماری از کارشناسان حاضر در کنفرانس مذکور بر این باورند که 
میزان ظرفیت صادرات بیلت فولاد زنگ نزن در واحدهای تولید 
ســوئد به دیگر کشــورها، به وضعیت اقتصادی اروپا گــره خورده 
است. عمر الشریف از شرکت »Sharif Metals Group« مستقر در 
امارات متحده عربی اظهار داشت: حجم تقاضا برای قراضه فولاد 
کنون بسیار بدتر از  زنگ نزن در قاره اروپا در سال جاری میلادی تا

پیش بینی های ارائه شده بوده است.
عمر الشریف با اشاره به نتایج ارزیابی چندین گزارش انجام شده 
در بــازار که اطلاعــات آن توســط اعضــای کمیته فــولاد زنگ نزن 
و آلیاژهــای ویــژه جمــع آوری شــده بــود، تصریــح کــرد: منطقــه 
خاورمیانه، یکی از مناطقی بوده که رشد تقاضا برای قراضه فولاد 

زنگ نزن را در سال جاری میلادی تجربه کرده است.
به گفتــه وی، تقاضا بــرای قراضه فــولاد زنگ نــزن در بــازار ژاپن از 

کنون نسبتاً یکنواخت بوده است. ابتدای سال ۲0۲4 تا
الشــریف در خصــوص بــازار آمریکا بیــان کــرد: انتخابات ریاســت 
جمهوری آمریکا یک وضعیت عدم اطمینان را در بازار قراضه فولاد 
زنگ نزن در این کشور ایجاد کرده بود. ازاین رو، حجم تقاضا برای 
این ماده اولیه از سوی برخی از واحدهای ذوب کاهش را به ثبت 
رساند. بااین حال پس از پایان انتخابات، وضعیت بازار در کشور 

مذکور اندکی بهبود را تجربه کرده است.
جووست ون کلیف از شرکت »Oryx Stainless« که در کنفرانس 
گرچــه صنایع فلــزی اروپا در  کید کــرد: ا مذکور حضور داشــت، تأ
گر کشــورهای  حال حاضر بــا چالش هایــی روبــه رو هســتند اما ا
جهــان بــه اجــرای اهــداف تعیین شــده بــرای حرکت به ســمت 
فرایند کربن زدایی پایبند باشند، حجم تقاضا برای قراضه به طور 

قابل توجهی جهش پیدا می کند.
به گفته وی، میزان آلایندگی در تولید فولاد زنگ نزن که در ساخت 
آن از قراضه اســتفاده نشده اســت، به ازای هر تن فلز تولیدشده 

حدود ۷٫8 تن خواهد بود.
گر در تولید فولاد زنگ نزن از ۷0 درصد قراضه  به اعتقاد ون کلیف، ا
استفاده شود، کربن تولیدی به ۳٫۶ تن و در صورت استفاده 100 

درصدی از قراضه، کربن تولیدی به 0٫8 تن کاهش می یابد.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: نسبت محتوای بازیافتی یا همان 
قراضه فولادی استفاده شده در تولید فولاد زنگ نزن در برخی از 

واحدهای تولیدی در اروپا، به ۹0 درصد رسیده است.
ون کلیف معتقد است نباید برای محموله قراضه های به فروش 
رفته تخفیفی ارائــه شــود و لازم اســت تمهیداتی صــورت گیرد تا 

پریمیومی در آینده برای این قراضه ها تعیین شود.
گفته نماند وضع ممنوعیت صادرات چــدن نیکل از اندونزی  نا
از ســال ۲010 تا ۲018 موجب شــد رقم نرخ تنزیــل عرضه محموله 
قراضه ها رونــد صعودی بــه خــود بگیــرد. بااین حال در اواســط 
ســال ۲018، سیاســت گذاری دولــت اندونــزی تغییــر پیدا کــرد و 
افزایش سرمایه گذاری ها باعث شــد صادرات چدن نیکل از این 
کشور رشــد را تجربه کند. ازاین رو، ارزش قراضه فولاد زنگ نزن در 
ســطح جهان با رونــدی نزولی همراه شــد؛ البتــه افزایش قیمت 
فــولاد بــورس »LME« در ســال ۲0۲۲، منجر بــه این شــد که نرخ 
تنزیل محموله های قراضه فــولاد زنگ نزن به ۵۵ درصد برســد. 
علاوه برایــن، نــرخ تنزیل در ســال مذکور تــا ۷۵ درصــد و حتی 80 

درصد نیز افزایش یافت.

تقاضا و قیمت قراضه فولاد زنگ نزن

 افت پیدا کرد

پروژه PCI ذوب آهن اصفهان برای کاهش آلایندگی و کاهش قیمت تمام شده به مدار تولید پیوست
به گزارش ایراسین، مهدی کوهی مدیرعامل ذوب آهن اصفهان با بیان اینکه پروژه PCI جهت تزریق پودر زغال به کوره بلند در این مجتمع عظیم صنعتی در مدار تولید قرار گرفت، گفت: اجرای این پروژه با هدف کاهش قابل توجه مصرف کک در سالیان گذشته توسط همکاران ما شروع شد اما به ظرفیت لازم برای 

بهره برداری نرسید؛ اما در سال جاری این پروژه در راستای برنامه جامع زیست محیطی و با هماهنگی با اداره کل محیط زیست استان اصفهان و در راستای دغدغه های زیست محیطی استاندار محترم در مدار تولید قرار گرفت.
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 علیرضا صالح، عضو هیئت عامل صندوق توسعه 
ح های توسعه شرکت  ملی ایران، در بازدید از طر
فولاد مبارکه، از مشارکت صندوق توسعه ارزی و تأمین 
مالی ابرپروژه نورد گرم شماره 2 فولاد مبارکه خبر داد و افزود: صندوق 
توسعه ارزی به عنوان متعهد پذیره نویسی، 8۰ درصد از اوراق مرابحه 
ارزی فولاد مبارکه را خریداری می کند تا از این طریق ۱6۰ میلیون یورو از 

بَرپروژه را تأمین نماید.
َ
منابع ارزی موردنیاز برای این ا

وی گفت: با توجه  به اینکه شرکت فولاد مبارکه حدود ۲ میلیارد دلار 
طرح توسعه در دستور کار دارد، امروز به این شرکت آمدیم تا ضمن 
کثری  مشاهده روند پیشرفت و توسعه آن، راهکارهای تأمین مالی حدا
ارز موردنیاز اجرای پروژه های بسیار بزرگ در گروه فولاد مبارکه را مورد 

بررسی قرار دهیم.
کید بر اینکه طرح های توسعه فولاد مبارکه صادرات محورند،  صالح با تأ
گفت: تلاش خواهیم کرد به منظور تکمیل زنجیره ارزش افزوده فولاد 
مبارکه، اقدامات مؤثری انجام دهیم و شرایطی فراهم کنیم که این شرکت 

بتواند از منابع صندوق توسعه ملی استفاده کند.
 عضو هیئت عامل صندوق توسعه ملی ایران در ادامه تصریح کرد: 
پیش ازاین نیز به فولاد مبارکه آمده و از خطوط تولید این شرکت بازدید 
کرده بودم و باید اذعان داشته باشم که این مجموعه همچنان پویا و 

فعال است و می کوشد در زنجیره تولید به هم پیوسته خود ارزش افزوده 
بیشتری برای ذی نفعان شرکت به ارمغان آورد.

وی خاطرنشان کرد: یکی از نکات ویژه این مجتمع بزرگ فولادسازی این 
است که مصرف آب در این کارخانه بزرگ در کمترین حد ممکن خود 
است، دستاوردی که از محل جمع آوری پساب های شهری و صنعتی و 
تصفیه و بازچرخانی آن ها در خطوط تولید حاصل شده و مجموع این 
اقدامات شرایطی فراهم کرده که از منابع آبی به بهترین شکل ممکن 
در این کارخانه استفاده شود. درعین حال سیستم های به کاررفته در 
این شرکت برای کنترل آلاینده های زیست محیطی نیز به بهترین شکل 
ممکن در مدار قرار دارد و مشاهده می کنیم که هیچ گونه غبار و ناخالصی 

کنده نمی شود. در جریان تولید در فضای این شرکت پرا

معاون اقتصادی و مالی فولاد مبارکه مطرح کرد:
تأمین بخشی از منابع مالی طرح های توسعه گروه فولاد مبارکه 

از محل منابع صندوق توسعه ارزی

مهدی کویتی، معاون اقتصادی و مالی فولاد مبارکه نیز در جریان این 
بازدید گفت: طی سه سال اخیر، گروه فولاد مبارکه اقدامات بسیار خوبی 
برای اجرا و تکمیل طرح های توسعه انجام داده و امروز شاهد پیشرفت 

این طرح ها هستیم. به  عنوان  مثال می توان به تکمیل فازهای اول و 
دوم نیروگاه سیکل ترکیبی که یکی از مهم ترین طرح های توسعه در سه 
سال اخیر بوده است اشاره کرد که در شرایط ناترازی انرژی، باعث شده 

سودآوری و تولید فولاد مبارکه نه تنها حفظ شود، بلکه افزایش یابد.
وی با بیان اینکه معاونت اقتصادی و مالی فولاد مبارکه تأمین به موقع 
منابع مالی و با حداقل هزینه را در رأس اهداف خود قرار داده است افزود: 
بر این  اساس، در سال جاری به گونه ای برنامه ریزی کرده ایم که بیش 
از ۳۳0 میلیون یورو منابع مالی موردنیاز طرح های توسعه را با انتشار 
اوراق مرابحه ارزی با همکاری بانک ملت و همچنین تسهیلات بانکی با 
همکاری بانک تجارت تأمین کنیم. در این زمینه، جلسات بسیار خوبی 
با همکاران صندوق توسعه ارزی، بانک مرکزی، شرکت تأمین سرمایه 
ملت و بانک های عامل )ملت و تجارت( داشتیم و تلاش خواهیم کرد 

که هرچه سریع تر این منابع در اختیار فولاد مبارکه قرار گیرد.
کویتی با اشاره به بازدید عضو هیئت عامل صندوق توسعه ملی ایران از 
طرح های توسعه در دست اجرای فولاد مبارکه تصریح کرد: ان شاءالله 
در نظر داریم تا با همکاری صندوق توسعه ارزی، مدل تأمین مالی 
پروژه های گروه فولاد مبارکه را به گونه ای تدوین کنیم که بخشی از منابع 
مالی طرح های توسعه گروه فولاد مبارکه از محل منابع صندوق توسعه 

ارزی تأمین گردد.

مشارکت ۱6۰ میلیون یورویی صندوق توسعه ارزی 
بَرپروژه نورد گرم شماره 2 فولاد مبارکه

َ
در تأمین مالی ا

عضو هیئت عامل صندوق توسعه ملی ایران در بازدید از فولاد مبارکه خبر داد:

علیرضا صالح
عضو هیئت عامل صندوق توسعه ملی ایران

رادیوفولاد، صادق  برنامه های  از  در یکی دیگر 
فرخی، مدیر خدمات عمومی و امور رفاهی، ضمن 
حضور در استودیو شیشه ای به تشریح اقدامات و 
دستاوردهای این مدیریت پرداخت و به سؤالات مجری این برنامه 

چنین پاسخ داد:
به عنوان سؤال نخست، درباره عملکرد خدمات عمومی و 

امور رفاهی شرکت فولاد مبارکه توضیح دهید.
واحد خدمات عمومی و امور رفاهی شرکت در تلاش است با اجرای 
برنامه های متنوع در حوزه های ورزشی، تفریحی، رفاهی و خدماتی و 
بهبود سرویس دهی در ناوگان ترابری سبک و سنگین،  فصل جدیدی از 
ارائه خدمات را برای کارکنان به ارمغان آورد. بدون شک تلاش برای ارتقای 
کیفیت زندگی کارکنان و خانواده های آن ها در شرکت فولاد مبارکه پیوسته 

ادامه خواهد داشت.
در بخش های مختلف این مدیریت چه فعالیت هایی در 

دست اجراست؟
واحد برنامه ریزی و گزارشات به عنوان مغز متفکر مدیریت خدمات 
عمومی و امور رفاهی، اقدامات متنوع و زیرساختی مختلفی را طراحی 
کرده است. طراحی و توسعه سامانه های هوشمند، ازجمله سیستم 
هوشمند ترابری و سیستم جامع انبارهای خدمات عمومی و همچنین 
مکانیزه شدن فرم ملزومات اداری گامی مهم در مسیر هوشمندسازی 

خدمات بود.
این واحد با برنامه ریزی دقیق و مدیریت بهینه منابع، زمینه اجرای موفق 
برنامه های رفاهی را فراهم کرد. اصلاح زیرساخت های قراردادی برای 
ارائه وام به رانندگان ترابری و مدیریت بهینه صورت وضعیت های مالی 
پیمانکاران، تنوع بخشی و استانداردسازی تأمین و توزیع تغذیه های 

شات دانی، برنامه ریزی برای توزیع سبد معیشتی به صورت فصلی و 
برنامه ضیافت ازدواج به مناسبت سالگرد ازدواج کارکنان شرکت تنها 

نمونه هایی از اقدامات مؤثر این واحد است.
واحد برنامه ریزی و گزارشات در حال تدوین سند جامع خدماتی و رفاهی 
است و با نگاهی آینده نگر، مسیر توسعه زیرساخت های خدماتی شرکت را 

ترسیم می کند و سطح ارائه خدمات را افزایش می دهد.
به نظر می رسد در سال های اخیر در حوزه ورزش، توسعه 

فراگیر خدمات ورزشی و سلامت محور یکی از نقاط تمرکز 
مدیریت شرکت بوده است. در این زمینه چه اقداماتی انجام 

شده است؟
یکی از واحدهایی  که خروجی آن به شدت با کارکنان و خانواده ها مرتبط 
است امور ورزش شرکت است که با گسترش همکاری با بیش از ۵00 مرکز 
ورزشی، دسترسی کارکنان و خانواده هایشان به امکانات ورزشی را به طور 
چشمگیری افزایش داد. حضور روزانه 1۶00 نفر در طرح ورزش سلامت 
کادمی های ورزشی،  و فعالیت مستمر ۳100 نفر از فرزندان کارکنان در آ

نشان از استقبال گسترده از این برنامه ها دارد.
یکی از مهم ترین اقدامات انجام شده در سال جاری ارائه خدمات ورزشی 
به کارکنان پیمانکار و خانواده آن ها بود که در مجموع بیش از ۶0 هزار نفر 

به خانواده ورزشی فولاد مبارکه اضافه شد.
معجزه ورزش با مشارکت 4۵00 نفر از کارکنان به یکی از موفق ترین 
برنامه های سال تبدیل شد. کلینیک تندرستی نیز با تشکیل پرونده 
برای ۲۶00 نفر، گامی مهم برای بهبود سلامت کارکنان برداشت. همچنین 
با برگزاری طرح کلید تندرستی و تناسب اندام برای کارکنان شرکت در 
حین کار، جهت بهبود سلامت جسمی کارکنان اقدام لازم صورت گرفت.
تأسیس پایگاه قهرمانی در ساختمان نگین و استفاده از تجهیزات مدرن 
کادمی از دیگر  برای آماده سازی و بدن سازی ویژه اعضای تیم های آ
اقدامات مهم واحد امور ورزش در حوزه حمایت از ورزش پایه بوده است 

که به تازگی افتتاح شده است.
یکی دیگر از اقدامات مدیریت خدمات عمومی، 

مدیریت کیفیت و نوآوری در خدمات غذایی است. در این باره 
توضیح دهید.

کز طبخ با تشکیل کمیته های تخصصی متعدد  واحد رستوران و مرا
ازجمله کمیته کیفیت، کمیته خرید تجهیزات و کمیته برنامه غذایی، 
استانداردهای کیفی خدمات غذایی را ارتقا داد. همچنین نوسازی 
کز طبخ فعلی از دیگر اقدامات این  و خرید تجهیزات جدید برای مرا

واحد است.
طراحی مرکز طبخ جدید با ظرفیت ۲0,000 پرس غذا نویدبخش تحولی 

بزرگ در خدمات غذایی این واحد است. این مرکز همراه با خبازخانه 
ک سازی سبزیجات ریشه ای، زیرساخت های غذایی  جدید و مرکز پا
شرکت را متحول خواهد کرد و قطعاً در بهبود کیفیت غذایی مؤثر خواهد 
بود. بهبود در فرایند نان سبوس دار و نان جو و همچنین افزایش تعداد 
توزیع غذای رژیمی و بشقاب سبزیجات در غذاخوری های دارای 
امکانات لازم که منجر به افزایش سلامت غذایی و کاهش مشکلات 

گوارشی کارکنان خواهد شد، از دیگر اقدامات این واحد بوده است.
یکی دیگر از اقدامات مهم این واحد تغییر در برنامه تغذیه کمکی کارکنان 
شیفت و حذف کامل کیک و آبمیوه بود. با توجه به درخواست متعدد 
کارکنان برای این تغییر که منجر به افزایش چربی و قند آن ها می شد، با 
تشکیل کارگروه ویژه، محصولاتی مثل میوه های خشک، افزایش توزیع 
خشکبار، پروتئین بار و کشک خشک شده به سبد تغذیه کمکی اضافه 

شد و رضایت کارکنان را به همراه داشت.
طبخ و توزیع غذا در مناسبت های مختلف مثل دهه محرم و عید غدیر 
و همچنین توزیع غذای روزانه مازاد شرکت در میان نیازمندان شهرهای 

اطراف شرکت از دیگر خدمات این واحد بوده است.
برنامه ریزی و عملیات اجرایی ایاب و ذهاب کارکنان این 

مجموعه عظیم صنعتی هم در این مدیریت انجام می شود. 
بفرمایید در زمینه ارتقای خدمات ایاب و ذهاب ک کارکنان چه 

اقداماتی انجام شده است؟
واحد ترابری و تعمیرگاه بنزینی سال پرتحرکی را پشت سر گذاشت. 
نوسازی 110 دستگاه از ناوگان سبک و نوسازی خودروهای در اختیار 
نواحی، تنها بخشی از برنامه جامع نوسازی ناوگان بود. همچنین 
نصب سیستم های هوشمند کنترل سرعت و دوربین های نظارتی در 

مسیرهای سرویس دهی، ایمنی سفرهای کارکنان را افزایش داد.
اتمام ساخت و بهره برداری از ساختمان اداری ترابری سنگین، شرایط 
کاری کارکنان این بخش را بهبود بخشید. سرویس دهی به زائران اربعین 
با 800 دستگاه اتوبوس و 1۲۷0 سرویس تا مرزهای مهران و شلمچه، 

نمونه ای از خدمات گسترده این واحد است.
برگزاری همایش های تعادل کار و خانواده برای رانندگان و کادر اجرایی 
به همراه خانواده هایشان، نشان از توجه ویژه به ابعاد انسانی این حرفه 
دارد. ساخت و نصب اتاقک های استاندارد حمل غذا در خودروهای 

جدید نیز کیفیت خدمات غذارسانی را ارتقا داده است.
کارکنان برای سفرهای خود نیز با این مدیریت در ارتباط 
هستند. بفرمایید برای ارتقای کیفیت خدمات سفر و اقامت 

کارکنان چه تمهیداتی اتخاذ و عملیاتی شده است؟
کز رفاهی و نوسازی تجهیزات،  واحد مأموریت ها و تشریفات با بهسازی مرا

کز رفاهی را ارتقا داد. همکاری با هتل بزرگ تهران  کیفیت اقامت در مرا
برای اقامت رایگان کارکنان و خانواده ها و بهبود خدمات اقامتی در 

سفرهای مشهد مقدس، ازجمله اقدامات شاخص این واحد بود.
ایجاد فضای بازی و سرگرمی کودکان در ویلاهای نوشهر و چادگان، 
کز اقامتی بود. به روزرسانی  گامی مهم در جهت خانواده محور کردن مرا
کز رفاهی نیز به تکمیل ظرفیت پذیرش ویلاها  سیستم رزرواسیون مرا

کمک شایانی کرد.
همچنین در راستای طرح جوانی جمعیت و حمایت از تشکیل خانواده، 
علاوه بر هدایای نقدی به کارکنانی که به تازگی ازدواج کردند، یک سفر 

زیارتی رایگان به مشهد مقدس در نظر گرفته شد.
پشتیبانی از برگزاری موفق مراسم، ازجمله برنامه تفریحی خانوادگی با 
حضور 10,000 نفر و جشن تکلیف ۳۵00 نفر از فرزندان کارکنان، نشان از 

توانمندی این واحد در مدیریت رویدادهای بزرگ است.
کز رفاهی  راه اندازی سامانه جامع خدمات گردشگری و عقد قرارداد با مرا
جدید مثل مجموعه کاریز از دیگر اقدامات واحد تشریفات برای رفاه حال 

همکاران در سال جاری است.
برای توسعه فضاهای رفاهی و تفریحی در مجموعه 

فردوس چه اقداماتی انجام شده است؟
واحد ساختمان ها و تأسیسات با اجرای پروژه های متعدد، فضاهای 
رفاهی را توسعه داد. بازسازی کامل رختکن و زمین های تنیس مجموعه 
فردوس به مساحت ۲۲00 مترمربع، بازسازی کامل بلوک رز از مجموعه 
ویلای 1۲۷ نوشهر و متناسب سازی ساختمان نگین ازجمله این 

اقدامات است.
مطالعات و تهیه نقشه های فاز یک ساختمان تندرستی در مجموعه 
فردوس با زیربنای ۷000 مترمربع، نویدبخش تحولی بزرگ در امکانات 
ورزشی و سلامتی است. از دیگر اقدامات این واحد تکمیل فاز ۲ مجموعه 
باغ فردوس شامل گیم لند و فضاهای تفریحی است. همچنین طرح 
مدیریت آب و شناسنامه الکترونیکی درختان از اقدامات مهم برای تعالی 

محیط زیست در مجموعه باغ فردوس است.
سخن پایانی؟

از مهم تریــن راهبردهــای ایــن مدیریــت تمرکــز و برنامه ریــزی بــرای آینده 
پایــدار اســت. به طورکلــی تمامــی ایــن اقدامــات نشــان می دهــد ارتقــای 
کیفیــت زندگــی کارکنــان و خانواده هــای آن هــا، همچنــان در صــدر 
اولویت هــای شــرکت قــرار دارد. برنامه های آینــده نویدبخش تــداوم این 
مســیر روبه رشــد اســت و تمــام تــلاش تیــم مدیریــت خدمــات عمومــی و 
امــور رفاهــی ایجــاد شــرایط پایــدار و کم دغدغــه بــرای کارکنــان و خانــواده 

ایشــان اســت.

ارتقای کیفیت زندگی کارکنان و خانواده ها  با توسعه برنامه های نوین رفاهی و خدماتی خانواده محور

مدیر خدمات عمومی و امور رفاهی مطرح کرد:

 صادق فرخی،  مدیر خدمات عمومی و امور رفاهی

مهدی کویتی
 معاون اقتصادی و مالی فولاد مبارکه
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شما و فولاد

 خـبــــــــــــــــــر      

یکی از عواملی کــه تأثیر بســزایی در افزایش رضایت و 
وفــاداری مشــتری دارد و مزیت رقابتی برای شــرکت ها 
محسوب می شود، تولید و تحویل به موقع سفارش ها 
و به عبارت بهتر ضریب خوش قولی است که از اصول بنیادین فولاد 

مبارکه است.
این مطلب را یاسر حاجی حیدری، مدیر برنامه ریزی و کنترل تولید فولاد 
مبارکه در برنامه رادیوفولاد مطرح کرد و پاسخ گوی سؤالات مجری این 

برنامه بود. ماحصل این گفت وگو در ادامه آمده است:
فولاد مبارکه موفق شده ضریب خوش قولی خود را در 

محصولات تولیدی بهبود ببخشد. در این باره توضیح 
بفرمایید.

انجام توسعه ها و راه اندازی خطوط جدید در شرکت های فعلی از یک سو 
و ورود شرکت های تازه  به عرصه از سوی دیگر باعث شده  شدت رقابت 
در بازار محصولات فولاد افزایش یابد و در چنین بازاری جذب مشتری و 
نگه داشتن آن از اهمیت زیادی برخوردار است. یکی از عواملی که تأثیر 
بسزایی در افزایش رضایت و وفاداری مشتری دارد و مزیت رقابتی برای 

شرکت ها محسوب می شود تولید و تحویل به موقع سفارش هاست.
وقتی ســفارش مشــتری ثبت می شــود، تاریخ تحویل آن نیز مشــخص 
می گردد و براســاس قرارداد باید تا رســیدن به آن زمــان، محصول تولید 
و به مشــتری تحویــل داده شــود. شــاخصی کــه در فــولاد مبارکه جهت 
کنترل و پایش این مهم تعریف شده ضریب خوش قولی تولید و تحویل 
سفارش هاست. عوامل مختلف بیرونی )محدودیت ها، زیرساخت ها، 
قوانیــن و...( و فرایندهــای داخلــی برنامه ریــزی و کنترل تولیــد، فروش 
و بازاریابــی، تولیــد محصــول و تأمیــن، بیشــترین تأثیــر را در تحقق این 

شاخص دارند.

کنون بــا انجام  مــا در برنامه ریــزی و کنتــرل تولید از چند ســال پیــش تا
پروژه های مختلف، تغییر برخی از فرایندهای کاری، بهبود سیستم های 
موجود، ایجاد سیستم های جدید و توانمندسازی و استفاده از دانش 
و تجربه کارکنان واحد با همکاری واحدهای فــروش و بازاریابی و بهبود 
خوش قولی با تولید و تحویل محصول به مشتری گام های مؤثری برداریم 
که نتیجه و رشــد چشــمگیر آن را می توانیــم از طریق شــاخص مرتبط و 

تثبیت آن در ماه های مختلف ببینیم.
ضریب خوش قولی تولیــد کل محصولات فولاد مبارکه تا ســال گذشــته 
۶8 درصد بوده اســت که در شش ماهه ماهه ابتدای امســال با رشد ۳1 
درصدی به 8۹ درصد رسیده ایم. در تولید کلاف گرم از ۷۵/4 درصد سال 
گذشــته به ۹۶/۵ درصــد )۲8 درصد رشــد( و در تولید محصولات ســرد و 
پوشــش دار از ۵۶/8 درصد بــه 8۵ درصد )۵0 درصد رشــد( رســیده ایم. 
در بخش کلاف ســرد نیز که از محصولات استراتژیک فولاد مبارکه است 
و بخش عمــده آن مربوط بــه خودروســازی و لوازم خانگی می شــود، به 

اعدادی رسیده ایم که قبلاً نتوانسته بودیم دست پیدا کنیم.
آنچه اهمیت این موضوع را دوچندان می کند این است که عملکرد فوق 
در شرایطی رقم خورده که شرکت با شدیدترین محدودیت برق مواجه 
بوده و همچنین توقف بلندمدتی در خط استراتژیک تاندم میل در نورد 
ســرد جهت توســعه صورت گرفت؛ علاوه بر اینکه عرضه محصــولات در 

بازار کاهش نیافت.
آیا در شرایطی که با رشد فروش مواجهیم، از همین 

فرمول استفاده می کنیم یا حجم عرضه می تواند تأثیرگذار 
باشد؟

 طراحی سیســتم های فولاد مبارکه در محیط MIS و براســاس ظرفیت 
4/۲ میلیون تن بود، ولی براساس استراتژی شرکت و با انجام توسعه ها به 
۷/۲ میلیون تن افزایش یافت که از چهار سال پیش از ظرفیت مذکور نیز 
عبور کردیم. در پاسخ به این سؤال باید گفت فرمول تغییری نمی کند، ولی 
زیرساخت ها و سیستم ها باید متناسب با افزایش ظرفیت به روزرسانی 
گردد و در فرایندهای کاری مختلف تغییراتی ایجاد گردد. تیم برنامه ریزی و 
 ،EIS کنترل تولید از قبل از توسعه و تغییر سیستم های اطلاعاتی شرکت به
به روزرسانی سیستم ها را آغاز کرده و در طول سال های مختلف کوشیده 
شاخص خوش قولی را در کنترل داشته باشد و نگذارد انحراف زیادی از 

خواست مشتری صورت گیرد.
مهم ترین چالش های شرکت برای حفظ پیوستگی 

تولید چه مواردی است؟
به خاطر وجود مشکلات زیرساختی موجود در کشــور، در تابستان ها 
بــا محدودیــت شــدید بــرق و در زمســتان عــلاوه بــر محدودیــت بــرق 

بــا محدودیــت گاز هــم مواجهیــم. مــا از چنــد ســال گذشــته کــه ایــن 
محدودیت هــا به شــدت افزایــش یافــت، از ماه هــای قبــل از شــروع 
محدودیت، با تنظیــم گزینه های مختلــف، پیش بینی هایــی انجام و 
اقداماتی را تعریف می کنیــم تا اثرات ایــن محدودیت ها را کــم کنیم. در 
تابســتان عمده تأثیر محدودیت برق بر فولادسازی اســت و ما از چند 
ماه قبل از شروع محدودیت، با ذخیره سازی تختال موردنیاز نورد گرم، 
از افت تولید خط نورد گرم جلوگیری می کنیم. وقتی خط نورد گرم تولید 
پایدار داشــته باشــد، هم محصولات گــرم و هم محصولات ســرد کامل 
تولید می شوند. امسال دو واحد نیروگاهی فولاد مبارکه به تولید رسید؛ 
اما به همان میزانی که برق تولید کردیم محدودیت های ما بیشتر شد، 
به گونه ای که در برخی روزها، برقی بیشتر از تولید نیروگاه های مالکیتی به 
فولاد مبارکه تخصیص نمی یافت و محدودیت نسبت به سال های قبل 
بی سابقه بود. علی رغم همه محدودیت ها ما در تولید آهن اسفنجی و 
تختال و کلاف گرم و سرد، طبق برنامه و حتی با رشد چنددرصدی نسبت 
به مدت مشابه سال قبل پیش رفتیم. برای نیمه دوم سال با توجه به 
اینکه پیش بینی می کنیم محدودیت های گاز نسبت به سال های قبل 
بیشتر باشد، از ابتدای سال برنامه ریزی انجام شد و انبار آهن اسفنجی 
را از تابستان شروع کردیم. همچنین کار فشــرده ای برای ایجاد فضای 
ذخیره ســازی انجام دادیــم و انبارهای زیــادی با همــکاری واحدهای 
مختلف ایجاد شد. سال گذشته حدود ۷۶0 هزار تن برای فولاد مبارکه و 
4۵0 هزار تن برای سبا و  در سال جاری بیش از 1٫۲ میلیون تن برای فولاد 
مبارکه و ۷۵0 هزار تن برای ســبا آهن اســفنجی ذخیــره کردیم. توقفات 
ســالیانه ای را هم که برای واحدهــای مختلف در نظــر داریم در همین 
فصول محدودیت ها انجام دادیم. محدودیت گاز بر تولید آهن اسفنجی 
بیشــترین تأثیر را می گذارد؛ از همیــن رو بــرای اولین بــار در تاریخ فولاد 
مبارکه 8 مدول و مگامدول فولاد مبارکه و یک مگامدول سبا را با شروع 
شدت محدودیت های گاز که از اوایل آذرماه است آغاز می کنیم. همین 
برنامه ریزی ها باعث می شود در تابســتان توقفی در مدول ها نداشته 
باشیم. بخشی از ذخیره سازی آهن اســفنجی از محل تولید خودمان 
است و فقط از محل خرید و ورود نیســت.  گفتنی است که همه ساله از 
ششــم آذرماه محدودیت گاز با شدت کم شروع می شــد، ولی امسال از 
ششم آبان ماه با شدت نسبتاً زیادی شروع شده، به گونه ای که از اوایل 

آبان دو مدول و یک مگامدول متوقف گردید.
برنامه های نوآورانه و پروژه های توسعه ای را که در حوزه 

کاری شما استفاده می شود نام ببرید.
عمــده فعالیت هــای کاری مــا بــا دیتــا اســت و تحلیــل درســت دیتــا در 
تصمیم ســازی و تصمیم گیری بهینــه در فرایندهای کاری بســیار مهم 

است و نیاز به سیستم و توسعه سیســتم ها دارد. کارهای بسیار خوبی 
در حوزه تحلیــل دیتا و اســتفاده از مدل هــای برنامه ریزی انجام شــده 
اســت. قبلاً سیســتم ها امکان توســعه نداشــت و اولین سیســتم هایی 
که برای تغییر سیســتم از MIS به EIS توســعه پیدا کرد سیستم های ما 
بــود. در این بین اســتفاده از الگوریتم های پشــتیبان تصمیم آغاز شــد 
که کار بســیار بزرگی بود، چــون به دلیل شــرایط تحریــم و نبــودِ ارتباط با 
شرکت های بزرگ دنیا، نمی توانســتیم از کمک آن ها استفاده کنیم و از 
دانش تکنولوژی نیروهای خودمان و دانش سیستمی بچه های آی تی 
کبن بهره  بردیم تا درنهایت توانستیم سیستم IPSO را تا اینجا برسانیم.  و تا
فاز اول این سیستم رو به اتمام است و از سال آینده وارد فازهای بعدی 
می شویم. ما در کنار توسعه سیستم های خودمان با استفاده از تحلیل 
دیتا سیستم های دیگری را هم بهبود دادیم و راه اندازی کردیم و بخش 
عمده ای از سهم ما در ضریب خوش قولی نشئت گرفته از آن است. در این 
خصوص پروژه های بسیار خوبی تعریف، طراحی و عملیاتی گردید، نظیر 
به روزرسانی زمان سیکل ها، سیستم ذخیره سازی تختال و کلاف گرم و 
کلاف خام، سیستم اضافه درخواست سفارش، سیستم تخصیص نورد 

سرد و سیستم کنترل ماندگاری.
در مورد فرهنگ سازمانی و تعهد کارکنان برای بهبود 

بهره وری توضیح دهید.
توسعه های بسیاری، چه روی سیستم ها و چه ظرفیت های تولید، انجام 
می شود؛ اما آنچه می تواند نقش مؤثری برای به کارگیری و استفاده درست 
از آن ایفا کند نیروی انسانی اســت. برای بهبود بهره وری در سازمان ها، 
ایجاد یک فرهنگ سازمانی قوی و افزایش مسئولیت پذیری و تعهد به کار 
که نشئت گرفته از ارزش ها، باورها و رفتارهاست بسیار حیاتی است. در این 
زمینه سعی کردیم در خصوص اهداف و استراتژی های سازمان و اهمیت 
گاهی کارکنان را افزایش دهیم و با ارائه فرصت های آموزشــی و  این امر، آ
توسعه مهارت ها به مرور، آن ها را توانمندتر سازیم و احساس ارزشمندی 
آن ها را افزایش دهیم. در این زمینه دوره های آموزشی متنوعی تعریف و 
اجرایی کردیم، دوره هایی نظیر بازآموزی فرایندهای برنامه ریزی و کنترل 
تولید، ثبت و پیرایش سفارش و طراحی محصول که ارتباط مستقیم با 
فعالیت های کاری کارکنان دارد. هم زمان نیز دوره های تخصصی مانند 

تحلیل دیتا برگزار و اجرایی شد.
از طرفی تــلاش کردیم یک محیــط مشــارکتی و تعاملی همراه بــا احترام 
متقابــل ایجاد کنیم تــا کارکنــان علاوه بــر انجــام فعالیت هــای اجرایی، 
بتوانند پیشنهاد ها و نظرات خود را ارائه و اجرایی کنند و در فرایندهای 
تصمیم گیری نیز دخالت داشته باشند. بدون تردید این موضوع می تواند 

نقش مؤثری در تعهد بیشتر کارکنان داشته باشد.

تولید و تحویل به موقع سفارش ها از اصول بنیادین فولاد مبارکه است
مدیر برنامه ریزی و کنترل تولید فولاد مبارکه:

9۱3****۱83
از مســـئولان خواهشـــمندیم راجـــع بـــه تغییـــر بیمـــه 
درمـــان ایـــران بـــه بیمـــه آســـیا توضیـــح دهنـــد. بـــا توجـــه 
بـــه رتبـــه پایین تـــر و خدمـــات ضعیف تـــر بیمـــه آســـیا، چـــرا 
بیمـــه درمـــان کارکنـــان تغییـــر کـــرده اســـت؟ همچنیـــن 
ـــد  ـــار خری ـــی فـــولاد اعتب خواهشـــمندیم مســـئولین تعاون
ــار  ــد. اعتبـ ــال کننـ ــدداً فعـ ــی کالا رو مجـ ــاطی از دیجـ اقسـ

منقضـــی شـــده اســـت.
9۱3****۰89

برای تحویل نسخ درمانی، یک روز از هفته را به ساختمان 
مرکز تحقیقات اختصاص دهید.

9۱7****986
جای خبر فرهنگی »شب شعر پنجره« که در تاریخ ۲0 مهر 
به مناسبت بزرگداشت حافظ در سالن سوره برگزار شد، 

در خبرنامه خالی بود.
9۱3****۴3۴

لطفاً در برنامه غذایی تجدیدنظر شود. کوفته، آبگوشت، 
ک کوبیده و میوه به جای دلستر  پوره سیب زمینی با خورا

را در برنامه قرار دهید.
9۱3****5۴9

لطفاً در خصوص بیمه آسیا توضیحات لازم ارائه گردد. 
علی الظاهر تعداد طرف قراردادهای بیمه آسیا بسیار 

محدود است.
9۱3****5۱3

کز طرف قرارداد  نظارت محترم درمان، لطفاً در مورد مرا
و شرایط قرارداد بیمه آسیا شامل دارو، عینک و سایر 
هزینه های درمانی برای پرسنل امانی و قرارداد مستقیم 

شاغل و بازنشسته اطلاع رسانی نمایید.
 9۱3****732

باسلام ضمن تشکر از زحمات شما، چرا در خبرنامه 
ستونی با عنوان پاسخ مسئولان وجود ندارد ؟

همکار  گرامی دارای شماره های 8۱۴****9۱3 
ضمن تشکر از ارتباط شما با خبرنامه فولاد به اطلاع 
می رساند پیام شما دریافت و جهت اخذ پاسخ برای 

مسئولان ذی ربط ارجاع گردید.

تعمیــرگاه مرکــزی فــولاد مبارکــه طــی دو ســال اخیر با 
صرف بالغ بــر 8۰۰۰ ماشــین ســاعت، نزدیک بــه 5۰۰ 
کیفیت و قابل رقابت با نمونه های  عدد چرخ دنده با
مشــابه برتر دنیا بــه ارزش حــدودی ۱5۰۰ میلیــارد ریال بــرای نواحی 

تولیدی و واحد خرید شرکت ساخته است.
سرپرست کارگاه ماشین افزار تعمیرگاه مرکزی فولاد مبارکه ضمن تأیید 
این خبر گفت: چرخ دنده ها نقشی حیاتی در صنعت فولاد دارند و برای 
کاهش، افزایــش و همسان ســازی دور در انــواع گیربکس ها و به دســت 
آوردن دور و گشتاور مناسب برای چرخاندن انواع پمپ ها، کمپرسورها، 
نوارهای نقاله، غلتک ها و... اســتفاده می شــوند که در این راستا یکی از 
تخصص های تعمیــرگاه مرکزی کــه ماشــین آلات موردنیــاز آن در کارگاه 

ساخت مکانیک موجود است، ساخت انواع چرخ دنده ها است.
ارتقای کیفیت و بهینه سازی فرایند ساخت 

چرخ دنده ها در تعمیرگاه مرکزی
مســیب صفیان بلداجی در ادامه افزود: با توجه به اینکه ماشــین آلات 
و امکانات کامل زنجیره ساخت چرخ دنده شــامل دستگاه تراش، فرز، 
چرخ دنده تراشی، سنگ محور، سنگ چرخ دنده و کوره های عملیات 
حرارتــی در تعمیــرگاه مرکزی و همچنین سیســتم پشــتیبانی در جهت 
تأمین متریال و ابزارآلات موردنیاز پیش بینی شــده است، سال هاست 
درخواست های ساخت چرخ دنده از طریق نواحی تولیدی، واحدهای 

پشتیبانی و خرید قطعات یدکی به طور مکرر به این کارگاه ارجاع می شود.
تعریف پروژه ارتقای کیفیت ساخت چرخ دنده ها با 
استانداردسازی فرایندها و تهیه دستورالعمل های مربوطه

وی خاطرنشان کرد: با توجه به وجود تجارب مختلف، اتخاذ رویه های 
مختلف در آماده سازی و ساخت چرخ دنده توسط تکنسین ها و نفرات 
اجرایی درگیر در پروسه، نیاز به مطالعه و استانداردسازی فرایند ساخت 
انواع چرخ دنده ها احساس می شد. در همین خصوص پروژه ای با عنوان 
»ارتقای کیفیت ساخت چرخ دنده ها با استانداردسازی فرایندها و تهیه 
دستورالعمل مربوطه« برای به دست آوردن چرخ دنده هایی با کیفیت 

بالاتر، دوام بیشتر و عملکرد مطلوب تر تعریف شد.
تولید چرخ دنده های کیفی و قابل رقابت با نمونه های 

برتر دنیا
علیرضا رحیمی، کارشناس ماشــین افزار تعمیرگاه مرکزی نیز در همین 
زمینه عنــوان کــرد: ســاخت چرخ دنده شــامل مراحــل تدوین پروســه 
ســاخت، تهیه متریال، ماشــین کاری و عملیــات حرارتی اســت، در این 
پروژه با بررســی ســیکل ســاخت انواع چرخ دنده های ســاده و مارپیچ، 
تمامی مراحــل تولید شــامل اطمینــان از انطباق مشــخصات متریال، 
ماشــین کاری، مقــدار اضافه بــار ســنگ زنی، انجــام عملیــات حرارتــی، 
تنظیمات دستگاه های سنگ زنی و... مورد بازنگری و بهبود قرار گرفت و 

دستورالعملی دقیق و کامل برای آن تدوین شد.

پیاده سازی سیکل استاندارد ساخت قطعات در 
سیستم خط تکنولوژی تعمیرگاه مرکزی

وی افزود: همچنین به منظور استانداردسازی و تسهیل تدوین پروسه 
ساخت این قطعات، سیکل استاندارد ساخت قطعات نیز در سیستم 
خط تکنولوژی تعمیرگاه مرکزی پیاده سازی شد؛ به عنوان نمونه، می توان 
به سیکل استاندارد ساخت چرخ دنده های استوانه ای ساده و مارپیچ، 
پیچ و چرخ حلزون از متریال های مختلف مانند فولادهای ساده کربنی 

و سمانته اشاره کرد.
وی افــزود: بــا استانداردســازی و کنتــرل و نظــارت دقیق بر ایــن فرایند، 
انحرافات و خطاهــای قطعات به حداقل رســیده و قطعــات با کیفیت 
رقابتی با نمونه های تولیدکنندگان برتر دنیا تولید شده و شاهد بهره وری و 
عمر بیشتر گیربکس ها و کاهش هزینه های تعمیرات نواحی خواهیم بود.

وی با بیان اینکه در طول اجرای این پروژه کلیه قســمت های تعمیرگاه 
مرکزی، دفتر فنی از طریق پشــتیبانی فنی فعالیت ها، همکاران بخش 
عملیات حرارتی با انتقال تجربیات ارزشمند خود در خصوص عملیات 
حرارتی و کارگاه تعمیــرات مکانیک از طریــق ارائه بازخــورد در خصوص 
عملکرد چرخ دنده ها و کیفیت آن ها سهم قابل توجهی در بهبود کیفیت 
نهایی قطعات ایفا کردنــد، از همراهی هــا همه کارکنــان در بخش های 
یادشــده قدردانــی و اظهــار امیــدواری کــرد بــا ادامــه ایــن روند، شــاهد 

موفقیت های بیشتری در مسیر پیشرفت و بهبود مستمر باشیم.

تولید چرخ دنده های کیفی و قابل رقابت 
با نمونه های برتر دنیا در تعمیرگاه مرکزی فولاد مبارکه

طی دوسال اخیر و با اتکا به توان داخل انجام شد؛

یاسر حاجی حیدری،  مدیر برنامه ریزی و کنترل تولید

حوزه مهندسی شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر در صدر برترین های جهان
، در رویداد معتبر و بین المللی اختراعات نورمبرگ آلمان )iENA ۲۰۲۴(، که با حضور بیش از ۵۰۰ اختراع از ۳۰ کشور مختلف برگزار شد، مهندس ایرانی، علیرضا عبدالکریمی از شرکت توسعه آهن و فولاد گل گهر موفق شد با ارائه اختراع نوآورانه خود در زمینه گیربکس و جعبه دنده کسری که بیشتر در  به گزارش پترومتالز

روباتیک و حوزه صنعت کاربرد دارد، مدال طلای این جشنواره را کسب کند. علاوه بر مدال طلا، اختراع وی همچنین موفق به دریافت رتبه اختراع ویژه از انجمن بین المللی توسعه و پیشرفت اختراعات کشور اندونزی شد که حامی برگزاری این دوره از جشنواره بود.

مسیب صفیان بلداجی
سرپرست کارگاه ماشین افزار تعمیرگاه مرکزی 

علیرضا رحیمی
 کارشناس ماشین افزار تعمیرگاه مرکزی
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ارائه مقاله یکی از کارکنان 
در یازدهمین کنفرانس
 بین المللی مخابرات

موفقیت

مقالــه همــکار گرامــی رضــا بیات ریــزی، شــاغل در واحــد 
ــر پایــه یادگیــری  ــا عنــوان »مدولاســیون تطبیقــی ب توزیــع بــرق، ب
ماشــین در شــبکه های حســگر بی ســیم ناحیه بــدن با اســتفاده 
از مخابــرات نــور مرئــی« در یازدهمیــن کنفرانــس بین المللــی 
مخابــرات )IST 2024(، کــه در روزهــای 18 و 1۹ مهرمــاه در 
پژوهشــگاه ارتباطــات و فنــاوری اطلاعــات تهــران برگــزار شــد 

به صورت آنلاین با موفقیت ارائه شد.
گفتنی است در این پژوهش علمی که نمونه ای از تعهد و تخصص 
همکاران ما در پیشبرد دانش و نوآوری های علمی در حوزه 
فناوری های پیشرفته است، به بررسی استفاده از هوش مصنوعی 
در بهبود بهره وری طیفی پیوند مخابرات بی سیم نوری پرداخته 
شده است. این فناوری با بهره گیری از یادگیری ماشین، امکان 
انتقال داده ها با قابلیت اطمینان و سرعت بیشتر را فراهم 
می آورد و در حوزه هایی چون پزشکی و دستگاه های پوشیدنی 

کاربرد دارد.

رضا بیات ریزی
 شاغل در واحد توزیع برق



23 نوامبر 2024 21 جمادی الاول 1446   شماره        1403   شنبه 3 آذر 1403    

6

فولاد مبارکه در راستای تعهد به مسئولیت اجتماعی 
خــود، نخســتین رویــداد بــزرگ توســعه فرهنــگ 
کتاب خوانــی را با برپایی نمایشــگاه کتابی با عنوان 
کتاب« در مجتمع نگین نقش جهان  کلاس، خانواده با »خانواده با

در روزهای پنج شنبه و جمعه ۱ و 2 آذرماه برگزار کرد.
محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه، در جریان بازدید 
از این نمایشگاه در مصاحبه با خبرنگار ایراسین گفت: فلسفه وجودی 
فولاد مبارکه خلق آیندهای بهتر برای ایران و ایرانی است و این امر محقق 

نمی شود، مگر اینکه کار خود را از تربیت کودکان و نوجوانان آغاز کنیم.
نگاه ما نباید صرفاً تولید فولاد و آهن باشد

وی درباره رویکرد فرهنگــی فولاد مبارکــه در حوزه کــودکان و نوجوانان، 
خانواده، کتاب و کتاب خوانی و ارتباط این مباحث با فولاد مبارکه گفت: با 
توجه به فلسفه وجودی شرکت، نگاه ما نباید صرفاً تولید فولاد و آهن باشد 
و در واقع، محصولات فولادی یکی از دستاوردهای این شرکت بزرگ برای 

اقتصاد و صنعت به شمار می آید.
بر این باوریم که کتاب و کتاب خوانی یکی از حوزه های 

مؤثر در تربیت کودکان و نوجوانان است
طیب نیا خاطرنشان کرد: فلسفه وجودی فولاد مبارکه با توجه به خانواده 
فــولاد مبارکه و جامعــه معنا پیــدا می کند؛ ازایــن رو در حوزه مســئولیت 
اجتماعی و توســعه فرهنگی، ایــن حرکــت را از پیرامون خــود و خانواده 
فولاد مبارکه آغاز کرده ایم و بر ایــن باوریم که کتاب و کتاب خوانی یکی از 
حوزه های مؤثر در تربیت کودکان و نوجوانان اســت و باید فرزندان ما با 

کتاب خوب انس بگیرند.
کید بر اینکه این اقدامات می تواند در تربیت و آینده ســاز بودن  وی با تأ
فرزنــدان برای خلــق آینــده بهتر مؤثــر باشــد، گفت: ســعی شــد در این 

رویداد دوروزه، والدین با نحوه انتخاب کتاب خوب برای فرزندان خود و 
موضوعات مرتبط با این حوزه آشنا شوند و در کنار آن، از کتاب های خوب 
موجود در حوزه کودک، نوجوان و خانواده و همچنین رمان های خوبی 

که در سطح ملی نگاشته شده، بهره مند شوند.

رئیس امور فرهنگی شرکت فولاد مبارکه مطرح کرد:
توســعه فرهنگ کتاب خوانــی با اجــرای برنامه هــای متنوع و 

نمایشگاه کتاب

محمد سامونی، رئیس امور فرهنگی شرکت فولاد مبارکه نیز در حاشیه 
برگزاری این رویداد در گفت وگو با خبرنگار ایراسین گفت: کتاب یک عنصر 
مهم برای ارتقای فرهنگ هر مخاطب است و خانواده فولاد مبارکه نیز از 

این امر مستثنا نیست..
وی افــزود: این رویداد بــرای اولین بــار برگزار شــد و برگــزاری رویدادهای 
جانبی، غرفه ارائه خدمت با محوریت کتاب و فروشــگاه کتاب با حدود 
۳000 عنوان با تخفیف ۵0 درصدی و حضور چهره های مهم و کارشناسان 
برجسته در حوزه کتاب، کودک، انیمیشن، قصه گویی و… با هدف افزایش 

گاهی خانواده ها در این زمینه ها از ویژگی های این نمایشگاه بود. آ
 ، رئیــس امــور فرهنگــی فــولاد مبارکــه ادامــه داد: در طــی ایــن دو روز
بعدازظهرها، جشــن کتاب با قصه گویی خانم مصطفــی زاده و با حضور 
کتر عروسکی شناخته شده برگزار شد. همچنین خانم پرستو  »ململ« کارا
عسگرنژاد، کارشــناس حوزه انیمیشــن به ارائه توضیحاتی درخصوص 

روش های انتخاب انیمیشن توسط والدین پرداخت.
برگزاری نشست »خانه کتاب بازها« و »روایت انسان«

وی در ادامه خاطرنشان کرد: همچنین در این رویداد، نشست »خانه 

کتاب بازهــا« بــا حضــور نویســنده کتــاب، معصومــه امیــرزاده و مهــارت 
کتاب خوان کردن کودکان و همچنین نشست »روایت انسان« با برپایی 
غرفــه ای در این خصــوص و روایــت ارتبــاط بین فلســطین و غــزه و قوم 

بنی اسرائیل با حضور محمدامین نخعی برگزار شد.
سامونی با اشاره به برنامه »روشنا« یا حلقه های کتاب برای خانواده فولاد 
مبارکه اذعان داشت: این برنامه به صورت جمعی با حضور کارکنان فولاد 
مبارکه اجرا شد و طی این دو روز، مراسم اختتامیه دو کتاب مطالعه شده 
با عنوان های »اُمّ اعلا« و »والد سوم« با حضور نویسندگان آن ها برگزار شد.

رئیس امور فرهنگی فولاد مبارکــه برنامه های »جفت پــوچ«، »ماجرای 
کتاب«، »اجرای ابر نقاشی از قصه های شاهنامه« و »مکتب خانه اجرای 
تئاتر با موضوع کتاب برای کــودکان« را از دیگــر برنامه های جانبی برای 
کودکان و نوجوانان در این رویداد برشمرد و گفت: بخش متفاوتی نیز با 
موضوع نذر کتاب در حاشیه این رویداد برپا شد که پذیرای کتاب های 
خوانده شده و بی استفاده بود تا به کمک خانواده فولاد مبارکه، تجهیز 

کتابخانه ها در مناطق کم برخوردار انجام شود.
وی از استقبال خوب همکاران از این  رویداد خبر داد و گفت: اختتامیه 
این رویداد با حضور حامد عســگری و حجت الاســلام جوان آراســته، با 

گفت وگویی بسیار جذاب برگزار شد.
 

کارشناس و فعال حوزه کتاب مطرح کرد؛
پررنگ کردن اهمیت کتاب و ترویج فرهنگ کتاب خوانی در 

نمایشگاه دوروزه فولاد مبارکه

حجت الاسلام محمدرضا جوان آراسته، کارشناس و فعال حوزه کتاب، 
در حاشیه نخستین رویداد توســعه فرهنگ کتاب خوانی فولاد مبارکه 

تربیت کودکان و نوجوانان با ترویج کتاب خوانی 
گامی در مسیر تحقق خلق آینده ای بهتر است

مدیرعامل فولاد مبارکه در بازدید از نخستین رویداد توسعه فرهنگ کتاب خوانی شرکت:

محمدیاسر طیب نیا
 مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه

محمد سامونی
 رئیس امور فرهنگی شرکت فولاد مبارکه

احمد بخشایش اردستانی
نماینده مردم اردستان در مجلس شورای اسلامی

»ششمین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران« ۱۸ تا ۲۰ دی ماه در برج میلاد برگزار می شود
به گزارش چیلان، انجمن تولیدکنندگان فولاد با انتشار پوستر »ششمین جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران« اعلام کرد این رویداد ویژه طی سه روز از ۱۸ تا ۲۰ دی ماه سال جاری در برج میلاد برگزار می شود. محور اصلی این رویداد متمایز ملی »بومی سازی، توسعه تکنولوژی و انتقال دانش فنی بر اساس نیاز زنجیره 

آهن و فولاد« اعلام شده است. در این دوره از جشنواره و نمایشگاه ملی فولاد ایران، توسعه تکنولوژی در زنجیره فولاد پررنگ تر از دوره های گذشته دنبال خواهد شد که فراخوان مربوطه و جزئیات آن به زودی اطلاع رسانی می شود.

خـبــــــــــــــــــر            
گفت وگو

نماینــده مردم اردســتان در مجلس شــورای اســلامی، 
ضمن قدردانی از محمدیاسر طیب نیا مدیرعامل فولادمبارکه 
و اقدامات وی برای درآمدزایی کل کشور، گفت: امضای قرارداد 
فروش ســهام شــرکت صنایع معدنی کانی ســازان کیمیا بین 
بانک پارسیان، فولاد مبارکه و فولاد کاوه پارس، الگویی از سوی 
فولاد مبارکه برای ادغام های استراتژیک در صنایع خواهد بود.
احمد بخشــایش اردســتانی، در گفت وگو بــا خبرنگار ایراســین، 
درباره قرارداد فروش ســهام شــرکت صنایع معدنی کانی ســازان 
کیمیا گفت: این اقدامات می تواند به تقویت اعتماد عمومی به 
بازار سرمایه و افزایش مشارکت مردم در فعالیت های اقتصادی 
منجر شــود که به نوبه خود به رونق اقتصادی و اجتماعی کشور 
کمک خواهد کــرد. به طورکلی، این قــرارداد نه تنها به عنوان یک 
موفقیت در عرصه اقتصادی، بلکه نمادی از همکاری های مؤثر 

بین بخش های مختلف اقتصادی کشور تلقی می شود.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اســلامی در ادامه گفــت: ایــن نــوع تعامــلات می تواند بــه ایجاد 
فضایی مثبت برای سرمایه گذاری و نوآوری در کشور کمک کند 
و به تقویت روحیه کارآفرینی و خلاقیت در بین جوانان و فعالان 
اقتصادی منجر شــود. با توجه بــه این نکات، می تــوان گفت که 
این قرارداد، گامی مؤثر در راستای تحقق اهداف توسعه پایدار و 

اقتصادی کشور است.
وی ابــراز امیــدواری کــرد کــه ایــن نــوع همکاری هــا و قراردادهــا، 
به عنوان یک الگوی موفق در ســایر بخش ها نیز مورد توجه قرار 
گیرد و به توســعه پایدار و متوازن کشــور کمک کنــد. همچنین با 
توجه به پتانســیل های موجود در صنایع مختلف، با ادامه این 

روند، شاهد رشد و شکوفایی بیشتری در اقتصاد کشور باشیم.
بخشایش اردستانی در ادامه گفت: علاوه بر موارد یادشده، این 
قرارداد می تواند به جذب سرمایه گذاران جدید و افزایش اعتماد 
عمومی به بازار ســرمایه کمک کند. با توجه بــه اینکه بورس یک 
بســتر مهم برای تأمین مالی پروژه های بزرگ و کوچک شناخته 
می شــود، این نوع معامــلات می تواند بــه افزایــش فعالیت های 
اقتصــادی و بهبــود شــرایط کســب وکار در کشــور منجــر شــود. 
همچنین، بــا توجه به اهمیــت مســئولیت های اجتماعی، این 
همکاری ها می تواند به بهبود شــرایط زندگی در جوامع محلی و 

ایجاد فرصت های شغلی جدید کمک کند.
همکاری برای تقویت زیرساخت های اقتصادی 

کشور
نماینده مردم اردســتان در مجلس شــورای اســلامی همچنین 
درباره تقویت زیرســاخت های اقتصادی کشــور گفــت: این نوع 
همکاری ها نه تنهــا به تقویت زیرســاخت های اقتصادی کشــور 
کوسیستم پایدار و نوآور  کمک می کند، بلکه می تواند به ایجاد یک ا
در صنایع مختلف منجر شود. با توجه به چالش های اقتصادی 
موجود، چنین اقداماتی می تواند محرکی برای رشد و توسعه پایدار 
در کشور محسوب شود. همچنین، این نوع مشارکت ها می تواند 
به بهبود کیفیت محصولات و خدمات ارائه شــده در بازار کمک 

کند و در نهایت به نفع مصرف کنندگان و جامعه باشد.
وی افزود: ایــن قــرارداد بزرگ ترین معاملــه تاریخ فــولاد مبارکه و 
به لحاظ رقــم، بزرگ ترین معامله بورســی ســال جاری شــناخته 
می شود وعلاوه بر آن، به عنوان بزرگ ترین مشارکت معدنی سال 
در کشور نیز مطرح است. همچنین مبادله این قرارداد همچنین 
بزرگ ترین خروج از بنگاه داری در صنعت بانکداری کشور به شمار 
می رود. به طورکلی، این رویداد به عنوان الگوسازی فولاد مبارکه 
برای ادغام های استراتژیک در صنایع مطرح می شود و می تواند 

به تقویت روابط بین بانک ها و صنایع کمک کند.
بخشــایش اردســتانی همچنین گفــت: ایــن صنعت مــادر باید 
مورد توجــه و قدردانی قــرار گیــرد و مدیرانی که توانســته اند آن را 
به سوددهی برسانند و در حل معضلات اجتماعی گام بردارند، 
شایسته تقدیر و تمجید هســتند. این تلاش ها نه تنها به بهبود 
وضعیت اقتصادی کمک می کند، بلکه به ایجاد اشتغال و افزایش 

رفاه اجتماعی نیز منجر می شود.
کار بزرگ فولاد مبارکه

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اســلامی گفــت: همچنیــن، کار آقــای طیب نیــا در فــولاد مبارکه 
شایســته تقدیر اســت. زحمــات ایشــان و تیمشــان در راســتای 
درآمدزایی برای کشــور، تنها محدود به استان اصفهان نیست، 

بلکه به کل ایران تعلق دارد.
وی افزود: بورس به عنوان یکــی از راه های مؤثر برای ورود بخش 
خصوصی بــه سیســتم اقتصــادی، فرصتــی را فراهــم مــی آورد تا 
ســرمایه ها جمع آوری و در بخش تولید و صنایــع مختلف به کار 
گرفته شوند. اقدام فولاد مبارکه در این راستا، حرکتی بزرگ و مؤثر 

در تقویت و توسعه بخش خصوصی است.

خرید سهام اپال، الگوسازی برای 

ادغام های استراتژیک در صنایع است

نماینده مردم اردستان  در مجلس شورای اسلامی:

ادامه در صفحه بعد    
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حجت الاسلام محمدرضا جوان آراسته 
کارشناس و فعال حوزه کتاب،

منصوره مصطفی زاده
 نویسنده و کارشناس کتاب کودک و نوجوان

معصومه امیرزاده
 نویسنده کتاب »خانه کتاب بازها«

برگزاری دو مجمع فوق العاده کچاد
به گزارش چیلان، مجمع عمومی فوق العاده و مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده شرکت معدنی و صنعتی چادرملو سهامی عام روز چهارشنبه ۳۰ آبان با حضور ۸۱ درصد از سهام داران این شرکت برگزار شد. دستور جلسه این مجامع، تغییر سال مالی، تطبیق اساس نامه شرکت با نمونه اساس نامه سازمان بورس، تصمیم گیری 

کن تاریخی اردکان و تصمیم گیری در خصوص تصویب بودجه شرکت ورزشی چادرملو اردکان و ... بود. گذاری حق بهره برداری بنای تاریخی مجموعه چرخاب اردکان فیمابین شرکت معدنی و صنعتی چادرملو و صندوق توسعه احیا و بهره برداری از اما در خصوص تعیین تکلیف قرارداد سرمایه گذاری مرمت، احیا و وا

خـبــــــــــــــــــر            

بهرام شکوری، رئیس کمیسیون معادن و صنایع معدنی 
اتاق بازرگانی ایران در گفت وگو با خبرنگار ایراسین درباره 
امضای قرارداد فروش سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان 
پال توسط فولاد مبارکه گفت: فولاد مبارکه 

ُ
کیمیا و خرید شرکت ا

در حال حاضر به دنبال تکمیل کل زنجیره تولید از معدن تا 
صنایع پایین دستی با کیفیت بالاست. 

رئیس کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران ادامه 
داد: به نظر می رسد با انجام این معامله بزرگ، دو اتفاق مهم رخ 
خواهد داد؛ نخست، کاهش ریسک تأمین مواد اولیه خواهد بود 
و دوم، تقویت جایگاه فولاد مبارکه به عنوان یکی از شــرکت های 
پیشرو در صنعت. با توجه به اینکه بخش عمده سهام این شرکت 
متعلق به مردم اســت، این حرکت می تواند باعث افزایش ارزش 

سهام و کاهش دغدغه های مرتبط با تأمین مواد اولیه شود.
وی افزود: انتظار می رود این تغییرات تأثیر مثبتی بر ارزش سهام 
فولاد مبارکه داشته باشد، مگر آن که عوامل سیاسی و دیگر شرایط 
خارجی اثر منفــی بر این رونــد بگذارند. در غیر این صــورت، این 
اقــدام می تواند منجر به افزایش ســودآوری و رشــد ارزش ســهام 

فولاد مبارکه شود.
شــکوری همچنین دربــاره عدم تأمیــن مــواد اولیه توضیــح داد 
و افــزود: بایــد گفــت عــدم تأمیــن مــواد اولیــه در زنجیــره تولیــد 
می تواند پیامدهای منفی برای یک مجموعه به همراه داشــته 
باشــد؛ اما زمانی که فولاد مبارکــه در کل زنجیره تولیــد، از صنایع 
بالادستی مانند معدن تا صنایع پایین دستی مانند تولید ورق، 
ســرمایه گذاری می کند، می تواند از ســود قابل توجهی بهره مند 
شود. طبیعتاً این سود، ارزش سهام شــرکت را افزایش می دهد و 
در بلندمدت اثرات مثبتی بر صنعت و معدن کشــور نیز خواهد 

گذاشت.
رئیس کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران در 
پایان گفت: در ســطح کلان تر، ایــن اقدام فــولاد مبارکه می تواند 
منجر به رشــد اشــتغال، توســعه بیشــتر در زنجیره هــای تولید و 
پیشــرفت های گســترده در صنایع مرتبط شــود. به عنــوان یک 
مجموعه پیشــران، فولاد مبارکه بــا در اختیار گرفتــن کل زنجیره 
تولید، می تواند نقش مهمی در توســعه پایــدار صنعت و معدن 

کشور ایفا کند.

خرید سهام اپال در بلندمدت اثرات مثبتی 

بر صنعت و معدن کشور خواهد داشت

گفت وگو

تأمین مواد اولیه فولاد مبارکه با ریسک 

پایین با خرید سهام شرکت اپال

به گزارش خبرنگار ایراسین، مجموعه فولاد مبارکه به 
همراه فولاد کاوه پارس، طی مزایده ای صددرصد سهام شرکت 
صنایع معدنی کانی سازان کیمیا را از مجموعه بانک پارسیان 
خریداری کرد تا بزرگ ترین معامله بورسی در سال جاری 
منعقد گردد. شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا مالک 9۱ 
درصد از سهام شرکت فرآوری معدنی اپال کانی پارس با نماد 
اپال به عنوان یک هلدینگ بورسی در حوزه زنجیره بالادست 

فولاد است.
 فردین آقابزرگی، کارشناس بازار سرمایه، خرید سهم اپال را اقدامی 
مؤثر در راستای کاهش ریسک زنجیره تأمین فولاد مبارکه دانست 
و در خصوص این قرارداد به خبرنگار ایراســین گفت: مجموعه 
فــولاد مبارکه با خرید ســهام شــرکت معدنــی کانی ســازان کیمیا 
به عنوان ســهام دار اپال، به نوعی تکمیل زنجیــره ارزش و تأمین 
مواد اولیه موردنیاز خود را مدیریت کرد و نتیجه این معامله تأمین 
مواد اولیه این شــرکت در چشم انداز حداقل پنج ســال آینده با 

درجه ریسک پایین است.
آقابزرگــی اضافــه کــرد: در شــرایطی کــه کشــور مــا بــا نوســانات و 
تلاطم های بســیار شــدید، چــه به صــورت سیســتماتیک و چه 
غیرسیستماتیک، چه برون مرزی و چه درون مرزی مواجه است، 
این ابتــکار عمل ها به تــداوم ســودآوری شــرکت ها، به خصوص 

شرکت بزرگی مثل فولاد مبارکه، کمک شایانی می کند.
این کارشناس بازار سرمایه با اشاره به ارزش گروه های فولاد در بازار 
کنون بخش قابل توجهی از بازار سرمایه ما به گروه  سرمایه گفت: ا
فولاد مربوط است و ارزش فعلی فولاد مبارکه در بورس حدود ۵00 
همت برآورد می شود که این رقم در مقایسه با ارزش ۶ هزار همتی 
کل بازار سرمایه بسیار قابل توجهی است؛ ولی موضوع مهم تر از 
ارزش و سهم شرکت ها در بازار سرمایه، تداوم در تأمین مواد اولیه 
کنون با ابهاماتی مواجه است. به نظر بنده، خرید  آن هاست که ا
ســهام شــرکت صنایع معدنی کانی ســازان کیمیا توسط شرکت 

مجموعه فولاد مبارکه حرکتی بسیار مناسب محسوب بود.
خرید اپال، معامله ای ارزشمند برای فولاد مبارکه

گرچه فولاد مبارکه مبلغ زیادی در ازای  طبق توضیحات آقابزرگی، ا
خرید سهام شرکت اپال پرداخته است، ولی با توجه به اهمیت این 
شرکت در تأمین مواد اولیه فولادسازان، این اقدام منطقی تلقی 
می شود. مبلغ خرید ســهام شــرکت اپال یعنی حدود ۶۶ همت 
است. از لحاظ کارشناسی و با توجه به سود انباشته چهار همتی 
شرکت اپال در شش ماهه سال جاری باید گفت خرید سهام این 

شرکت با چنین رقمی منطقی است.
آقابزرگی ادامــه می دهــد: در واقع شــاید در نگاه کلــی ۶۶ همت 
عدد قابل توجــه و بزرگی به نظر آیــد، ولی بــا در نظر گرفتن نقش 
این شرکت در تأمین مواد اولیه و تکمیل زنجیره ارزش گروه فولاد 

مبارکه این قرارداد مطلوب و بسیار ارزشمند است.

کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد:

رئیس کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران:
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غ از اینکــه فعال در  در گفت وگو با ایراســین گفــت: افــراد کتاب خوان، فــار
حوزه صنعت باشند یا کارمند دولتی و یا کشاورز و…، انسان های بزرگ تری 
هستند. فرد کتاب خوان آدم رشدیافته و تأثیرگذاری است. فولاد مبارکه 
برای خانواده خود موضوع کتاب را پررنگ می کند و این یعنی من دوست 

دارم جامعه ای را که با آن کار می کنم رشد دهم.
وی اظهــار کــرد: نمایشــگاه اختصاصــی کتــاب بــا ۳000 عنــوان کتــاب در 
حوزه هــای مختلــف، ازجملــه ادبیــات، فرهنگــی، مذهبــی، علمــی، 
روان شناســی و خانــواده برگزار شــد. فــولاد مبارکــه درواقع خرید کتــاب را 

که تخفیف مناسبی برای فروش در نظر گرفتند. تسهیل کرد؛ چرا
جوان آراسته ادامه داد: فولاد مبارکه همان طور که در صنعت به موضوعات 
تکنولوژی و تولیدات مؤثر فکر می کند، دغدغه فرهنگ را نیز دارد و تجلی آن 
برگزاری چنین نمایشگاهی است. کتاب باید به عنوان یک کالای همیشگی 

در سبد فرهنگی خانواده ها و در همه مکان ها وجود داشته باشد.
 

نویسنده و کارشناس کتاب کودک و نوجوان:
 برای خرید کتاب نیســت، بلکه شور و 

ً
 نمایشــگاه کتاب صرفا

هیجانی ایجــاد می کند که بــرای ترویــج فرهنــگ کتاب خوانی 
بسیار مؤثر است

منصوره مصطفی زاده، نویسنده و کارشــناس کتاب کودک و نوجوان نیز 
در حاشــیه نخســتین رویداد توســعه فرهنگ کتاب خوانی فولاد مبارکه 
گفت: این یک اقدام فرهنگی است که در درازمدت سطح سواد، فرهنگ 
و روابط بین افراد خانواده را ارتقا می دهد و باعث می شود کیفیت روابط 
در خانواده ها بهبود پیدا کند و در این صورت کارایی کارکنان فولاد مبارکه 

افزایش می یابد.

اقدام فولاد مبارکه برای برگزاری چنین رویدادی 
قابل تقدیر است

وی گفت: نمایشــگاه کتاب صرفــاً برای خرید کتاب نیســت، بلکه شــور و 
هیجانی ایجــاد می کند که بــرای ترویج فرهنگ کتاب خوانی بســیار مؤثر 
اســت. در این فرایند همه افراد چندین پلــه ارتقا می یابند و اقــدام فولاد 

مبارکه برای برگزاری چنین رویدادی قابل تقدیر است.
کارشناس کتاب کودک و نوجوان در خصوص چگونگی تشخیص کتاب 
برای کودکان گفت: انتخاب کتاب باید بر اساس نیاز و ارزش های خانواده ها 
باشــد. به نظر می رســد افراد این موضوع را به درســتی متوجه شده اند و 
متناسب با دغدغه و نیازهای خود به دنبال کتاب می گردند و این نشان 
می دهد که در خانواده ها به کتاب به عنوان یک ابزار فرهنگی نگاه می شود.

کیــد کــرد: اســتمرار در ارتبــاط بــا کتــاب در امــر ترویــج  مصطفــی زاده تأ
کتاب خوانــی اهمیت دارد و بســیار خرســندم کــه در این رویــداد، چنین 

استقبالی از کتاب را مشاهده می کنم.

نویسنده کتاب »خانه کتاب بازها« :
خانواده ها کتاب بخوانند و فرزندان خود را هم به کتاب خواندن 

عادت دهند
 

معصومه امیرزاده، نویســنده کتاب »خانه کتاب بازها« گفــت: رویدادی 
که از سوی فولاد مبارکه با هدف توســعه فرهنگ کتاب خوانی برگزار شد، 
خوشبختانه برنامه جذابی بود که با حضور پرشور و شاداب مردم مواجه 
شــد. تنوع غرفه ها و حضور کارشناســان حرفه ای در حوزه کتاب از موارد 
گر این برنامه ها تکرار  قابل توجه در این نمایشــگاه بود. به نظر می رســد ا
شود بر خانواده ها و فرزندانشان تأثیر مثبت و مستمری می گذارد و در واقع 

زمینه مواجهه فرهنگی خانواده ها در بخش های مختلف را فراهم می آورد.
وی از تمامی کارکنان و خانواده های آن ها خواست تا هم خودشان کتاب 

بخوانند و هم فرزندان را به خواندن کتاب تشویق کنند.
گفتنی است این رویداد که با حضور جمعی از فعالان برجسته حوزه کتاب 
در ســطح ملی همراه بود، بســتر مناســبی بــرای ترویج فرهنــگ مطالعه 
در میــان خانواده ها و به ویــژه خانواده بــزرگ فــولاد مبارکه فراهــم آورد. از 
ویژگی های مهم این رویداد می توان به برنامه های متنوع فرهنگی اشاره 

کرد که به صورت ویژه برای کودکان و نوجوانان طراحی شده بود.
این برنامه ها شامل کارگاه های آموزشی، قصه گویی، مسابقات کتاب خوانی 
و نمایش های هنری بود که فضایی جذاب و آموزنده را برای نسل جوان 
فراهم کرد. بدون شــک این ابتکار فولاد مبارکه گام مؤثری جهت تقویت 
فرهنگ کتاب خوانی و ایجاد هم بستگی میان خانواده ها از طریق مطالعه 
است و می تواند الگوی مناسبی برای دیگر ســازمان ها، نهادها و صنایع 

کشور باشد.
در حاشیه این رویداد، غرفه های متنوعی ازجمله غرفه واحد اطلاعات و 
انتشارات روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه برپا شده بود که در آن مجلاتی 
ازجملــه دوماهنامه مبارک )ویــژه کــودکان ۷ تا 1۲ ســال(، فصل نامه طنز 
پاتیل و مجله »هم خانواده« و همچنین مجموعه کتاب های »از سنگ 

تا رنگ« معرفی شد.
غرفه ماجراجویی با هدف استعدادیابی ویژه فرزندان پایه ششم تا دهم 
متوســطه، کُمیــک ســرزمین افســانه ها، اجــرای ابرنقاشــی از قصه های 
شــاهنامه، کارگاه آموزشــی )ورک شــاپ ( ســفال کــودک با موضــوع ترویج 
کتاب خوانی، اجــرای نمایش عروســک ها در کتاب، نبرد با کتــاب، کارگاه 
آموزشی )ورک شاپ ( تولید کاریکاتور و کتاب ها برای کودکان قصه می گویند 

از دیگر غرفه های فعال در این رویداد بودند.
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از ابتــدای آذرمــاه، بعــد از چند ســال خدمــات بیمه 
درمان کارکنان و پیمانکاران فــولاد مبارکه  اصفهان 

که بر عهده بیمه ایران بود، به بیمه آسیا سپرده شد.
به همین مناسبت خبرنگار فولاد با برخی از مسئولان شرکت و بیمه آسیا 

در این بارگفت وگو کرده است که  ماحصل آن را  در ادامه می خوانید.
حســین مدرســی فر، مدیر بهداشــت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست 
فولاد مبارکه در این بــاره گفت: بعد از ابلاغ قــرارداد بیمه درمان به بیمه 
آســیا، کارهای اجرایی تغییر بیمه از بیمه ایران به بیمه آســیا به صورت 
شــبانه روزی شــروع شــد. این قــرارداد از اول آذرماه ســال جــاری به طور 
رسمی برای ارائه خدمات کامل درمان به کارکنان و خانواده های مشمول 
صندوق فولاد و به صورت خدمات تکمیل درمان به همکارانی که دارای 

بیمه پایه سلامت و بیمه تأمین اجتماعی هستند وارد فاز اجرایی شد. 
وی با بیان اینکه این قرارداد از طریق امــور قراردادها و با تأیید مدیریت 
کمیسیون معاملات شرکت منعقد شده است، تصریح کرد: طبق مفاد 
کزی که پیش ازاین با  بیمه ایران در حوزه  قرارداد منعقدشده، تمامی مرا
درمان طرف قرارداد بودند، در ادامه، خدمات خود را از طریق بیمه آسیا 
کز طرف قرارداد،  ارائه خواهند کرد؛ به نحوی که به لحاظ تعداد و تنوع مرا
نســبت به روال قبــل، هیچ گونــه تفاوتی را شــاهد نخواهیم بــود و تلاش 
کزی که پیش  از این با آن ها طرف قرارداد  خواهیم کرد حتی با ســایر مرا
کز جدید، به منظور  نبودیم نیز قرارداد منعقد کنیم و از خدمات این مرا
بهبود فرایند و رضایتمندی هرچه بیشتر همکاران و خانواده های محترم 

آن ها، از طریق بیمه آسیا بهره مند شویم.
مدرســی فر در خصوص پشــتیبانی هایی که از طرف بیمه آســیا صورت 
 خواهد گرفت گفــت: به طورقطع پشــتیبانی ها به صورت ۲4ســاعته در 
۷ روز هفته از طریق تیم هایی که در بیمه آسیا مستقرند به صورت برخط و 
در لحظه انجام خواهد شد. در این خصوص به گونه ای برنامه ریزی شده 
است که همکاران محترم و خانواده های آن ها به هیچ عنوان این تغییر 

بیمه و دریافت خدمات درمانی را متوجه نشوند.
تغییر بیمه در راستای بهبود ارائه خدمات صورت گرفته 

که  بر اساس درخواست همکاران بوده است
کیــد بر اینکــه در قــرارداد جدید، شــاهد هیچ گونه کاهــش ارائه  وی با تأ
خدمات نسبت به روال قبل نخواهیم بود خاطرنشان کرد: به طورقطع 
در بخش هــای زیادی شــاهد ارائه هرچه بیشــتر خدمات نیــز خواهیم 
بود و همکاران محترم مطمئن باشند رضایت آن ها یکی از اهداف مهم 
مدیریت شرکت است و اجازه نخواهیم داد همکاران در دریافت خدمات 
تفاوتی را احساس کنند؛ بنابراین همکاران مطمئن باشند تغییر بیمه در 
راستای بهبود ارائه خدمات صورت  گرفته است؛ علاوه بر این، عزیزان در 
نظر داشته باشند که بیمه آسیا یکی از بیمه های قوی در کشور است و 
که به صورت خصوصی اداره می شود، انتظار می رود که با چابکی  ازآنجا

بیشتر  از قبل به عزیزان خدمات ارائه کند.
مدیــر بهداشــت، ایمنــی و محیط زیســت فــولاد مبارکــه تصریــح کــرد: 
بررسی های ما نشــان می دهد که ســایر ســازمان هایی که با بیمه آسیا 
طرف قــرارداد هســتند رضایت قابل قبولــی از این بیمــه دارنــد؛ ازاین رو 

انتظار می رود پس از این، با چابکی هرچه بیشتر ارائه خدمات بیمه به 
همکاران را شاهد باشیم.

امیر سامان روستایی، رئیس درمان و اورژانس فولاد مبارکه:
قرارداد منعقدشــده یکی از بهترین قراردادهــای طول تاریخ 

شرکت در حوزه بیمه و درمان است

رئیس درمان و اورژانس فولاد مبارکه نیز در این زمینه گفت: شرکت بیمه 
آسیا با قدمتی حدود شصت ساله یکی از بزرگ ترین شرکت های بیمه در 
کشور است و از پشتیبانی بســیار خوبی در تمامی نقاط ایران برای ارائه 

سرویس به کارکنان و خانواده های آن ها برخوردار است.
وی در خصوص این قرارداد تصریح کرد: قرارداد منعقدشده با بیمه آسیا 
نســبت به قراردادهای مشابه در ســال های اخیر بســیار کامل تر و بهتر 
اســت. امیدواریم با رایزنی هایی که طــی روزهای اخیــر و در فرایند عقد 
قرارداد با بیمه آسیا انجام گرفت، بتوانیم بهترین خدمات و سرویس دهی 
را برای کارکنان رقم بزنیم. به هرحال ممکن اســت در شروع کار با برخی 
نقایص مواجه باشیم؛ اما با صبر و تحملی که از کارکنان و خانواده های 
محتــرم شــرکت ســراغ داریــم، مطمئنیــم به خوبــی از این مرحلــه عبور 

خواهیم کرد.
کید کرد: مطمئنیم که قرارداد منعقدشده یکی  امیر سامان روستایی تأ
از بهترین قراردادهای طول تاریخ شرکت در حوزه بیمه و درمان است؛ 
بااین حال همکاران و خانواده های محترم در صورت مشاهده هرگونه 
مشکل می توانند با شماره تلفن هایی که متعاقباً اعلام خواهد شد تماس 
بگیرند و دیدگاه های خود را اعلام فرمایند و مطمئن باشند که هدف ما 

قطعاً ارائه خدمات بهینه به عزیزان است.

رئیس شعب بیمه آسیای استان اصفهان:
این اطمینان را می دهیم که در طول قــرارداد بتوانیم رضایت 

کثری کارکنان و خانواده های آن ها را جلب کنیم حدا

ضرغام عسکری، رئیس شعب بیمه آسیای استان اصفهان نیز در این 
باره گفت: باعث افتخار است که کارکنان پرتلاش و توانمند فولاد مبارکه 
بیمه آسیا را به عنوان بیمه گر خود انتخاب کرده اند و امیدواریم از یک سو 
کارکنان فولاد مبارکه اصفهان که در خط مقدم جبهه صنعت فولاد کشور 
فعالیت می کنند و از سوی دیگر بیمه آسیا که به عنوان خادم کارکنان این 
شرکت، وظیفه ارائه خدمات در حوزه بیمه را بر عهده گرفته است بتوانند 

در امور خود سربلند باشند.
وی با بیان اینکــه از اول آذرماه خدمات خــود را به حدود 100 هــزار نفر از 
کارکنان و خانواده هــای آن ها در فــولاد مبارکه آغاز کرده ایــم عنوان کرد: 
این اطمینان را می دهیم که این قرارداد با کمترین مشکل شروع شود 
کثــری عزیــزان را جلــب کنیم.  و در طــول قــرارداد بتوانیــم رضایــت حدا
کز درمانی طرف  خوشبختانه بیمه آســیا در اســتان اصفهان دارای مرا
قرارداد بسیاری اســت؛ با این حال، از همه عزیزان درخواست می شود 

کزی وجود دارد که بیمه آسیا با آن ها قرارداد ندارد و شایسته  چنانچه مرا
ارائه خدمات به کارکنان شریف فولاد مبارکه و خانواده آن ها هستند، حتماً 
از طریق مسئولین فولاد مبارکه این موارد را به مسئولین بیمه آسیا اطلاع 
دهند تا بتوانیم با آن ها قرارداد منعقد کنیم و خدمات بیشتر و کیفی تری 

به این عزیزان ارائه دهیم.
رئیس شعب بیمه آسیای استان اصفهان در ادامه سخنان خود تصریح 
کـرد: به طورقطـع اراده بیمـه آسـیا بـر ایـن اسـت کـه کارکنـان عزیـز فـولاد 
مبارکـه به هیچ عنـوان خللـی در دریافت خدمـات خـود در حـوزه بیمه و 
درمان متوجـه نشـوند. تـلاش خواهیم کـرد که این مسـئولیت خطیـر را 
بـه بهترین شـکل ممکـن بـه سـرانجام برسـانیم؛ به طورقطع مسـئولین 
بیمـه آسـیا در کنـار کارکنـان فـولاد مبارکـه هسـتند و تـلاش خواهنـد کـرد 
کـه در بهتریـن شـرایط و در کمتریـن زمـان ممکن خدمـات بهینـه ای به 
کارکنان عزیز و خانواده هایشان ارائه کنند. ممکن است در شروع فرایند 
کار با مشـکلات جزئـی مواجه باشـیم، امـا عزیـزان در نظر داشـته باشـند 
کـه به طورقطـع اراده ما بـر ارائه خدمات بهینه اسـتوار اسـت و قطعـاً این 
هـدف متعالی با صبـوری شـما و تـلاش همـکاران مـا در بیمه آسـیا بـه بار 

خواهـد نشسـت.

مدیر درمان بیمه آسیا:
کــزی کــه از نظــر مدیریــت و کارکنــان این  عقــد قــرارداد بــا مرا

مجموعه مطلوبیت دارد در دستور کار قرار دارد

فضل هاشمی، مدیر درمان بیمه آسیا نیز در این زمینه گفت: بیمه آسیا 
افتخار دارد که با بیش از ۶ دهه فعالیت در صنعت بیمه، از ابتدای آذرماه 
سال 140۳ ارائه خدمات به کارکنان و خانواده های محترم فولاد مبارکه را 

به کارنامه پرافتخار خود بیفزاید. 
وی تصریـح کـرد: در حـوزه تعهـدات، قطـع به یقیـن تعهـدات بیمه گـر 
آسـیا ارتقـا خواهـد یافـت و تمامی هـدف ما ایـن اسـت که مانند گذشـته 
کـز طـرف  بهتریـن خدمـات خـود را ارائـه دهیـم. همچنیـن در حـوزه مرا
کـز  قـرارداد نیـز بایـد گفـت در حـال حاضـر بیمـه آسـیا بـا بیـش از 8000 مرا
درمانی بیمارستانی و غیربیمارسـتانی در کل کشـور طرف قرارداد است 
و بـا توجـه بـه اینکـه شـرکت فـولاد مبارکـه جـزو بیمه گـذاران اسـتراتژیک 
بیمه آسیا محسـوب می شـود، حسـب درخواسـت آن ها، عقد قرارداد با 
کـزی که از نظـر مدیریت و کارکنـان این مجموعـه مطلوبیـت دارد، در  مرا

دسـتور کار قـرار دارد.
مدیـر درمـان بیمـه آسـیا اظهـار کـرد: همچنیـن در حـوزه پشـتیبانی، 
بیش از ۶۵ همکار آن کال در بیمه آسیا در تمامی طول هفته به صورت 
شـبانه روزی، بـا شـماره تلفن هـای همراهـی کـه در سـایت بیمـه آسـیا 
مشـخص شـده اسـت در هر نقطه از اسـتان و کشـور آماده پاسـخگویی 
بـه نیازهـای بیمـه ای و درمانـی کارکنـان فـولاد مبارکـه و خانواده هـای 
محتـرم آن هـا هسـتند. امیدواریـم بیمـه آسـیا بتوانـد سـال های سـال 
خدمات خود را به شایسـتگی به کارکنـان و خانواده های محتـرم فولاد 

مبارکـه ارائـه کند.

هم افزایی فولاد مبارکه و بیمه آسیا
 برای ارتقای کیفیت خدمات درمانی

مدیر بهداشت حرفه ای، ایمنی و محیط زیست فولاد مبارکه تصریح کرد:

عرضه سنگ آهن دانه بندی شرکت ماهان سیرجان در بورس کالا
به گزارش چیلان، مدیرعامل شرکت توسعه فراوری صنایع و معادن ماهان سیرجان از عرضه سنگ آهن دانه بندی این شرکت در بورس کالا خبر داد و گفت: بهره برداری از واحد خردایش و کوبینگ ۵ میلیون تنی شرکت ماهان سیرجان که یکی از پروژه های مهم در تکمیل زنجیره فولاد است، امکان تولید و عرضه 

کنون با عرضه هفتگی سنگ آهن دانه بندی شده در بورس کالای ایران، در مسیر توسعه پایدار و بهره وری بیشتر گام برمی داریم. سنگ آهن دانه بندی شده را فراهم ساخت. این دستاورد مهم، مسیر ورود محصولات شرکت به بورس را هموار کرد و ا

وزه آموزشــی، عقیدتــی، سیاســی و  اردوی یــک ر
ــان  ــیجیان و کارکن ــی از بس ــور جمع ــا حض ــی ب فرهنگ
جدیدالاســتخدام مجتمــع فــولاد ســبا بــا هــدف 
گاهــی و تقویت همبســتگی میــان کارکنــان در باغ بهــادران  ارتقای آ

برگــزار شــد.
به گزارش واحد بسیج فولاد سبا، سخنرانی حجت الاسلام محمدجواد 
نبوی مسئول دفتر هماهنگی تبلیغات اسلامی فولاد مبارکه، دادخواه 
کارشناس مسائل سیاسی، حاج مصطفی شهریار مسئول گروه جهادی 
شباب الزهرا )س( و مداحی به مناسبت ایام شهادت حضرت زهرا )س( 

از برنامه های اجراشده در این اردو بود.
کرم  در بخش دیگری از این برنامه، فرمانده پایگاه مقاومت بسیج نبی ا
)ص( فولاد سبا، درباره فلسفه بســیج کارگری و نقش کارکنان در توسعه 
مجتمع فولاد سبا ســخن گفت. همچنین در طول اردو، نماز جماعت 

ظهر و عصر به امامت حجت الاسلام ابراهیمی اقامه شد.
گفتنی اســت این اردو مورد اســتقبال گرم و پرشــور شــرکت کنندگان قرار 

گرفت.

حضور کارکنان جدیدالاستخدام مجتمع فولاد سبا در اردوی، عقیدتی، سیاسی و فرهنگی

خـبــــــــــــــــــر            
خبـــــر کوتاه

فولاد مبارکه با توانمندی های خود در حوزه تولید 
اصلی ترین تولیدکننده ورق در کشور است که به گفته رضا 
شهرستانی، فعال صنعت فولاد، نقش مهمی در توسعه صنعتی 

کشور دارد.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از تیتر ۲0، شرکت فولاد مبارکه در 
سال های اخیر با توسعه های درونی خود توانسته نقش مهمی 
در توسعه صنعتی کشور ایفا کند. درواقع می توان این مجموعه 
را اصلی ترین نقش آفرین توسعه صنعتی دانست که در سال های 
اخیر با تعریــف پروژه های مختلف توانســته علاوه بــر تأمین نیاز 
داخلی حضور پررنگــی در بازارهای صادراتی هم داشــته باشــد. 
اصلی ترین دلیل برای کسب این جایگاه افزایش توانمندی های 
این مجموعه است که توانســته با ســرمایه گذاری در حوزه های 
مختلف و همچنین ارتقای سطح تکنولوژی های موجود به آن ها 

دست پیدا کند.
تولید ورق در این مجموعه یکی از مهم ترین 

موضوعاتی است که توانسته در تأمین نیاز داخلی مؤثر 
باشد

رضا شهرســتانی فعال صنعت فولاد با اشــاره به توانمندی های 
مبارکــه در تأمین نیاز داخل و توســعه صنعتی کشــور بیــان کرد: 
یکی از مهم ترین موضوعات درباره فــولاد مبارکه توانمندی این 
مجموعه در تولید ورق است. باید به این نکته اشاره داشته باشم 
که به طور معمول در کشورهای توسعه یافته مصرف ورق فولادی 

از محصولات طویل بیشتر است.
وی ادامــه داد: به عنوان مثال، در کشــورهای درحال توســعه ۹0 
درصد محصــول طویــل و 10 درصــد ورق اســتفاده می شــود؛ اما 
همین آمار در کشــورهای توســعه یافته مانند آلمان یا آمریکا 80 

درصد ورق، ۲0 درصد محصول طویل است.
به گفته شهرســتانی، ایــن در حالی اســت که بســیاری از صنایع 
مصرف کننده اصلی ورق هستند؛ حتی ساختمان های بلند نیز 

از ورق استفاده می کنند.
وی افــزود: ایــن موضــوع نشــان می دهــد کــه ورق یــک کالای 
اســتراتژیک اســت که اصلی ترین تولیدکننده آن در کشــور فولاد 

مبارکه است.
شهرســتانی تصریح کرد: در ایران مصرف ورق ۵0 درصد و طویل 
هم ۵0 درصد شــده اســت به همین دلیل فولاد مبارکه با تولید و 
تأمین این محصول ســهم زیادی در توســعه یافتگی کشــور ایفا 
می کند. فولاد مبارکه امروز بالغ بر 10 میلیون تن فولاد خام تولید 
می کند که از این میزان ۷ میلیون تن آن انواع ورق است که زنجیره 
بســیار گســترده ای بوده و شــامل ورق های گرم، ســرد، گالوانیزه 

و... می شود.
وی افــزود: فــولاد مبارکه بــا توجه بــه توانمندی های خــود و نیاز 
موجود در کشور که به خوبی از میزان قیمت ها مشخص است، 
طرح های دیگری را در زمینه افزایش تولید ورق در دستور کار دارد.

کیــد کــرد: در حال حاضــر فــولاد مبارکه  شهرســتانی در پایــان تأ
اصلی ترین بازیگر توسعه کشور محسوب می شود.

درواقع فولاد مبارکه با تقویت توانمندی های خود توانسته سهم 
بالایی در تأمین نیاز کشــور دارد و همین موضوع باعث شــده تا 
بر افزایش تولید متمرکز شود. این موضوع علاوه بر افزایش تولید 
می توانــد منجر بــه افزایــش اشــتغال زایی شــده و در کنار ســهم 
اقتصــادی در حــوزه اجتماعی نیــز می تواند ســهم بســزایی را در 

اختیار بگیرد.
در کنار این موضوع صادرات ورق نیز می تواند ارزآوری بیشــتری 
برای کشــور داشــته باشــد و حضور پررنگی در آن داشــته باشــد. 
تقویت این توانمندی ها نشان می دهد که فولاد مبارکه استراتژی 

بلندمدتی برای توسعه متوازن دارد.

بـه گـزارش خبرنـگار فـولاد و بـه نقـل از روابـط عمومـی 
انجمن تولیدکنندگان فـولاد ایـران، در جلسـه هیئت مدیره و 
دبیرخانه انجمن فولاد با وجیه الله جعفری معاون امور معادن 
و صنایع معدنی وزارت صمت که بـا موضوع رفع موانع پیش 
روی تولیـد و صـادرات زنجیـره فـولاد تشـکیل گردیـد، عـلاوه بر 
ح چالش هـا و راهکارهـا در حوزه هایـی همچـون انـرژی،  طـر
، در خصـوص احیـای سـتاد فـولاد  صـادرات و تنظیـم بـازار

تبادل نظر گردید.
معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمــت در این دیدار 
کید بر نقش ویژه تشکل ها و انجمن ها در ارائه راهکارهای  ضمن تأ
تخصصی به مسئولین، از قرار گرفتن موضوع احیای ستاد فولاد در 
اولویت کاری وزارت صمت خبر داد و گفت: با احیای این ستاد و 
تشکیل کارگروه های کارشناسی و تخصصی ذیل آن تلاش خواهد 
شد با هم افزایی معاونت های مختلف وزارت صمت و تشکل های 
زنجیره فــولاد، ضمن شناســایی تخصصــی و دقیــق چالش ها و 
راهبردها، رفع موانع تولید و بازار داخلی و صادراتی زنجیره فولاد 

محقق شود.

ورق یک کالای استراتژیک است

 که اصلی ترین تولیدکننده آن در کشور 

فولاد مبارکه است

 احیای ستاد فولاد

 در اولویت وزارت صمت

در قـرارداد جدیـد، هیچ گونـه کاهـش ارائـه 
خدمات نسـبت به روال قبـل  رخ نخواهـد داد  
و به طورقطـع در بخش هـای زیـادی شـاهد 
ارائـه هرچـه بیشـتر خدمـات نیـز خواهیـم بـود. 
همکاران محترم مطمئن باشـند رضایت آن ها 
یکـی از  اهـداف مهـم مدیریـت شـرکت اسـت 
و اجـازه نخواهیـم داد همـکاران در دریافـت 
خدمـات تفاوتـی را احسـاس کننـد؛ بنابرایـن 
همکاران مطمئن باشند تغییر بیمه در راستای 

بهبـود ارائـه خدمـات صـورت  گرفتـه اسـت

رضا شهرستانی، فعال حوزه صنعت فولاد:

در نشست هم اندیشی انجمن فولاد
 و معاون معدنی وزیر صمت مطرح شد:

ده
ن زا

وم
د م

حی
و
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طی سه سال گذشته مجوز جدید واحد روی و فولاد در زنجان صادر نشده است
به گزارش خبرگزاری مهر، مجید گلشنی، مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان زنجان، در نشست مشترک کمیسیون صنعت و کمیسیون امور اقتصادی و بانکی اتاق بازرگانی با اشاره به مشکل ناترازی برق واحد های صنعتی استان اظهار داشت: با توجه به سهم بخش صنعت و معدن در تولید ناخالص داخلی و برق 

مصرفی استان، صنایع و معادن استان زنجان وضعیت قابل قبولی در خصوص بهره وری استان دارد. بااین حال،  به منظور تمرکززدایی استقرار واحد های صنعتی در استان، طی ۳ سال اخیر بخشی از واحد ها در غرب زنجان راه اندازی شده و  هیچ گونه مجوز جدید در حوزه روی و فولاد در استان زنجان صادر نشده است.

خـبــــــــــــــــــر            

5

5

145

افت 5 درصدی تولید فولاد ایران در هفت ماهه 
ابتدایی سال جاری

انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران، آمار تولید فولاد کشور 
در هفت ماهه سال ۱۴۰3 را منتشر کرد.

بــه گــزارش خبرنــگار فــولاد و بــه نقــل از فولادبــان، انجمــن 
تولیدکنندگان فولاد ایران آمار تولید فولاد کشــور در هفت ماهه 
ســال 140۳ را منتشــر کــرد. ایــن گــزارش نشــان می دهــد کــه 
محدودیت های فزاینده برق، که تا اواسط مهرماه ادامه داشت، 
باعث کاهش تولید فولاد میانی کشور به میزان حدود یک میلیون 

تن به ارزش بیش از 4۵0 میلیون دلار شده است.
بخش عمــده ایــن کاهــش در تولید شــمش فولادی مشــاهده 
می شود، که نشان دهنده افت شدید تولید در واحدهای کوچک 

و متوسط بخش خصوصی است.
افزایش تولید آهن اسفنجی

تولید آهن اسفنجی با رشد 1۵.۲ درصدی روبه رو بوده است که 
به عنوان خبر خوبی برای فولادسازانی که هنوز زنجیره تولید خود 

را تکمیل نکرده اند، ارزیابی می شود.
کاهش تولید گندله سنگ آهن

تولید گندله سنگ آهن ۳.1 درصد کاهش یافته، اما صادرات آن 
رشد 1۳ درصدی داشته است که موجب نگرانی تولیدکنندگان 
آهن اسفنجی از تأمین مواد اولیه موردنیاز برای تولید شده است.

رشد تولید ورق گرم
تولید ورق گرم بــا افزایش ۷ درصــدی همراه بوده اســت که برای 
صنعت فولاد کشور خبر خوبی محسوب می شود، البته این رشد 

نیازمند کنترل هدفمند واردات است.
افت تولید ورق سرد

تولید ورق سرد ۳.8 درصد کاهش یافته، درحالی که واردات این 
محصول ۶ درصد افزایش داشــته اســت. همچنین، حــدود ۵0 
درصد ظرفیت نصب شده در تولید ورق سرد خالی باقی مانده که 

این مسئله نیاز به توجه بیشتر دارد.

 کاهش 5 درصدی بهره مالکانه معادن در مجلس 
تصویب شد

خ بهره مالکانه  کمیسیون تلفیق مجلس با کاهش نر
معادن از 55 به 5۰ درصد موافقت کرد که منجر به سود بیش از 

5 هزار میلیارد تومانی سنگ آهنی ها خواهد شد.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از فولادبان، مهدی طغیانی عضو 
کمیسیون اقتصادی مجلس از موافقت اولیه کمیسیون تلفیق با 
کاهش نرخ بهره مالکانه معادن از ۵۵ به ۵0 درصد خبر داد و گفت: 
طی هفته گذشته مالیات شرکت های تولیدی هم از ۲۵ به ۲0 
درصد کاهش یافت که خبر خوشی برای شرکت های بورسی است.

افزایش سرمایه ۱۴5 هزار میلیارد ریالی شرکت 
سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات

بــه گــزارش ایراســین، امــور مالــی و اقتصــادی شــرکت 
ســرمایه گذاری توســعه معادن و فلزات )ومعــادن( از افزایش 

سرمایه این مجموعه به ۱5۴ هزار میلیارد ریال خبر داد.
پیشنهاد هیئت مدیره به مجمع عمومی، مبنی بر افزایش سرمایه 
شرکت از مبلغ ۳00,000 میلیارد ریال به مبلغ 44۵,000 میلیارد ریال 

در سامانه کدال ثبت شده است.
ایــن افزایــش ســرمایه از محــل ســود انباشــته بــه میــزان ۷0,000 
میلیارد ریال و مطالبات حال شده و آورده نقدی سهام داران به 
میزان ۷۵,000 میلیارد ریال صورت می گیرد. مشارکت در افزایش 
ســرمایه های در حال انجام شــرکت های ســرمایه پذیر و جبران 
مخــارج انجام شــده بابــت مشــارکت در افزایــش ســرمایه های 
انجام شده این شرکت ها و اصلاح ساختار مالی، دلیل این افزایش 

سرمایه ذکر شده است.

عدد خبر

درصد

درصد

هزار میلیارد

کاهش مصرف کل نسوز 
در کوره های قوس الکتریکی فولاد مبارکه 

به عدد بی سابقه 2.۱8 کیلوگرم بر تن مذاب

در مهرماه 1403 حاصل شد؛

پدرام فتاح المنان
مدیر مرکز تعمیرات نسوز

بهنام ادیبی
 کارشناس تولید کوره های قوس الکتریکی

امیرحسین مرادی
 رئیس کوره های قوس الکتریکی

فتح الله براتی
 مسئول شیفت تعمیرات گانینگ کورهای قوس الکتریکی

احمدرضا ایرانپور
 رئیس گروه فنی نسوز

محمد صادقی
 کارشناس تولید کوره های قوس

سعید نصیری
 کارشناس مکانیک

مسعود آقانژاد
شیفت فورمن کوره های قوس الکتریکی

علیرضا نادری
سرپرست تعمیرات نسوز فولادسازی

رضا مختارپور
 مسئول شیفت نسوز فولادسازی

عبدالرحیم ذوالفقاری
 کارشناس برق

مدیر مرکز تعمیرات نسوز فولاد مبارکه گفت: با تلاش جمعی همکاران در مهرماه 
سال جاری، مصرف کل نسوز در کوره های قوس الکتریکی فولاد مبارکه به عدد 
2.۱8 کیلوگرم بر تن مذاب رسید که در تاریخ بهره برداری شرکت بی سابقه بوده 

کاهش یافت.
پدرام فتاح المنان در این باره افزود: با توجه به افزایش روزافزون قیمت های مواد اولیه، مواد مصرفی و 
انرژی در صنعت فولاد و افت قیمت فروش محصولات فولادی تخت در بازارهای بین المللی و به تبع 
آن در بازار داخلی، طی سه سال گذشته قیمت ورق نورد گرم از سقف ۲000 دلار به کمترین مقدار خود 
طی این مدت یعنی ۶80 دلار رسیده و حاشیه سود شرکت های فولادی به شدت تحت الشعاع خود 

قرار گرفته است.
وی در تشـریح اهمیـت و نقـش کاهـش هزینه هـای تولیـد در حفـظ سـودآوری فولادسـازان افـزود: 
در این بازار رقابتی، شـرکت ها برای بقا و حفظ سـود و نقدینگـی خود، باید تـلاش کنند هزینه های 
تولید خـود را کاهش دهنـد. در زنجیره تولید فولاد، بیشـترین هزینـه تبدیل در ناحیه فولادسـازی 
صرف می شود و در این ناحیه نیز عمده هزینه به کوره های قوس الکتریکی مربوط است. مصارف 
اصلـی کوره هـای قـوس الکتریکـی، بـه غیـر از آهـن اسـفنجی، فروآلیاژهـا و مـواد افزودنـی، الکتـرود، 

انرژی و نسـوز اسـت.
مدیر مرکز تعمیرات نسوز درباره اقدامات مرکز نسوز فولاد مبارکه گفت: این بخش همگام با سایر 
کید مدیریت ارشد سازمان بر کنترل و کاهش هزینه های تولید، برنامه ریزی  واحدها و در راستای تأ
و اجرای اقدامات اصلاحی لازم جهت کنترل و افزایش کیفیت متریال نسوز استفاده شده در کوره 
صورت گرفت و همچنین با همکاری واحدهای تولید و تعمیرات کوره های قوس الکتریکی، بهینه سازی 
پارامترهای فرایندی و تجهیزاتی کوره ها انجام شد و نهایتاً کاهش مصارف نسوز و کسب رکورد جدید 

محقق گردید.
وی خاطرنشان کرد: طی سالیان گذشته کاهش مصرف نسوز همواره در مجموعه هدف گذاری و دنبال 
شده است؛ به طوری که مجموع نسوز مصرفی در کوره های قوس الکتریکی که شامل تعمیر سرد نسوز 
در ایستگاه های تعمیر شل، تعمیر گرم نسوز در جایگاه های ذوب گیری کوره ها و همچنین سقف نسوز 
کوره )سنتر( می شود، از سال 1۳۹1 از 4٫۵8 کیلوگرم طی یک روند کاهشی به ۳٫1۲ کیلوگرم بر تن فولاد 
مذاب در سال 140۲ رسید و با اقدامات صورت گرفته در سال جاری به همت تیم های کاری مختلف 
بهره برداری و تعمیرات نسوز، موفق به ثبت رکورد کمترین مصرف کل نسوز کوره از ابتدای بهره برداری 
کنون یعنی مقدار ۲٫18 کیلوگرم در مهرماه سال جاری شدیم که از کل مصرف ۲٫18 معادل 1.۹۵  تا

کیلوگرم بر تن مربوط به نسوز شل کوره و معادل 0٫۲۳ مربوط به سنتر سقف کوره است.
کید کرد: تلاش همکاران جهت حفظ و تثبیت این میزان مصرف در ماه جاری باعث  فتاح المنان تأ
شد در آبان ماه نیز مقدار کل مصرف نسوز کوره ها نزدیک به مقدار مصرف در ماه گذشته و به میزان 

۲٫۲۲ کیلوگرم بر تن فولاد مذاب باشد.
وی در بخش پایانی سخنان خود گفت: بی شک کسب این نتایج افتخارآمیز در هیچ واحدی بدون 
همدلی و همراهی کارکنان و کار تیمی منسجم بین واحدهای تأثیرگذار بر پارامترهای مرتبط با موضوع 
محقق نخواهد شد و دقیقاً همین رویکرد نیز در کسب این رکورد ارزشمند بین مرکز نسوز و ناحیه 

فولادسازی حکم فرما بوده است.
در پی کسب این موفقیت برخی از رؤسا و کارشناسان این مرکز چنین اظهار نظر کردند:

: ، رئیس گروه فنی نسوز احمدرضا ایرانپور
با توجه به اهداف سازمان جهت کاهش هزینه های تمام شده تولید، واحد نسوز همگام با سایر 
واحدها و در ارتباط تنگاتنگ با دیگر واحدهای فولادسازی، مصمم به کاهش هزینه ها و افزایش 
ظرفیت تولید با مزیت رقابتی است. یکی از پارامترهای مؤثر بر هزینه های تولید مصارف نسوز است. 
نقش دیگر مصارف نسوز در تولید به اثر مستقیم آن بر کاهش توقفات و در نتیجه افزایش کمیت 

تولید مربوط است.
جهت رسیدن به اهداف موردنظر، واحد نسوز اقدام به تعریف پروژه هایی مشترک با واحدهای تولید 
و تعمیرات کوره های قوس الکتریک کرد که ماحصل آن رسیدن به رکورد ۲٫18 کیلوگرم بر تن مذاب در 
مصارف نسوز کوره های قوس در مهرماه 140۳ است. این در حالی است که رکورد قبلی ۲٫۷۲ کیلوگرم بر 

تن مذاب و مربوط به آذرماه 140۲ بوده است.
علیرضا نادری، سرپرست تعمیرات نسوز فولادسازی:

با توجه به اینکه کوره های قوس نزدیک به ۵0 درصد مصرف نسوز فولادسازی را شامل می شود، واحد 
مرکز نسوز اقدامات مهمی در راستای کاهش هزینه تمام شده و توقفات برنامه ریزی و اجرا کرد که 
کسیدان؛ تغییر طرح سنترهای  ازجمله آن ها می توان به این موارد اشاره کرد: استفاده از آجر آنتی ا
مونولیتیک؛ تغییر کیفیت بلوک تخلیه مذاب؛ افزایش ضخامت مناطقی که در معرض خوردگی 

بیشتر قرار داشت. 
این رکورد غرورآفرین در نتیجه این اقدامات و با حمایت مدیریت و همکاری واحدهای تولیدی، 

تعمیرات، دفاتر فنی و شرکت های تأمین کننده متریال حاصل شد که شایسته قدردانی است.
امیرحسین مرادی ،رئیس کوره های قوس الکتریکی:

با توجه به اهمیت میزان مصرف مواد نسوز در قیمت تمام شده محصول، برنامه ریزی جهت کاهش 
مصارف و هزینه ها و افزایش بهره وری در این واحد از اولویت زیادی برخوردار است.

کاهش مصرف نسوز در کوره ها که منضم به ایمنی فرایند است، همواره در ردیف اهداف اولیه واحد 
کوره ها قرار دارد. در مهرماه سال جاری، تعهد به این مهم، موجب کسب رکورد جدیدی در کاهش 

مصرف نسوز شد.

سعید نصیری، کارشناس مکانیک:
در کنار سایر عواملی که به آن اشاره شد، می توان اقداماتی را که در بخش تعمیرات کوره انجام شده و در 
کسب این رکورد ارزشمند مؤثر بوده چنین برشمرد: 1- نصب پانل صفحه ای مسی اطراف لانس های 
کسیژن؛ ۲- اضافه کردن لوله خنک کننده روی دلتای نسوز روی سقف کوره؛ ۳- نصب پانل  دمش ا

هات اسپات پشت آجر نسوز لاور شل.
عبدالرحیم ذوالفقاری، کارشناس برق:

، کنترل  جهت کنترل مصرف نسوز کوره های قوس الکتریکی، یکی از مهم ترین عوامل تأثیرگذار
تمامی پارامترهای برقی آن است که این موضوع با کنترل جریان، ضریب قدرت و به ویژه ولتاژ و 
بالطبع طول قوس تولیدشده ناشی از آن انجام می شود. با نمونه گیری های مداوم و تحلیل های 
روزانه و شبیه سازی های صورت گرفته )به ویژه شبیه سازی شرایط نسوز و تأثیر پارامترهای برقی( در 
 refractory( نرم افزارهای مرتبط، این مهم با کنترل بهینه پارامتر جامعی تحت عنوان شاخص نسوز
index( به دست آمده است. گفتنی است کنترل این پارامتر با حفظ شرایط تولید و میزان آن، ثابت 

است و بعضاً مصرف بقیه موارد مهم کوره مثل مصرف الکترود کاهش یافت.
بهنام ادیبی، کارشناس تولید کوره های قوس الکتریکی:

وضعیت مناسب نسوز کوره یکی از شرایط کلیدی برای افزایش آماده به اری کوره های قوس الکتریکی 
است و کاهش هزینه های تولید فولاد مذاب را در پی دارد. بر همین اساس چالش همیشگی 

فولادسازان، کنترل فرایند کوره قوس به گونه ای است که حداقل توقفات نسوز را شامل شود.
از قسمت های اصلی نسوز کوره که بر ضریب آماده به کاری فرایند تأثیر بسزایی دارد می توان به نسوز 
کف و بانک کوره، نسوز آجری بدنه کوره و نسوز مونولیتیک سقف کوره اشاره کرد. افزایش عمر و کاهش 
مصارف هرکدام از این قسمت ها نیازمند اقدامات و کنترل های ویژه است. با توجه به پروژه هایی که 
از ماه های پیش جهت نیل به این هدف برنامه ریزی و اجرا شده بود و به ویژه با تمرکز بر کنترل درصد 
کسید آهن در سرباره و سایر اقدامات کنترلی در مهرماه 140۳ شاهد به بار نشستن نتیجه این تلاش ها  ا
بودیم و توانستیم به رکورد کاهش مصرف نسوز دست پیدا کنیم. این موفقیت بزرگ و ارزشمند را به 
همکاران ناحیه فولادسازی و ریخته گری مدام و مجموعه بزرگ فولاد مبارکه تبریک عرض می کنم و 

امیدوارم که با مداومت بیشتر در آینده شاهد موفقیت روزافزون شرکت فولاد مبارکه باشیم.
محمد صادقی، کارشناس تولید کوره های قوس:

با ابلاغ مدیریت مبنی بر کاهش ضایعات و افزایش ارزش افزوده تولید ذوب در فولادسازی، پروژه های 
موازی کاهش درصد FEO و بهینه سازی پارامترهای سرباره تعریف شد.

در فرایند تولید ذوب در کوره های قوس الکتریکی، دو علت شیمیایی و مکانیکی باعث خوردگی و 
افزایش مصارف نسوز می شود. علت خوردگی مکانیکی، غالب شدن پدیده انتقال حرارت به روش 
تشعشع در حین قوس الکتریکی و خوردگی شیمیایی با توجه به ماهیت بازی بودن نسوز بدنه، به 
کسیدهای بازی  کسیدهای اسیدی موجود در سرباره است. با تنظیم نسبت دقیق ا علت تداخل با ا
و کاهش درصد FEO، بهینه سازی پارامترهای سرباره انجام شد که باعث پوشش تشعشع حاصل از 
قوس و غالب شدن پدیده انتقال حرارت به روش هدایت و کاهش خوردگی شیمیایی نسوز می شود. 
هم زمان کاهش درصد FEO باعث کاهش ضایعات )افزایش Yield( و کاهش مصرف نسوز بر تن مذاب 
شد. با بهره برداری مؤثر از پروژه ها، تغییرات عمده ای در درصد Mgo و بازیسیته سرباره به وجود آمد و 

درصد FEO در چند مرحله از ۳۲ به ۲۷ درصد کاهش پیدا کرد.
رضا مختارپور، مسئول شیفت نسوز فولادسازی:

در راستای اهداف فولاد مبارکه و کاهش هزینه ها و افزایش بهره وری با تلاش و تخصص و دانش و مهارت 
کارکنان خستگی ناپذیر مرکز تعمیرات نسوز به خصوص همکاران در واحد تعمیرات نسوز فولادسازی 
با عنایت به الطاف پروردگار، کسب رکورد مصرف نسوز کوره قوس الکتریکی به میزان 1٫۹۵ بر تن مذاب 
در مهرماه 140۳ به دست آمد. از عوامل مؤثر در کسب این رکورد می توان به افزایش کیفیت آجرهای 
کیفیت، بازرسی مستمر و تعمیرات گرم به موقع توسط شیفت  نسوز کوره و آجرچینی استاندارد و با

فورمن های نسوز فولادسازی اشاره کرد.
فتح الله براتی، مسئول شیفت تعمیرات گانینگ کورهای قوس الکتریکی:

یکی دیگر از پارامترهایی که در کسب این موفقیت حائز اهمیت است عملیات گانینگ است. ازآنجا که 
در عملیات گانینگ کوره از آب استفاده می شود و آب باعث هیدراته شدن و از بین رفتن سریع تر 
اجرهای نسوز می گردد باید تعداد دفعات گانینگ در شل کوره به حداقل برسد که این مورد باعث 

افزایش عمر نسوز می شود.
که در بازرسی های   ارتباط مؤثر بین نیروهای گانینگ و مسئول کوره نیز از دیگر عوامل است؛ چرا
انجام شده توسط کارکنان بخش گانینگ، بعد از تخلیه مذاب شرایط کوره به صورت دقیق به مسئول 
کوره گزارش می گردد و در صورت خوردگی آجرهای نسوز با استفاده از سرباره پفکی، مسئول کوره از 

گانینگ اضافی جلوگیری می کند.
مسعود آقانژاد، شیفت فورمن کوره های قوس الکتریکی:

با توجه به اهمیت نسوز در کوره های قوس الکتریکی با انجام برخی از فعالیت ها مانند هات هیل کف 
کوره، سرباره پفکی و Feo مناسب در کوره های قوس شاهد کاهش مصرف نسوز بودیم. این دستاورد 

حاصل برنامه ریزی و تلاش جمعی مدیریت همه همکاران در ناحیه است.
پدرام فتاح المنان، مدیر مرکز تعمیرات نسوز فولاد مبارکه، در خاتمه از همکاری و تلاش مدیریت و 
کارکنان واحدهای مرتبط اعم از تولید و تعمیرات کوره های قوس، واحد قراردادهای خرید، دفاتر فنی 
تولید و تعمیرات و کلیه پیمانکاران مرتبط که با کار تیمی و همدلی شرایط ثبت این رکورد بی سابقه را 

فراهم کردند، تشکر و قدردانی کرد.



23 نوامبر 2024 21 جمادی الاول 1446   شماره        1403   شنبه 3 آذر 1403    

10

ادغام هایی مثل خرید اپال می تواند باعث 

افزایش تاب آوری بنگاه ها شود

شرکت اپال پارسیان سنگان 
موفق به اخذ گواهی انطباق معیار مصرف انرژی شد

اضافه شدن دو محصول جدید
کسین خوزستان  به سبد تولیدات فولاد ا

 S355J0WP جدید  فولادی  گونه  دو  جاری  سال  در  چیلان،  گزارش  به 
این  شد.  افزوده  شرکت  این  تولیدی  محصولات  سبد  به   C45E+N و 
محصولات جدید در دسته فولادهای با کربن متوسط است که تعادل خوبی 
از استحکام، شکل پذیری و ماشین کاری ارائه می دهد. این گرید محصولات 
معمولاً در طیف گسترده ای از صنایع ازجمله خودروسازی، ماشین آلات، هوا 
کاربرد دارد. محصولات تولیدشده قرار است علاوه بر  و فضا و مهندسی 
تأمین نیازهای داخلی ارزآوری ویژه ای برای کشور به  همراه دارد.

پارسیان  اپال  معدنی  و  صنعتی  شرکت  توسعه  مدیر   ، پترومتالز گزارش  به 
گفت: پس از اتمام ممیزی استاندارد انطباق معیار مصرف انرژی و  سنگان 
وفق گزارش نهایی سرممیز انرژی، واحد توسعه شرکت موفق به اخذ گواهی 
انطباق معیار انرژی )INSO 9653( گردید. با پیاده سازی این گواهی، ضمن 
گاز و فراورده های نفتی( و  جلوگیری از اعمال جریمه )افزایش بهای برق، 
اجرای مفاد آیین نامه اجرای قانون برنامه پنج ساله هفتم پیشرفت ، انتشار 
گازهای گلخانه ای )GHG( نیز در فرایندهای تولیدی کاهش می یابد.

خبر کوتاه

خبــــــــــــــــــر    

دبیر انجمن سنگ آهن ایران، امضای قرارداد فروش 
سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا بین بانک 
پارسیان، فولاد مبارکه و فولاد کاوه پارس را به نفع صنعت و 
کید کرد: این مدل، به ویژه در ادغام ها،  بورس دانست و تأ
می تواند تاب آوری بنگاه ها را در برابر بحران های اقتصادی 

افزایش دهد.
به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از ایرنا، سعید عسکرزاده درباره 
قرارداد فروش ســهام شــرکت صنایع معدنی کانی ســازان کیمیا 
بین بانک پارسیان، فولاد مبارکه و فولاد کاوه پارس گفت: به نظر 
می رســد یکی از بهترین راهکارهایی که می توان در این شــرایط 
اتخاذ کرد همین مدل مشارکت های سهام داری است. به جای 
آن کــه شــرکت ها به طــور مســتقل وارد فرایندهای جدید شــود، 
می توانند در قالب سهام داری مشترک به یکدیگر بپیوندند و در 
فرمول های ســهام داری یکدیگر وارد شــوند. این مدل می تواند 

شرایط بهتری برای بنگاه های اقتصادی کشور ایجاد کند.
گر من بخواهم تصمیم  دبیر انجمن سنگ آهن ادامه داد: حتی ا
بگیــرم، شــاید ترجیــح مــی دادم فــولاد کاوه در قالــب یــک مدل 
مشــارکتی با فولاد ســنگان و اوپــال پارســیان، که مجموعــه ای از 
پروژه هــای مختلــف را در اختیار دارنــد، وارد همکاری شــوند. به 
این ترتیب، می توانستند بخشی از گندله سازی منطقه سنگان و 
گر من مسئولیت تصمیم گیری را داشتم،  مبارکه را پوشش دهند. ا
احتمالاً ترجیح می دادم که فولاد سنگان این مشارکت را آغاز کند.
وی افزود: در مجموع، این یک گام خوب است، به ویژه زمانی که 
شرکت های بزرگ در بخش بالادست با مشکلاتی روبه رو می شوند. 
گر این شــرکت ها ســهام دار یکدیگر شوند،  در چنین شــرایطی، ا
مدیریت واحد می تواند به تنظیم قیمت ها در سطوح بالادست 
و پایین دست کمک کند. بنابراین، این رویکرد می تواند شرایط را 
برای شرکت ها بهبود ببخشد و در نهایت به نفع صنعت و بورس 

کشور باشد.
عســکرزاده دربــاره تأثیر ایــن اتفــاق در بورس گفــت: درخصوص 
تأثیر این مدل در بازار بورس باید گفت مشــکلاتی که در گذشته 
با شــرکت های کویتی داشــتیم، عمدتاً به دلیل نوسانات شدید 
قیمت ها بوده است؛ به ویژه زمانی که قیمت ها به حدی کاهش 
می یابد که حتی از قیمت تمام شده نیز کمتر می شود؛ اما وقتی 
محصولات در یک زنجیره قرار می گیرند، شرایط متفاوت خواهد 
بود. به همین دلیل، به نظــرم این مدل می تواند شــرایط را برای 

مبارکه و فولاد پارسیان در بورس بهبود ببخشد.
دبیر انجمــن ســنگ آهن گفت: بــرای ادامــه این مســیر و بهبود 
بیشتر آن، بهترین راهکار این است که به جای اینکه شرکت های 
بالادســت وارد فرایندهــای پایین دســت شــوند، کــه نیازمنــد 
تخصص هــای متفاوتی اســت، یــا شــرکت های پایین دســت که 
بیشتر صنعتی شده اند وارد فرایندهای بالادست شوند، بهترین 
راه این است که این شرکت ها بتوانند به صورت سهام دار مشترک 

عمل کنند.
وی همچنین افزود: این مدل به رشد مجموعه ها کمک می کند و 
به آن ها این امکان را می دهد که به اندازه های بین المللی نزدیک 
شوند. همچنین این همکاری، منافع مشترکی برای هر دو طرف 
به همــراه خواهــد داشــت و از آســیب های احتمالی بــه بنگاه ها 

جلوگیری می کند.
عســکرزاده در پایــان گفــت: همان طــور کــه در دوران کودکــی 
می آموزیم کــه در زندگی همــواره قله هــا و دره ها وجــود دارند، در 
فرایندهــای اقتصــادی نیــز نوســانات قیمتــی قابــل پیش بینی 
گر شرکت ها در یک زنجیره ســهام دار مشترک باشند،  هستند. ا
می توانند به راحتی محصول خود را به پایین دست منتقل کنند 
و درعین حال از سودهای ناشی از این همکاری بهره مند شوند. 
این مدل، به ویژه در ادغام ها، می تواند تاب آوری بنگاه ها را در برابر 

بحران های اقتصادی افزایش دهد.

دبیر انجمن سنگ آهن:

برگزاری دوره های ایمنی قبل از تعمیرات دوره ای
 برای کارکنان پیـمانکار واحد تعمیـرات مرکزی

سعید عسکرزاده، دبیر انجمن سنگ آهن ایران

هفت ماه 1403 را ایمن و بدون حادثه گذراندیم
مدیــر ایمنــی، بهداشــت و محیط زیســت شــرکت 
فولاد هرمزگان گفــت: با برنامه ریزی هــا و تمهیدات 
اتخاذشــده، محیطــی ایمــن بــرای ادامــه فعالیــت 
سرمایه های انسانی شرکت فولاد هرمزگان برقرار شده و خوشبختانه 
هفــت مــاه ســال ۱۴۰3 را بــدون هرگونــه حادثــه در حیــن کار ســپری 

کرده ایم.
کبر محمودصالحی، در گفت وگو با خبرنگار روابط عمومی شرکت   علی ا
فولاد هرمزگان، پیگیری جهت تمدید گواهینامه ISO 14001 به عنوان 
پایه ای برای بهبود شرایط محیطی را از مهم ترین اقدامات در این زمینه 
اعلام و در تشریح اقدامات این شرکت در زمینه ارتقای ایمنی و بهداشت 
محیطی طی سال 140۳ اظهار کرد: با توجه به اهمیت بهداشت و ایمنی 
در محیــط کار، ایــن شــرکت اقدامــات متعــددی را در راســتای کاهــش 

حوادث و بهبود شرایط کاری کارکنان انجام داده است.
برگزاری جلسات و مانورهای ایمنی

وی درخصــوص اقدامــات انجام شــده در حــوزه ایمنی، ایــن مجموعه 
فــولادی اظهار کــرد: ســال 140۳ پنج جلســه ارتقــای ایمنــی در معاونت 
بهره برداری شرکت فولاد هرمزگان و چهار جلسه ارتقای ایمنی و بهداشت 
)HSE( برای شرکت های پیمانکاری با تمرکز بر بررسی و بهبود شیوه های 
ایمنی در محیط کار برگزار شد. علاوه بر این، پروژه مدیریت ایمنی فرآیند 

)PSM( نیز در همین راستا در دست راه اندازی است.
مدیر ایمنی، بهداشت و محیط زیست شرکت فولاد هرمزگان از برگزاری ۳۵ 
کمیته حفاظت فنی در سطح مدیریت های شرکت و 11۶ گشت ایمنی در 
واحدهای بهره برداری و جانبی به عنوان تعهد شرکت به ایمنی کارکنان 
یاد و اضافه کرد: به منظور بهبود عملکرد ایمنی 140 ارزیابی در واحدهای 
ســازمان و 1۶0 ارزیابــی عملکرد ایمنــی نیــز در شــرکت های پیمانکاری 
انجام شد که نشــان می دهد خوشبختانه در ســال جاری هیچ حادثه 
فوتی یا ناتوان کننده ای در شرکت ثبت نشده و تنها 1۶ حادثه جزئی رخ 

داده است.
اقدامات در زمینه بهداشت و درمان

محمودصالحی با بیان اینکه شــرکت فولاد هرمزگان در حوزه بهداشت 
و درمــان نیــز دســتاوردهای قابل توجهــی دارد، خاطرنشــان کــرد: در 

هفت ماهه نخست سال 140۳، خدمات بیمه مکمل درمان به 1۵ هزار و 
۵4۵ نفر از کارکنان ارائه شد و برای ارتقای سلامت عمومی 1۵0۳ نفر مورد 
معاینه طب صنعتی قــرار گرفتند. همچنیــن خدمات دندانپزشــکی از 
طریق کلینیک های طرف قرارداد برای تمامی بیمه شدگان اصلی و افراد 
تحت تکفل آن ها، درصورتی که بر اساس تعرفه های بیمه مرکزی انجام 

شود، رایگان خواهد بود.
وی تصریــح کــرد: در جهــت حمایــت از کارکنــان و خانواده هــای آن ها، 
توجه به مسائل روان شناسی و تغذیه نیز ادامه داشته و با ارائه مشاوره 
به کارکنان و خانواده های آن ها از طریق مرکز EAP توســط کارشناسان 

روان شناسی و تغذیه، حمایت های لازم انجام شده است.
مدیر ایمنی، بهداشت و محیط زیست شرکت فولاد هرمزگان همچنین از 
اجرای دقیق ارزیابی ریسک بهداشتی خبر داد و افزود: تعریف اقدامات 
اصلاحی در جهت کنترل و کاهش میزان ریسک ها، به کاهش ریسک در 

محیط کار کمک شایانی کرده است.
ارتقای استانداردهای محیط زیستی

محمودصالحـی بـا اشـاره بـه اقدامـات مهـم شـرکت فـولاد هرمـزگان 

کـرد: پیاده سـازی  در حـوزه محیط زیسـت طـی سـال 140۳، ابـراز 
 ISO 14001 سیسـتم مدیریـت محیط زیسـت و تمدیـد گواهینامـه
به عنـوان پایـه ای بـرای بهبـود شـرایط محیطـی پیگیـری شـده اسـت. 
اقداماتی از جمله پایـش و کنترل عوامـل آلاینـده و انجـام 4 دوره پایش 
زیسـت محیطی در سـال، بیانگـر تلاش هـای ایـن شـرکت در جهـت 

حفاظـت از محیط زیسـت اسـت.
وی اضافـه کـرد: به منظـور کنتـرل آلودگـی هـوا، اندازه گیـری پارامترهای 
کسـیدکربن و هیدروکربن هـای نسـوخته خودروهـای دیزلـی  مونوا
در دسـتور کار قـرار دارد. همچنیـن، به منظـور بهینه سـازی مدیریـت 
کنـون ۵ مجـوز انتقـال پسـماند از سـازمان  پسـماند، از ابتـدای سـال تا

محیط زیسـت اخـذ شـد.
مدیر ایمنی، بهداشت و محیط زیست شرکت فولاد هرمزگان خاطرنشان 
کرد: همواره به دنبال بهبود شرایط ایمنی، بهداشت و محیط زیست در 
فولاد هرمزگان هستیم. این خط مشی نه تنها رســیدن به اهداف عالی 
سازمان را ممکن می سازد، بلکه زمینه ساز ایجاد محیطی سالم و ایمن 

برای تمامی کارکنان خواهد بود.

www.irasin.ir

 ایـــــــراسیـــــــن
شبکه اطلاعات 
فـــــولاد ایـــــــران 

مدیر ایمنی، بهداشت و محیط زیست شرکت فولاد هرمزگان:

گاهـی کارکنـان  بـا هـدف ارتقـای ارتقـای دانـش و آ
ایمنـی  ضریـب  افزایـش  و  پیمانـکار  شـرکت های 
فعالیت هـای محولـه بـه مرکـز تعمیـرات مکانیـک و بـا 
توجه به برون سـپاری  تعمیرات دوره ای سـالانه ناحیه آهن سـازی و 
حجم زیاد این فعالیت ها، دوره های آموزشی ایمنی طی روزهای 26 
و 27 آبان و با حضور حدود 8۰۰ نفر از کارکنان شـرکت های پیمانکار 

بـا رویکـرد کاهـش حـوادث شـغلی برگـزار شـد.
مجتبـی میرزایـی خالـص، کارشـناس ایمنـی تعمیـرات مرکـزی، ضمـن 
اعلام این خبر گفت: حفظ سلامت کارکنان از اولویت های اصلی واحد 
تعمیـرات مرکـزی اسـت؛ ازایـن رو بـا برگـزاری چنیـن دوره هـای آموزشـی 
تلاش می شود کارکنان با مخاطراتی که هر لحظه ایمنی و سلامت آن ها 

را تهدیـد می کند، آشـنا شـوند.
کیـد بـر اینکـه رعایـت اصـول ایمنـی در محیـط کار می توانـد بـه  وی بـا تأ
حفاظـت از سـلامت کارکنـان، جلوگیـری از وقـوع حـوادث و بهـره وری 

کارکنان کمک شـایانی کند، گفت: علاوه بر موارد یادشـده رعایت اصول 
کیفیـت  ایمنـی همـراه بـا حفاظـت از تجهیـزات و همچنیـن انجـام با
فعالیت ها از دیگر اهداف واحد تعمیرات مرکزی بوده که با همت والای 
همه کارکنان در شرکت های پیمانکاری بدون شک امکان پذیر است.

کارشـناس ایمنـی تعمیـرات مرکـزی تصریـح کـرد: هـر شـغلی خطـرات 
خـاص خـود را دارد؛ به همین دلیـل تمامی کارکنـان باید با ایـن خطرات 

آشـنا شـوند.
انجام  تعمیرات دوره ای واحد گندله سازی با انجام 

ایمن حدود ۳۰هزار نفر ساعت فعالیت
در همین زمینه، مهران غلامی، تکنسـین تعمیرات مکانیک نیز افزود: 
ارزشـمندترین سـرمایه هـر کارگاه یـا کارخانـه صنعتـی، نیـروی انسـانی 
آن اسـت کـه صیانـت از سـلامت آن هـا در محیـط کار از وظایـف اصلـی 

سرپرسـتان اجرایـی محسـوب می شـود.
از  گندله سـازی به عنـوان یکـی  از تعمیـرات اساسـی واحـد  وی 

بزرگ ترین تعمیـرات دوره ای شـرکت فـولاد مبارکه با حجـم تعمیراتی 
حـدود ۳0هـزار نفـر سـاعت یـاد کـرد و گفـت: مرکـز تعمیـرات مکانیـک 
واحد تعمیـرات مرکـزی با همـکاری تیـم ایمنی همـواره قبل از شـروع 
تعمیرات دوره ای اقدام به بازآموزی خطـرات می کند که تأثیر زیادی 
بر دیدگاه کارکنان اجرایی تعمیرات دوره ای در رعایت مسائل ایمنی 

و اهمیـت آن در بـر خواهـد داشـت.
وی افـزود: جلسـات آموزشـی ایمنـی تعمیـرات مرکـزی بـا درس آمـوزی از 
حـوادث با هـدف هم افزایی در راسـتای پیشـبرد اهـداف HSE و گسـترش 
فرهنـگ کار ایمـن و صیانـت از نیـروی انسـانی و اقدامـات لازم جهـت 
پیشـگیری از بـروز حـوادث در فعالیت هـای مربـوط بـه توقفـات سـالیانه 
نواحـی فـولاد مبارکـه برگـزار شـد و بـا توجـه بـه اینکـه نیـروی انسـانی سـالم 
بزرگ ترین دارایی هر سازمان است هدف از برگزاری این آموزش ها افزایش 
سـطح ایمنی در راسـتای اهداف فـولاد مبارکـه و در نتیجه شـاهد روزهای 

بی حادثـه اسـت.

مجتبی میرزایی خالص
 کارشناس ایمنی تعمیرات مرکزی

کبر محمودصالحی علی ا
مدیر ایمنی، بهداشت و محیط زیست شرکت فولاد هرمزگان 

 مهران غلامی
 تکنسین تعمیرات مکانیک
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به گزارش خبرنگار فولاد و به نقل از چیلان، رضا طالبی، 
مدیرعامل شرکت اپال پارسیان سنگان، در خصوص خرید 
پال( توسط 

ُ
سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا )ا

و  استراتژیک  گام  یک  تصمیم  این  گفت:  مبارکه  فولاد 
هوشمندانه در جهت تأمین پایدار مواد اولیه برای گروه فولاد 
مبارکه است. با توجه به چالش های تأمین گندله و کنسانتره در 
پال می تواند به رفع این مشکلات 

ُ
صنعت فولاد، خرید سهام ا

کمک کرده و موجب تثبیت تولید پایدار در فولاد مبارکه شود.
وی ادامه داد: این خرید نه تنها به فولاد مبارکه در تأمین مواد 
اولیه کمک می کند، بلکه با تقویت زنجیره تأمین و بهره برداری از 
ظرفیت های داخلی، قادر خواهد بود نیازهای تولید در تمامی 
بخش های گروه فولاد مبارکه را پوشش دهد. این اقدام بهبود 
کیفیت تولیدات و افزایش بهره وری در مجتمع های فولادی این 

گروه را در پی خواهد داشت.
طالبی همچنین بر اهمیت چنین تصمیماتی در راستای توسعه 
پال، 

ُ
کید کرد و گفت: فولاد مبارکه با خرید ا صنعت فولاد کشور تأ

نه تنها مشکلات تأمین مواد اولیه را حل کرده، بلکه به دنبال 
تقویت تاب آوری و پایداری تولید در برابر چالش های آینده 
است. این اقدام نمونه ای از سرمایه گذاری های استراتژیک و 
بلندمدت در صنعت فولاد است که می تواند الگویی برای سایر 

صنایع کشور باشد.
وی در پایان خاطرنشان کرد: خرید سهام اُپال در راستای تقویت 
جایگاه فولاد مبارکه و شرکت های وابسته به آن در بازار فولاد کشور 
است و این سرمایه گذاری می تواند تأثیرات مثبتی در روند توسعه 

معادن و صنایع معدنی کشور داشته باشد.

خرید سهام اپال؛ تصمیمی کلیدی

 برای تأمین پایدار مواد اولیه فولاد مبارکه

مدیرعامل شرکت اپال پارسیان سنگان:

خبر  کوتاه

به گزارش خبرنگار ایراسین، رکورد تعداد ذوب در سکوئنس ریخته گری 
مداوم چهارشاخه )CCM2( شرکت فولاد آلیاژی ایران، پس از 10 
سال، شکسته شد. کارکنان شرکت فولاد آلیاژی ایران موفق شدند در 
فولادسازی شماره یک، به رکورد چشمگیر ریخته گری 35 ذوب متوالی 
در یک سکوئنس دست یابند. رکورد قبلی در 14 مردادماه 1393 با 
تعداد 31 ذوب به ثبت رسیده بود. این موفقیت نمایانگر توانمندی و 
پشتکار کارکنان شرکت فولاد آلیاژی ایران است.

به گزارش ایراسین وزارت نیرو، سید مهدی حسینی و مدیرکل دفتر 
بودجه، تسهیل سرمایه گذاری و تجهیز منابع مالی ساتبا از معامله برق 
نخستین نیروگاه به بهره برداری رسیده با مدل قراردادی عرضه برق سبز 
در تالار معاملات تابلوی برق سبز بورس در آذرماه خبر داد و گفت: این 
نیروگاه خورشیدی 13 مگاواتی شهرستان حاجی آباد استان هرمزگان با 
دریافت پروانه بهره برداری و مجوزهای لازم توانست برق تولیدی خود را 
با میانگین قیمتی 34 هزار ریال در تابلو برق سبز به فروش برساند. 

 خـبــــــــــــــــــر      

ارتقای رکورد تعداد ذوب در ریخته گری چهارشاخه 
شرکت فولاد آلیاژی ایران

فروش برق اولین نیروگاه تجدیدپذیر 
با مدل قراردادی عرضه برق سبز

فولاد سنگان با اتخاذ استراتژی های نوآورانه و حرکت 
به ســمت اســتفاده از تکنولوژی های روز دنیــا، برای 
افزایش ظرفیــت تولید گندلــه خــود از 5 تن در ســال 
به 7.5 میلیون تن برنامه ریزی و اقدام کرده و خوشبختانه عملیات 

اجرای این پروژه بزرگ با پیشرفت خوبی همراه بوده است.
به گزارش روابط عمومی فولاد سـنگان، پروژه احداث کارخانه کنسانتره 
هماتیتـی بـه ظرفیـت ۲٫۵ میلیـون تـن، احـداث نیـروگاه بـرق بـادی بـه 
ظرفیت ۲00 مگاوات و پروژه سیستم مکانیزه انباشت باطله برای سومین 
بـار در جهـان و نخسـتین بـار در خاورمیانـه، تنهـا بخشـی از پروژه هـای 
بـزرگ توسـعه ای فـولاد سـنگان اسـت که نقـش بسـیار مهمی در توسـعه 
، اشـتغال  زایی و رشـد تولیـد در زنجیـره فـولاد کشـور  پایـدار شـرق کشـور

ایفـا خواهد کـرد.
تمرکز بر بومی سازی و کاهش وابستگی

 شــرکت صنایع معدنی فولاد ســنگان در راســتای کاهش وابســتگی به 
تجهیزات و فناوری های خارجی، توانســته تجهیــزات کلیدی همچون 
دســتگاه »لاینرهندلر« را بومی ســازی کنــد. این اقــدام یکــی از گام های 
مهم در مســیر خودکفایی صنعتی به شــمار می آید که منجر به کاهش 

هزینه های تولید و افزایش بهره وری می شود.
ایــن شــرکت پیــش از ایــن نیــز بــا تدویــن بیــش از ۷۵00 دفترچــه فنی و 
بومی سازی 410 قطعه و 1۷ تجهیز، صرفه جویی ارزی 1۵ میلیون یورویی 

را رقم زده است.
مدیریت بهینه انرژی در شرایط دشوار

گرچه تابستان 140۳ با کمبود برق برای واحدهای فولادی همراه بود، اما   ا
فولاد سنگان با مدیریت بهینه انرژی و برنامه ریزی دقیق، موفق شد اثرات 
این محدودیت را تا حد امکان کاهش دهد. این شرکت با تکیه بر خرید 
برق تضمینی و مدیریت مصرف، توانست تولید خود را در سطح مطلوب 
نگه دارد و پاسخ گوی نیازهای بازار باشد. این دستاوردها نشان دهنده 
اهمیت تدوین اســتراتژی های مدیریتی قوی برای مقابله با نوســانات 

انرژی و تداوم تولید در شرایط بحرانی است.
نقش فعال در توسعه و ارتقای علمی

 فولاد سنگان، علاوه بر دستاوردهای تولیدی و فروش، نقش فعال خود 
را در توســعه و ارتقای دانش نیز به خوبی ایفا کرده اســت. این شــرکت با 
حضور در رویدادهای علمی، کنگره ها و کنفرانس های مربوط و دوره های 
آموزشــی منظم، کوشــیده اســت ضمن ارتقای دانش کارکنــان، تجارب 

ک بگــذارد و به  علمی و فنی خــود را نیز بــا دیگر فعالان صنعت به اشــترا
تقویت زیرساخت ها و ارتقای دانش صنعت فولاد کمک کند. همچنین، 
مشارکت در رویدادهای علمی و صنعتی، به گسترش تعاملات و تقویت 

شبکه همکاری های بین بخشی منجر شده است.
چشم انداز روشن با بهره گیری از نیروی انسانی 

متخصص
 شــرکت فولاد ســنگان با تکیه بر نیروی انســانی متخصص و به کارگیری 
راهبردهای خلاقانه، در مســیر ثبــت رکوردهای جدیــد و تحقق اهداف 
توسعه ای خود قرار گرفته است. این شرکت با ایجاد شرایط مناسب برای 
رشد و ارتقای کارکنان، توانسته تیمی کارآزموده و متعهد را پرورش دهد 
که در تحقق برنامه های کلان و دســت یابی به اهداف تولیدی و فروش، 

نقش اساسی ایفا می کنند.
پیشروی در تحقق ظرفیت اسمی تولید

 بر اساس استراتژی های تدوین شده، فولاد سنگان هدف خود را در سال 
جاری دست یابی به تولید مطابق با ظرفیت اسمی قرار داده است. با توجه 
به پیشرفت های حاصل شده تا پایان ۷ ماه اول سال جاری، این شرکت با 
مدیریت بهینه منابع و بهره گیری از تجهیزات نوین، به هدف خود نزدیک 

شده و انتظار می رود بتواند به طور پایدار به تولید هدف گذاری شده دست 
یابد. دست یابی به این هدف، نقش اساسی در تأمین پایدار مواد اولیه 

برای هلدینگ فولاد مبارکه و سایر شرکت های وابسته دارد.
 شــرکت صنایع معدنی فولاد ســنگان، به عنــوان یکــی از تولیدکنندگان 
بزرگ گندله سنگ آهن در ایران، در  هفت ماهه اول سال 140۳ توانسته با 
اتکا به برنامه ریزی های مدبرانه و تمرکز بر ارتقای کیفیت محصولات، به 
دستاوردهای شایانی در تولید و فروش دست یابد. رشد تولید و افزایش 
فروش این شرکت، بیانگر توجه به توسعه پایدار، بومی سازی فناوری ها، 
بهبود بهره وری و مدیریت کارآمد منابع است. شرکت صنایع معدنی فولاد 
سنگان در  هفت ماهه اول سال 140۳ در مسیر توسعه و افزایش تولید به 
دستاوردهای خوبی رسید. رشد 4۳ درصدی در فروش و تولید بیش از 
۳.۲ میلیون تن گندله و رشد 1۷ درصدی تولید کنسانتره نسبت به مدت 
کیفیت و برنامه ریزی هدفمند در  مشابه سال قبل، بیانگر تمرکز بر تولیدِ با
این شرکت است. همچنین، این شرکت با بومی سازی تجهیزات کلیدی، 
مدیریت بهینه انرژی و اســتفاده از نیروی انســانی متخصص، گام های 

مؤثری در مسیر خودکفایی صنعتی و توسعه پایدار برداشته است.

برنامه ریزی فولاد سنگان برای تولید 7.5 میلیون تن گندله

 شرکت فولاد سفیددشت در تحقق راهبرد جهش تولید گام های بزرگی داشته است

توسعه اخلاق اسلامی کاهنده فشارهای روانی
 و آرامش بخش جامعه است

ســرهنگ محســن شــیرمحمدی، فرمانــده ناحیــه 
مقاومت بسیج شهرســتان بروجن، در آســتانه آغاز 
هفته بسیج، ضمن دیدار با مدیرعامل شرکت فولاد 

سفیددشت، از خطوط تولید این شرکت بازدید کرد.
به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد سفیددشت، در این دیدار، فرمانده 
ناحیه مقاومت بسیج شهرستان بروجن، ضمن ابراز خرسندی از حضور 
در شرکت فولاد سفیددشت، این شرکت را یکی از پویاترین و سرزنده ترین 
صنایع استان برشمرد و اظهار داشت: علی رغم کارشکنی ها و تحریم های 
ظالمانه دشمنان قسم خورده نظام، شرکت فولاد سفیددشت با تلاش 
و همت مدیــران و کارکنان جهت تحقــق منویات و راهبــرد مقام معظم 
رهبری )مدظله العالی( در مسیر جهش تولید گام های بزرگی داشته است.

وی موفقیت هــای حاصل شــده در ایــن شــرکت را مرهــون تــلاش 
خستگی ناپذیر مدیران و کارکنان مجموعه و کار جهادی آن ها برشمرد و 
ابراز امیدواری کرد در آینده همکاری های نهادهای سپاه و بسیج با شرکت 

فولاد سفیددشت افزون تر گردد.
بنابراین گزارش، مدیرعامل شـرکت فولاد سفیددشـت نیز در این دیدار 

ضمن گرامیداشـت هفته بسـیج و تکریم یـاد و خاطـره شـهدا و مدافعان 
کشـور، امنیت و آرامش موجـود را مدیـون خون شـهدا و توانمندی های 
تحسـین برانگیز و عظیم بسـیج از بدو تأسـیس تا کنون دانسـت و گفت: 
بسـیج مایه افتخـار و سـربلندی نظـام مقـدس جمهـوری اسـلامی ایران 
گر بستر آماده گردد  است و هنوز توانمندی های آن ناشـناخته مانده و ا
و مـورد تکریـم، حمایـت و مدیریـت قـرار گیـرد، می توانـد در عرصه هـای 
مختلف اقتصادی، فرهنگی، دفاعی و صنعتی مورد اسـتفاده قرار گیرد.

کیـد بـر اینکـه در جبهـه صنعـت بـا  محمـود محمـدی فشـارکی، بـا تأ
، پاسـدار خـون شـهدا خواهیـم بـود، تصریـح کـرد: تعهـد  تولیـد پایـدار
بـه مسـئولیت های اجتماعـی شـرکت، تأمیـن پایـدار آب موردنیـاز بـا 
بازچرخانـی پسـاب تصفیه شـده شهرسـتان بروجـن در خطـوط تولیـد، 
تحقق ظرفیت اسمی شرکت در حوزه تولید، تکمیل زنجیره تولید فولاد 
و اجرای طرح های توسـعه در شـرکت از مهم ترین اهداف شـرکت است.

وی در پایان ابراز امیدواری کرد با عنایت الهی و تلاش مجموعه، این شرکت 
همچون گذشته بتواند در راستای انجام مسئولیت های اجتماعی خود 

در منطقه اقدامات خوب و اثرگذاری انجام دهد.

کارشناس ارشد آسیب های اجتماعی گفت: آرامش 
جامعه در گــرو اخلاق اســلامی، قرآنــی و پایبندی به 

مبانی و ارزش های متعالی اسلام است.
به گزارش روابط عمومی شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری، جلسه 
آموزشی توسعه سبک زندگی اســلامی روز یکشنبه ۲۷ آبان ماه با حضور 
حجت الاسلام سید ابوالفضل موسوی اســتاد اخلاق و کارشناس ارشد 
آسیب های اجتماعی با حضور کارکنان شــرکت ورق خودرو چهارمحال 

و بختیاری برگزار شد.
کید بر نیاز مبرم جامعه امروز به رعایت  حجت الاسلام موسوی ضمن تأ
اخلاق اسلامی و تمسک به مبانی دین مبین اسلام افزود: یکی از عوامل 
کم بر روان جامعه امروزی ما  اصلی و مؤثر در افزایش میزان اســترس حا
پیروی از سبک زندگی تهی از معنویت غربی است و برای کاهش میزان 

استرس ها باید به اصول و مبانی اخلاق اسلامی بیش از پیش بازگردیم.
وی اخلاق خانواده، اخلاق اقتصادی، اخلاق جنسیتی، اخلاق شغلی، 
اخلاق عبادی و اخلاق اجتماعی را شش اخلاق و خصوصیت مؤمن در 
جامعه دانست و اضافه کرد: باید جامعه را به سمت اخلاق الهی برگرفته از 

آموزه های دینی و اسلامی رهنمون کرد.
وی با اشاره به اهمیت ساری و جاری شــدن اخلاق اسلامی در خانواده 
گفت: به دلیل هجمه فرهنگی عظیمی که جامعه امروز ما درگیر آن است، 
فرزندان مــا نیاز به توجهــی افزون تر دارند. همســران بایــد قابلیت های 
یکدیگر را بشناســند و به خاطر داشــته باشــند پذیرش دوطرفــه بودن 
حقوق و توجــه به نقش همســری، اولیــن عامل مؤثــر در ســلامت روان 
خانواده اســت و اســتحکام بنیان خانواده زیربنای تحکیم بنیان های 

اجتماع خواهد بود.

حسنعلی محمدی، دبیر اول کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه فولاد مبارکه به عنوان 
بزرگ ترین شرکت فولادی ایران و خاورمیانه با خرید سهام 
پال اتفاق مبارکی را برای صنعت و معدن کشور رقم زد 

ُ
شرکت ا

افزایش  تأمین،  زنجیره  ریسک  کاهش  خرید  این  گفت: 
سودآوری و تنوع محصولات فولاد مبارکه را به همراه خواهد 
داشت و به صورت مستقیم و غیرمستقیم تأثیر مثبتی بر بازار 
سرمایه دارد و امیدواریم باز هم شاهد چنین هم افزایی هایی 

در مجموعه های صنعتی و اقتصادی کشور باشیم.
بــه گــزارش خبرنــگار ایراســین، ســهام شــرکت صنایــع معدنــی 
کانی ســازان کیمیا در پاییز 140۳ طی مزایده ای توسط مجموعه 
فــولاد مبارکه و فــولاد کاوه پــارس خریداری شــد تا گســترده ترین 
مشارکت معدنی ســال جاری شــکل گیرد. حسنعلی محمدی، 
دبیر اول کمیســیون صنایع و معادن مجلس شــورای اســلامی 
در خصــوص انعقــاد ایــن قــرارداد بــه خبرنــگار ایراســین گفــت: 
مجموعه های عظیم تولیدی کشور همیشه دغدغه زنجیره تأمین 
را دارنــد. فولاد مبارکه به عنوان بزرگ ترین شــرکت فــولادی ایران 
و خاورمیانه با اقدام به خرید شــرکت صنایع معدنی کانی سازان 

کیمیا، در واقع بخش مهمی از زنجیره تأمین خود را پوشش داد.
نماینده مردم فسا در مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: فولاد 
مبارکه حالا می تواند با کنترل بهای تمام شــده محصول در این 
شرکت معدنی و همچنین توسعه این شرکت، هم ریسک زنجیره 
تأمین خود را کاهش دهد، هم ســودآوری را افزایش دهد و حتی 

تنوع در محصولات را هم، در آینده داشته باشد.
محمدی اضافــه کرد: ایــن اتفاق مبارکــی برای صنعــت و معدن 
کشور اســت و امیدواریم باز هم شاهد چنین هم افزایی هایی در 

مجموعه های صنعتی و اقتصادی کشور باشیم.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه بــا توجه به اثرگــذاری فــولاد مبارکه در بــورس، این قــرارداد 
کید  مستقیم و غیرمستقیم تأثیر مثبتی بر بازار سرمایه هم دارد، تأ
کرد: این اقدام همچنین می تواند کمــک قابل توجهی به بانک 
پارسیان به عنوان فروشنده باشد که از این جهت نیز باز هم تأثیر 

مثبت بر بورس خواهد داشت.
دبیر اول کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی در 
پایان گفت: امیدواریم تمامی این اتفاقات گامی مثبت در جهت 
بهبود وضعیت سهام داران و مشارکت کنندگان تولید کشور و در 

نتیجه پیشرفتی در مسیر توسعه کشور باشد.

خرید اپال نمونه موفق هم افزایی 
در مجموعه های صنعتی 
و اقتصادی   کشور است

دبیر اول کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی:

حسنعلی محمدی
 دبیر اول کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج شهرستان بروجن در بازدید از فولاد سفیددشت:

کارشناس ارشد آسیب های اجتماعی در جمع کارکنان شرکت ورق خودرو:
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فولاد مبارکه با خرید سهام شرکت کانی سازان کیمیا 
نه تنها گامی مؤثر در تأمین مواد اولیه خود برداشت بلکه سود 
و صلاح سهام داران را تضمین کرد. امیدواریم شرکت های 
دیگر نیز با همین سبک و سیاق به سمت تکمیل زنجیره تولید، 
فروش و عرضه خود پیش بروند و بتوانند برای سهام داران 

خود سرمایه گذاری و بازدهی مناسب فراهم سازند.
هومن عمیدی، کارشناس بازار ســرمایه در مصاحبه با خبرنگار 
ایراســین بــا بیــان مطلــب فــوق گفــت:  بزرگ تریــن چالــش در 
مجموعه های تولیدی بزرگ با توجه به شرایط فعلی آن ها تکمیل 
زنجیره تولید است. زنجیره تولید به این معنی است که از ابتدای 
پروسه تهیه مواد اولیه موردنیاز شرکت ها تا انتهای زنجیره فروش 
و خدمات پس از فروش مشــتریان یک پکیج کامل در مجموعه 
وجود داشته باشــد. در این میان هر شــرکتی که زنجیره تولید تا 
فروش کامل تری در اختیار داشته باشــد، آن شرکت می تواند در 
مســائل و فرصت های رقابتی نســبت به دیگر رقبــای خود بهتر 

عمل کند.
وی با بیان اینکه در اصطلاحات مدیریتی کاهش بهای تمام شده 
تولید و فروش ازجمله مواردی محسوب می شود که مدیران ارشد 
شرکت ها دنبال می کنند، افزود: شرکت فولاد مبارکه نیز با توجه به 
این سیاست گذاری و نگاه کلانی که به کل زنجیره فعالیت شرکت 
دارد، یعنی تهیه مواد اولیه موردنیاز تا انتهای پروسه تولید یا همان 
فروش تولیدات و خدمــات پس از فروش به مشــتریان، اقدام به 
خرید سهام شرکت کانی سازان کیمیا کرد. این اقدام فولاد مبارکه 
نه تنها منجر به تکمیل پروســه تولیــد و فروش شــرکت در آینده 
می شود، بلکه تنوع سازی محصولات یا خدمات مجموعه را نیز به 
همراه خواهد داشت. ازاین رو تمامی این موارد در سیاست های 
کلان مجموعه جای داده شد و در نهایت این اتفاق به شکل یک 
معامله کنسرســیومی رخ داد تا مجموعه فولاد مبارکه به همراه 
شرکت فولاد کاوه پارس، سهام شرکت صنایع معدنی کانی سازان 

کیمیا را از مجموعه بانک پارسیان خریداری کند.
خرید سهام اپال در راستای تضمین سود   

سهام داران فولاد مبارکه
این کارشــناس بازار ســرمایه معتقد اســت خرید شــرکت صنایع 
معدنی کانی ســازان کیمیــا در دیــدگاه کلی اقدامی مثبــت برای 
که منابع حاصل  سهام داران فولاد مبارکه به شــمار می رود؛ چرا
از فعالیــت و درآمــد شــرکت در محلــی مناســبی ســرمایه گذاری 
شده است. در خصوص بحث ارزش گذاری این معامله نیز باید 
گفت این معامله توسط کارشناســان رسمی و مراجعی مختلف 
کنون سود و  ارزش گذاری شده و یک بحث تخصصی است؛ ولی ا
صلاح سهام داران بیش از هر چیزی در این قضیه دیده می شود و 
این خرید برای سهام داران شرکت بسیار مطلوب به نظر می رسد.

ارزش فعلی این معامله و ارزش سهام شرکت   
خریداری شده در بازار سرمایه نیز از اهمیت زیادی 

برخوردار است
عمیدی تصریح کرد: نکته بعدی قیمت سهم اپال است که باید 
موردتوجــه مجموعه فــولاد مبارکه قــرار گیــرد. ارزش ســهام این 
شرکت طبق معیارهایی مشخص شده که مجموعه فولاد مبارکه 
با در نظر گرفتن این معیارها اقدام به خرید سهام اپال کرده است. 
به عبارت دیگر، مدیران ارشد شــرکت ها بر اساس مبنای سهام 
مدیریتی شروع به خرید یک شرکت به روش ها مختلف می کنند، 
ولی ارزش فعلی این معامله و ارزش سهام شرکت خریداری شده 
در بازار ســرمایه نیز از اهمیــت زیادی برخوردار اســت؛ به عبارت 
ساده تر، مســئولان فولاد مبارکه باید به قیمت سهام اپال هم در 

پروسه های مختلف سرمایه گذاری خود توجه داشته باشند.
کید کرد: در مجموع خرید سهام شرکت اپال توسط فولاد  وی تأ
که این سرمایه گذاری می تواند  مبارکه خبر بسیار خوبی است؛ چرا
فولاد مبارکه را از تأمین مواد اولیه خود تا حد زیادی بی نیاز کند و 
یکی از ریسک های مهم شرکت یعنی تأمین مواد اولیه در فضای 
رقابتی را پوشش دهد. امیدواریم شرکت های دیگر نیز با همین 
ســبک و ســیاق به ســمت تکمیل زنجیره تولید، فروش و عرضه 
خود پیش بروند و بتوانند برای سهام داران خود سرمایه گذاری 
و بازدهی مناسب فراهم سازند. در واقع باید منابع سرمایه گذاری 
و منابع سهام داران شرکت در مسیر توسعه خود شرکت مصرف 
شود و این همان اتفاقی است که برای فولاد مبارکه رخ داده است. 
گاهی شرکت ها مسیر توســعه ای برای خود تعریف نمی کنند و یا 
سرمایه خود را به ســمت اوراق یا ســپرده های بانکی می برند که 
این اقدامات نه تنها مولد نیست، بلکه شرکت را از نظر عملیاتی 
حمایت نخواهد کرد و سود حاصل از این قسمت سود دلچسب و 
کیفیتی نیست. در مقابل خرید سهام شرکت اپال باعث می شود  با

یک سود با کیفیت وارد مجموعه فولاد مبارکه شود.

گفت وگو

خرید کانی سازان کیمیا 

اقدامی مؤثر در راستای حفظ سود 

سهام داران فولاد مبارکه

کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد:

سهام

4 , 59 6

4 , 59 6

4 , 64 6

4 , 6 6 9

4 , 630

4 , 642

4 , 7 7 4

4 , 82 1

4 , 8 8 8

4 , 75 0

2.93

0.9 1

2. 52

0. 83

1 .79

1 54

3 38

4 65

2 75

25 1

4 , 63 9

4 , 68 1

4 , 799

4 , 759

4 , 67 4

1 3 2

42

1 1 8

4 0

8 5

ین کمتر
روز یخ تار

ین بیشتر

یال( قیمت  )ر

>>>>>>        جدول معاملات ســهام شــرکت فولاد مبارکه       <<<<<<

تغییرپایانی

 تغییر
)درصد(

 حجم معامله
)میلیون سهم(

1403/08/26

1403/08/27

1403/08/28

1403/08/29

1403/08/30

شنبه

یکشنبه

دوشنبه

سه شنبه

چهارشنبه

4. 5 0 0
4. 5 5 0

4.60 0
4.65 0
4.70 0

4.75 0
4. 8 0 0

4. 8 5 0
4.799

4.68 1

4.63 9

4.759 4.6 7 4

شنبه یکشنبه دوشنبه سه شنبه چهارشنبه

یال(       <<<<<< >>>>>>       نمــــــــــودار تغییــــــر قیمــــت  سهـــــام  )ر

یک و آینده پژوهی رصدخانه استراتژ

برای شما هم احتمالاً پیش آمده که برای یک بار هم 
که شده مبصر کلاس شوید؛  اولین کاری هم که کردید 
این بود که با گچ روی تخته کلاس دو کلمه خوب ها 
و بدها را نوشته و آن ها را با یک خط از هم جدا کردید. هر کسی که 
حرف زد یا خلاف میل شما عمل کرد اسمش را در لیست بدها و اسم 
رفیق هایتان را با پارتی بازی در لیست خوب ها نوشتید. تنها چیزی که 
این افراد را از هم متمایز می کرد، یک خط ساده روی تخته سیاه بود. 
شاید برایتان جالب باشد که کره زمین هم توسط یک خط ساده به دو 
نیم تقسیم می شود، اما این بار به جای خوب ها و بدها، دو واژه های 
 The پولدارها و بدبخت ها جایگزین آن ها شده اند. خطی که برانت یا
Brendt Line نام دارد، این کار را انجام می دهد. خطی که صدراعظم 
سابق آلمان ویلی برانت )Willy Brandt( آن را ترسیم کرد و امروزه هم 
کاربرد دارد. کشورهای بالای خط، ثروتمند هستند و کشورهایی که در زیر 
این خط قرار دارند، از منظر مادی تعریف چندانی ندارند. با اینکه تعریف 
آقای برانت چهار دهه پیش انجام شده، امروز به جز تعداد معدودی 
استثنا، به نظر می رسد به قوت خود باقی باشد. در شکل شماره 1 این 

خط به تصویر کشیده شده است.
خط برانت نشان دهنده تقسیم ثروت جهانی است، به طوری که شمال 
جهانی از سطوح بالاتر درآمد و صنعتی شدن در مقایسه با جنوب جهانی 
برخوردار است. این شکاف نه تنها اقتصادی است، بلکه نشان دهنده 
سبک های زندگی و الگوهای مصرف متفاوت است، جایی که کشورهای 
خ مصرف بیشتری دارند و به کالاها و خدمات  ثروتمند معمولاً نر
بیشتری دسترسی دارند. با ثروت بیشتر تقاضا برای محصولات، انرژی 
و حمل ونقل افزایش می یابد، فعالیت هایی که ذاتاً انتشار کربن زیادی 
دارند. در نتیجه، نابرابری در ثروت بین مناطق بالا و پایین خط برنت 
مستقیماً به تفاوت در انتشار کربن سرانه ترجمه می شود، زیرا کشورهای 
ثروتمند برای حفظ سبک زندگی خود آلاینده های بسیار بیشتری تولید 

می کنند. شکل شماره ۲ مؤید این داستان است.
این نقشه نشان می دهد که چگونه سبک زندگی و الگوهای مصرف 
متوسط در کشورها متفاوت است و بر ردپای محیطی تأثیر می گذارد. 
شکل شماره ۲ کشورهایی را نشان می دهد که انتشار گازهای گلخانه ای 
کسید کربن در  بالاتر یا کمتر از میانگین جهانی 4٫۷ تن سرانه انتشار دی ا
کسید کربن در ایران  سال را دارند. جالب است بدانید سرانه انتشار دی ا
۹ تن به ازای هر نفر است که به طرز عجیبی زیاد و حتی از انتشار سرانه 
چین نیز بیشتر است. علی رغم اینکه ایران از نظر جمعیت کشوری بسیار 
کوچک تر است، اتکای ایران به سوخت های فسیلی به ویژه نفت و گاز، 
به میزان قابل توجهی منجر به افزایش انتشار کربن شده و آن را حتی بالاتر 
کسید کربن قرار  از کشورهایی مانند چین و هند از منظر سرانه انتشار دی ا
کید  داده است. این نقشه بر یک شکاف واضح بین شمال و جنوب تأ
می کند. کشورهای آمریکای شمالی، اروپا و اقیانوسیه به طورکلی انتشار 
سرانه بیشتری را نشان می دهند که نشان دهنده سطوح مصرف بیشتر 
است. در مقابل، کشورهای آمریکای جنوبی، آفریقا و بخش هایی از آسیا 
گرچه با وجود مشارکت کمتر در انتشار  عموماً انتشار سرانه کمتری دارند، ا
گازهای گلخانه ای، با تأثیرات اقلیمی قابل توجهی مواجه اند. این شکاف 
امروزه در بحث های اقلیمی نیز مطرح است و بر نابرابری در مسئولیت 
کید می کند؛ کشورهای ثروتمندتر و صنعتی در شمال  زیست محیطی تأ
انتشار گازهای گلخانه ای بیشتری دارند، درحالی که جنوب سهم کمتری 
از انتشار گازهای گلخانه ای دارد. جالب است که برخی استثناهای 

قابل توجه در این الگوی شمال-جنوب وجود دارد. برای مثال، بالاترین 
سرانه انتشار گازهای گلخانه ای در سطح جهان در کشورهای کوچک و 
ثروتمند تولیدکننده نفت در آسیا، ازجمله قطر، امارات و کویت مشاهده 
کسید کربن دارند. در  می شود که همگی بیش از ۲0 تن سرانه انتشار دی ا
همین حال، برخی از کشورهای شمال جهانی، مانند اوکراین، رومانی 
کثر کشورهای جنوب جهانی، به استثنای کشورهایی  و آلبانی، مانند ا
مانند شیلی و آفریقای جنوبی، کمتر از میانگین جهانی هستند. این 
تنوع نشان می دهد که چگونه بافت های ملی منحصربه فرد مانند 
ثروت، منابع انرژی و عادات مصرف می توانند بر ردپای زیست محیطی 
یک کشور تأثیر بگذارند. با نگاهی به آینده، اختلاف فزاینده در انتشار 
گازهای گلخانه ای مبتنی بر مصرف در شمال و جنوب جهانی، نیاز فوری 
به رسیدگی به نابرابری آب و هوایی را برجسته می کند. با صنعتی شدن 
کشورهای درحال توسعه، انتشار گازهای گلخانه ای ممکن است افزایش 
یابد، اما پتانسیلی برای این کشورها وجود دارد که از فناوری های پایدار 

و انرژی های تجدیدپذیر استفاده کنند و از مدل های سنتی عبور کنند. 
کشورهای ثروتمندتر باید با کاهش شدید انتشار گازهای گلخانه ای خود 
ک و تأمین مالی آب وهوا پیشرو  و حمایت از جنوب جهانی با فناوری پا
باشند. این همکاری برای آینده ای ضروری است که در آن رشد اقتصادی 
تغییرات آب وهوایی را تشدید نکند و شمال جهانی مسئولیت انتشارات 
تاریخی خود را بر عهده بگیرد. ایجاد آینده ای پایدار مستلزم بازنگری در 
مصرف و رشد اقتصادی است تا اطمینان حاصل شود که مسئولیت 

زیست محیطی به طور عادلانه تقسیم می شود و همه کشورها به سمت 
مسیری پایدارتر حرکت می کنند.

   منابع:
1.https://bigthink.com/strange-maps/brandt-line-update
2.https://www.bisa.ac.uk/articles/brandt-line-after-forty-
years-more-north-south-relations-change-more-they-
stay-same

3.https://www.britannica.com/topic/Global-North-and-
Global-South
4.https://ourworldindata.org/grapher/co-emis-
sions-per-capita?tab=chart&country=OWID_WRL~USA~G-

BR~OWID_EU27~IND~CHN~ZAF~CAN~KEN~IRN

5.https://www.visualcapitalist.com/mapped-carbon-emis-
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موضوع

مناقصه عمومی یک مرحله ای با ارزیابی كیفی جهت خرید تایرهای جلو و عقب پاتیل برهای شركت فولاد مباركه

نگهداری و تعمیرات ابنیه غیرصنعتی شركت فولاد مباركه

فروش اقلام مستعمل و ضایعاتی شركت فولاد مباركه از طریق مزایده عمومی

 ،) خ 1403/09/19 به آدرس اصفهان، كیلومتر 75 جنوب غربی، شركت فولاد مباركه )ورود از درب زرین شهر  پیشنهاددهندگان می بایست پیشنهاد های خود را حداکثر از ساعت 10 تا 12 روز دوشنبه مور

خ 1403/09/20 در محل شركت فولاد مباركه گشایش و صورت جلسه خواهد شد.  ساختمان مركزی، واحد اقلام مازاد، به نماینده واحد اقلام مازاد تحویل نمایند. پیشنهاد های واصله در روز سه شنبه مور

( با مکانیسم داخلی انجام می گیرد. در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر با  خ 1403/09/14 در یک نوبت، رأس ساعت 9 صبح در محل فولاد مباركه )حركت از درب زرین شهر بازدید از اقلام مزایده روز چهارشنبه مور

تلفن: 03152733594 تماس حاصل فرمایید. 

- بشکه  اقلام مورد مزایده: پالت چوبی سالم در ابعاد مختلف- انواع ضایعات لاکی و پلاستیکی، منجیت، فایبرگلاس به جز قطعات فلزی بالای 20 كیلوگرم به صورت جاروبکش- بشکه فلزی 220 لیتری درب باز

- بشکه فلزی ضایعاتی دسته دار كوچک )60 لیتری وزن تقریبی 8 كیلوگرم(- خرده شیشه ضایعاتی داخل بشکه فلزی بر روی پالت چوبی فلزی 220 لیتری درب بسته- بشکه های پلاستیکی 220 لیتری درب دار

فروش روغن های ضایعاتی رستورانی درون ظرف پلی اتیلن هزار لیتری از طریق مزایده عمومی

 ،) خ 1403/09/26 به آدرس اصفهان، كیلومتر 75 جنوب غربی، شركت فولاد مباركه )ورود از درب زرین شهر  پیشنهاددهندگان می بایست پیشنهاد های خود را حداکثر از ساعت 10 لغایت 12 روز دوشنبه مور

خ 1403/09/27 در محل شركت فولاد مباركه گشایش و صورت جلسه خواهد شد.  ساختمان مركزی، واحد اقلام مازاد، به نماینده واحد اقلام مازاد تحویل نمایند. پیشنهاد های واصله در روز سه شنبه مور

( با مکانیسم داخلی انجام می گیرد. در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر با  خ 1403/09/19 در یک نوبت، رأس ساعت 9 صبح در محل فولاد مباركه )حركت از درب زرین شهر بازدید از اقلام مزایده روز دوشنبه مور

تلفن 03152735241 یا تلفن همراه 09010039406 تماس حاصل فرمایید. 
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گر بخواهیم از  گاه اند که هنوز هم ا همه از این واقعیت آ
پیامدهای برگشت ناپذیر تغییرات آب و هوایی جلوگیری 
کنیم، جوامع و اقتصادهای جهانی باید به طور اساسی 
تغییر کنند. این مهم صنعت فولاد را نیز شامل می شود که در حال 
کسیدکربن در جهان  حاضر مسئول بیش از 7 درصد از انتشار دی ا
است. تعداد بیشتری از مشتریان صنعت فولاد و شرکای آن با این 
 sustainable( دیدگاه موافق اند و تصمیمات مرتبط با خرید پایدار
کسیدکربن و به نوبه خود  purchasing( را به منظور کاهش انتشار دی ا

تولید محصولات »سبزتر« اتخاذ می کنند. 
چند سالی است که صنعت فولاد با معرفی فولاد و محصولات فلزی با میزان 
کنش نشان داده است که  کسیدکربن کاهش یافته به این چالش وا دی ا
منجر به افزایش تقاضا برای فولاد سبز شده است. طبق گزارش اخیر، گروه 
مشاوره بوستون و شرکت Klöckner، انتظار می رود تقاضای اروپا برای 
کسیدکربن کاهش یافته آن قدر سریع رشد  محصولات فلزی با میزان دی ا
کند که تا پایان این دهه، 1۵ تا ۲0 میلیون تن کمبود عرضه داخلی وجود 
خواهد داشت. بین سال های ۲0۲۵ تا ۲0۳0، این تقاضای بالا عمدتاً توسط 
مصرف کنندگان عمده فولاد، مانند تولیدکننده های قطعات خودرو، 
هدایت می شود که باید حجم قابل توجهی از فولاد سبز را تا قبل از پایان 
دهه تضمین کنند تا به اهداف کوتاه مدت کاهش انتشار خود برسند. 
گر بخواهیم زنجیره های ارزش واقعاً پایدار و شفاف بسازیم،  بااین حال، ا
باید ردپای کربن تک تک محصولات را بدانیم؛ پس دقیقاً منظور از »فولاد 
سبز« چیست؟ تا به امروز، فقدان یک تعریف ثابت از اصطلاح »سبز« یک 

مشکل بوده است: فولادی که خریداری می کنیم چقدر »سبز« است؟
 در همین راستا، آن ها باید تقاضای مشتریان خود را برای محصولات 
کثر مصرف کنندگان  نهایی سبزتر برآورده کنند، به ویژه به این دلیل که ا
نهایی مایل اند برای محصولات کربن زدایی شده هزینه بپردازند. در 
یک نظرسنجی در سال ۲0۲۳ که توسط گروه مشاوره بوستون در میان 
مصرف کنندگان نهایی در سراسر اتحادیه اروپا، ایالات متحده، چین و 
ژاپن انجام شد، ۵۷ درصد از پاسخ دهندگان گفتند که »قطعاً« یا »احتمالاً« 
کسید کربن صفر را برای خرید بعدی خود در  خرید یک محصول با دی ا
نظر خواهند گرفت و 84 تا ۹4 درصد از پاسخ دهندگان به ترتیب در مورد 
کسیدکربن  خودروهای تولیدی، خودروهای برقی و لوازم خانگی بدون دی ا

اظهار داشتند مایل به پرداخت هزینه های اضافی هستند.
 شرکت بین المللی Kloeckner، یکی از بزرگ ترین توزیع کنندگان مستقل 
از تولیدکننـده محصـولات فـولادی و فلـزی در جهـان، شـاهد ایـن بـوده 
است که بسیاری از مشتریان در عملیات روزانه با این چالش مواجه اند. 
این شـرکت به عنوان حلقه اتصال بین تولیدکننـدگان و مصرف کنندگان 
، دسترسـی محلـی بـه بیـش  فـولاد بـا یـک شـبکه جهانـی در 1۳ کشـور
از ۹0 هـزار مشـتری و حـدود 1۵0 مرکـز توزیـع و خدمـات فرصت هـای 
جدیـدی را ارائه کرده اسـت تا مشـتریان و صنایع مصرف کننـده، با هدف 
کاهـش انتشـارات، زنجیره هـای ارزش پایـدار خـود را بسـازند. ایـن شـرکت 
به منظـور پاسـخ گویی بـه چالـش فـولاد سـبز، یک سیسـتم بـا نام تجـاری 
Nexigen را بـرای محصـولات فلـزی سـبز و پایـدار معرفـی کـرده اسـت کـه 
کسـیدکربن در  شـامل راه حل هـای شـفاف بـرای کاهـش انتشـار دی ا

زمینـه مـواد، عملیـات و تـدارکات می شـود و بـه مشـتریان کمـک می کنـد 
تـا زنجیره هـای ارزش پایـدار ایجـاد کننـد و درعین حـال تحـول سـبز خـود 
را تسـریع کننـد. ایـن سیسـتم نه تنها بـه اهـداف شـرکت های پیشـگام در 
صنعـت فـولاد پایـدار و سـبز کمـک می کنـد، بلکـه گام مهـم بعـدی را نیـز 
 Nexigen برمـی دارد: معرفی مجموعـه ای مشـخص از دسـته بندی های
کسـیدکربن برای تولید محصولات فولادی،  بر اساس میزان انتشـار دی ا
زنگ نزن و آلومینیوم. دسـته بندی های Nexigen تشخیص محصولات 
کسـیدکربن کاهش یافتـه را برای مشـتریان آسـان تر کـرده و  بـا میـزان دی ا
درنتیجه مشتریان می توانند ردپای کربن صنعت خود را بهبود بخشند. 
درعین حـال، می تـوان ادعـا کـرد کـه دسـته های ایـن سیسـتم بـا افزایـش 
کسـیدکربن کاهش یافتـه، تغییر به  تقاضا بـرای محصولات با میـزان دی ا
سـمت روش های تولید پایدارتـر در صنعت فولاد را تسـریع خواهنـد کرد.

 سؤال اساسی اینجاست که این شرکت چطور توانسته چنین دسته بندی 
هوشمندانه ای را برای بیش از ۲00 هزار محصول خود ایجاد کند؟ فرمول 
هوشمند پشت این سیستم الگوریتم اختصاصی و مستقل شرکت 
با نام تجاری )product carbon footprint( Nexigen PCF است. این 
سیستم ردپای کربن را از مرحله استخراج مواد خام تا رسیدن به کارخانه 
مشتری )با در نظر گرفتن مصارف و انتشارات حین حمل ونقل( تقریباً 
برای همه محصولات محاسبه می کند. این بدان معنی است که انتشار 
کسیدکربن محصول خریداری شده را می توان دقیقاً به صورت  دی ا
کیلوگرم ردیابی کرد و این یک مزیت بزرگ برای مشتریان در رقابت برای 
 Nexigen PCF ایجاد زنجیره های ارزش پایدار است. به لطف الگوریتم
مشتریان می توانند تصمیمات خرید خود را بر اساس ارزش های شفاف 
اتخاذ و استراتژی کربن زدایی خود را اجرا کنند و به نوبه خود قادر به 
ایجاد زنجیره های ارزش و محصولات پایدارتر باشند. فناوری پشت این 
ک چین باز  راه حل توسط شرکت Klöckner با استفاده از یک فناوری بلا
ک چین ها از نظر انرژی کارآمدتر است توسعه  که در مقایسه با سایر بلا
یافته است. علاوه بر این، استفاده از این فناوری نوآورانه باعث می شود 
میزان زیادی از یکپارچگی داده ها و انعطاف پذیری در برابر نقاط کور و 
همچنین شفافیت بدون شکاف در کل زنجیره ارزش وجود داشته باشد، 
کسیدکربن در صنعت  درحالی که درعین حال، قدرت ردیابی انتشار دی ا
فولاد را افزایش می دهد. به عنوان نتیجه و خروجی این الگوریتم، مشتریان 
اعلامیه PCF را به صورت دیجیتالی دریافت می کنند که شامل تمام 
جزئیات مهم ازجمله موارد زیر است: ردپای کربن محصول از استخراج 
مواد خام تا تولید و انتقال گازهای گلخانه ای از انبار به کارخانه مشتری، 
مشخصات منحصربه فرد محصول شامل اطلاعات دقیق محصول مانند 
دسته، شماره سفارش و شماره تحویل. این فرایند ارزیابی و دسته بندی 
تأییدشده توسط TUV SUD و منطبق بر استانداردهای ISO 140۶۷ و 
ISO14040 و ISO 14044 و همچنین پروتکل GHG است. درعین حال، 
با هر اعلامیه PCF و ردپای مشخص، همیشه انگیزه ای برای مشتریان 
ایجاد می شود تا یک نوع محصول حتی پایدارتر را در مجموعه سبد 
موجود انتخاب کنند. در نتیجه، مشتریان می توانند نسل های بعدی 
کسیدکربن کاهش یافته را در  محصولات فولادی و فلزی با میزان دی ا

زمان حاضر دریافت کنند. 

 علم و فناوری       

امنیت سایبری

استارلینک به زودی اینترنت ماهواره ای با سرعت  
دوگیگابیتی ارائه می دهد

تکنیک جدید نوشتن روی DNA می تواند نحوه 
ذخیره سازی داده ها را متحول کند

ماهواره های  ارتقای  نزدیک  آینده  در  است  گفته  اسپیس ایکس   رئیس 
ماهواره ای  اینترنت  کاربران  اختیار  در  را  گیگابیتی   2 سرعت  استارلینک 
این شرکت قرار خواهد داد. او ادعا می کند پیشرفت های اسپیس ایکس 
درمورد ارتباطات ماهواره ای با سرعتی مشابه قانون مور برای تراشه های 
کامپیوتری جلو می رود. طبق قانون مور تعداد ترانزیستورهای یک تراشه 
کامپیوتری تقریباً هر 2 سال یک بار دوبرابر می شود.  به طورکلی از سال 2016 
دستیابی به سرعت اینترنت گیگابیتی هدف اسپیس ایکس بوده است 

محققان موفق به کشف روش جدیدی برای نوشتن روی DNA شده اند 
که مانند ماشین چاپ عمل می کند. این ماشین چاپ DNA می تواند 
تا 350  را  آن  سرعت  هم زمان  زمان،  یک  در  بیت  یک  نوشتن  به جای 
کنش افزایش دهد. با این روش می توان بیش از 10 میلیارد  بیت در هر وا
گیگابایت داده را در یک سانتی متر مکعب DNA ذخیره کرد. این داده ها 
گر در شرایط مناسب ذخیره شوند، می توانند هزاران یا حتی میلیون ها  ا
سال دوام بیاورند. 

حمله سایبری به شرکت 
ارائه دهنده خدمات اینترنتی 

Free فرانسوی

افشای موقعیت مکانی بایدن، 
ترامپ و دیگر رهبران توسط 

Strava اپلیکیشن تناسب اندام

دومیـن  و  فرانسـوی  مخابراتـی  شـرکت  یـک   Free
ارائه دهنـده خدمـات اینترنتـی )ISP( در ایـن کشـور، حملـه 
سـایبری را افشـا کرده اسـت که در آخر هفتـه قربانی آن شـده 
کتبر به خبرگزاری فرانسه  است. طبق اعلام این شرکت در 26 ا
)AFP( تائیـد شـد کـه یـک مهاجـم اطلاعـات ابـزار مدیریـت 
داخلـی شـرکت را سـرقت، داده هـای مربـوط بـه مشـترکین 
 Dark Web شـرکت را جمع آوری و تلاش می کند داده هـا را در

در یک انجمن جرائم سایبری بفروشد.
هکر معروف به »drussellx«  پیامی را در انجمن ارســال کرد و دو 
پایگاه داده سرقت شده از شــرکت را به حراج گذاشت. بر اساس 
گزارش هــا، پایگاه هــای اطلاعاتــی حــاوی اطلاعــات بیــش از 1۹ 
میلیون حســاب مشــتری و بیش از ۵ میلیون جزئیات حساب 

بانکی بین المللی بود.
به گفته Free که بیش از ۲۲ میلیون مشترک تلفن همراه و ثابت 
دارد، مهاجمان دسترسی غیرمجاز به برخی از داده های شخصی 
مرتبط با حســاب های مشــترکین خــاص داشــتند. بااین حال، 
کید کرد که هیچ گذرواژه، اطلاعات کارت بانکی، ایمیل، پیامک  تأ

یا پست صوتی و خدمات آن تحت تأثیر قرار نگرفته است.
شــبکه های ارائه دهنــده خدمــات اینترنتــی بــه دلیل داشــتن 
اطلاعاتی مانند آدرس خانه، اطلاعات صورتحساب، پیامک ها 
و مواردی از این قبیل، به طور فزاینده ای مورد هدف مهاجمان 
کتیک ها و  حملات برای سرقت داده ها و ایجاد پایگاهی برای تا
تکنیک های جدید قرار می گیرند. به عنوان مثال، تهدید دائمی 
پیشرفته )APT( Salt Typhoon را در نظر بگیرید که این شبکه ها 

را در ایالات متحده هدف قرار داده است.
Free گــزارش داد کــه به زودی مشــتریان آســیب دیده را از طریق 
ایمیل در مورد نقض اطلاعات مطلع خواهد کرد. همچنین یک 
شکایت تنظیم و به کمیسیون ملی فناوری اطلاعات و آزادی های 
مدنی فرانسه )CNIL( و آژانس ملی امنیت سیستم های اطلاعاتی 

)ANSSI( اطلاع داده است.
darkreading :منبع

برنامه تناسب اندام محبوب Strava توسط ۱2۰ میلیون 
نفـر در سراسـر جهـان اسـتفاده می شـود. ایـن بـه دونـدگان و 
دوچرخه سـواران ایـن امـکان را می دهـد کـه تمرینـات خـود را 
ثبت کنند. مشـکل این اسـت که برخی از دسـتاوردها توسط 
ک بگذارنـد  افـرادی کـه نبایـد اطلاعـات زیـادی را بـه اشـترا
ک گذاشـته می شـود. به عنـوان مثـال،  بیش ازحـد بـه اشـترا
 Strava گـون چنـد سـال پیـش افشـا کـرد سـربازانی کـه از پنتا
مخفـی  نظامـی  پایگاه هـای  محـل  می کننـد  اسـتفاده 
ایالات متحـده و پایگاه هـای جاسوسـی در سراسـر جهـان را 

فاش کرده اند.
روزنامه فرانسوی لوموند می گوید برخی از حرکات معمولاً محرمانه 
ترامــپ، رقیب او کامــالا هریــس نامــزد دموکرات ها، و جــو بایدن 
رئیس جمهور کنونی آمریکا را می توان به راحتی به صورت آنلاین 
ردیابی کرد. این روزنامه همچنیــن کاربرانــی را در میان کارکنان 
امنیتی امانوئل مکرون رئیس جمهور فرانسه و ولادیمیر پوتین 
رهبر روسیه پیدا کرد. در یک نمونه، یک امور منتسب به بایدن 
برای دویدن رفت و مســیر او را در سفر ســال ۲0۲۳ رئیس جمهور 
ایالات متحــده به سانفرانسیســکو برای گفتگوهای حســاس با 
رئیس جمهور چین شی جین پینگ دنبال کرد. لوموند گفت بر 
اساس داده هایی که در نمایه Strava این امور نشان داده شده 
است، می توان هتلی که بایدن در طول سفر خود به ساحل غربی 

در آن اقامت داشته است را نشان داد.
به گفته لوموند، تحرکات قابل ردیابی در Strava می تواند منجر به 
که مأموران امنیتی معمولاً از قبل  نقض امنیتی شود، به ویژه ازآنجا
به مکان هایی سفر می کنند که رهبران سپس در آنجا می مانند و 
جلساتی را برگزار می کنند. شناسایی محافظان همچنین می تواند 
به کشف جزئیات دیگر در مورد زندگی شخصی و خانواده آن ها 
کمک کند. همه این ها احتمالاً می تواند برای اعمال فشار بر آن ها 
برای اهداف سوءاستفاده شود. بااین حال، تحقیقات قبلی نشان 
داده اســت که چگونه مهاجمان می تواننــد از داده های برنامه 
تناســب اندام برای ردیابی قربانیان احتمالی اســتفاده کنند که 
خطرات تعقیب، سرقت و سایر جنایات را افزایش می دهد. برای 
مثال، نقشه حرارتی Strava ممکن است آدرس خانه شما را نشان 
دهد. همچنین آمارها نشان می دهد که ۷۶ درصد از زنان قربانی 

قتل پیش از قتل تحت تعقیب قرار می گیرند.
cybernews :منبع

صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله
صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله، نهادهای مالی هستند 
که منابع مالی را از مردم جمع آوری و در سبد متنوعی از اوراق بهادار 
سرمایه گذاری می کنند. این صندوق ها با توجه به تعریف صورت گرفته 
در قانون بازار اوراق بهادار مصوب مجلس شورای اسلامی در آذرماه 
ایجاد  مشاع  سبدهای  برای  مناسبی  جایگزین  به عنوان   1۳84
گردیده اند. برای اطلاع از چگونگی فعالیت و نظارت بر این صندوق ها 
لازم است که سرمایه گذاران با مطالعه دقیق اساس نامه و امیدنامه 
مربوطه با جزئیات آن ها آشنا شوند. در بازارهای اوراق بهادار، به دلیل 
پیچیدگی فرایند تصمیم گیری برای سرمایه گذاری بر روی اوراق بهادار 
و افزایش چشمگیر حجم و سرعت گردش اطلاعات و تخصصی شدن 
فعالیت ها، استقبال از سرمایه گذاری های جمعی به ویژه در قالب انواع 
صندوق های سرمایه گذاری از رشد روزافزونی برخوردار شده است. 
صندوق های سرمایه گذاری با در نظر گرفتن سلایق سرمایه گذاران و 
دامنه ریسک پذیری آنان و به عبارتی به منظور پاسخ گویی به خواست 
سرمایه گذاران مختلف با ساختارها و سازوکارهای مختلفی شکل 
گرفته اند. واحدهای صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله در بازار 

سرمایه پذیره نویسی شده و مورد معامله قرار می گیرد.
)NAV( خالص ارزش دارایی ها

با کسر بدهی های صندوق از دارایی ها، خالص ارزش دارایی های صندوق 
)NAV( به دست می آید. از آن جهت که تماماً یا بخشی از دارایی های 
صندوق به سهام و سایر اوراق در بازار سرمایه تخصیص می یابد، خالص 
ارزش روز دارایی ها با تغییرات قیمت در بازار سرمایه تغییر خواهد کرد و 
به صورت روزانه محاسبه می گردد، در صندوق های قابل معامله در بورس 
اوراق بهادار تهران، خالص ارزش دارایی های هر صندوق به طور پیوسته 
گزارش شده و سرمایه گذاران باید جهت پیش گیری از زیان، در معاملات 

خود به خالص ارزش دارایی صندوق موردنظر توجه داشته باشند.

ارکان صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله
مجمع: مجمع صندوق، بالاترین رکن صندوق قلمداد می گردد و با حضور 
دارندگان نصف به علاوه یک واحد سرمایه گذاری ممتاز دارای حق رأی 
صندوق، رسمیت می یابد. از مهم ترین وظایف مجمع، انتخاب ارکان 

صندوق است.
مدیر صندوق: رکن اجرایی صندوق و متخصص در بازار سرمایه است. 
، گزارش ها و اطلاعات قابل ارائه را در اختیار متولی، حسابرس و  مدیر
سازمان بورس و اوراق بهادار قرار می دهد. از دیگر وظایف مدیر صندوق، 

تصمیم گیری در مورد خریدوفروش دارایی های صندوق است.
متولی: متولی، رکن نظارتی صندوق محسوب می گردد و توسط مجمع 
صندوق انتخاب خواهد شد. از وظایف این رکن، نظارت مستمر بر عملکرد 
مدیر و بازارگردان به منظور حصول اطمینان از رعایت مقررات و مفاد 

اساسنامه و امیدنامه بوده و گزارش تخلفات را به سازمان می رساند.
بازارگردان: بازارگردان صندوق، با صدور و ابطال واحدهای صندوق نزد 
مدیر به نقدشوندگی و تعادل قیمت واحدها در بازار کمک می کند. این 
رکن مستقل از مدیر است و تأمین کسری وجوه صندوق در دوران تصفیه 

و صدور و ابطال واحدها را بر عهده دارد.
حسابرس: حسابرس، رکن نظارتی دیگر از صندوق است که باید از درستی 

ثبت و نگهداری حساب های صندوق مطمئن شود.
 انواع صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله در بورس 

اوراق بهادار تهران
صندوق سرمایه گذاری در اوراق با درآمد ثابت

یکی از انواع صندوق های سرمایه گذاری است که بازدهی ثابتی با حداقل 
ریسک ممکن را عاید سرمایه گذاران می کند. این صندوق ها تلاش می کنند 
تا سودی بالاتر از سود حساب بازار پول و گواهی سپرده ارائه کنند. این 
صندوق ها عموماً در اوراق صکوک، اسناد خزانه، اوراق بدهی شرکت های 
بزرگ، شهرداری ها و... سرمایه گذاری می کنند. از ریسک سرمایه گذاری در 

این صندوق ها می توان به ریسک نرخ بهره و ریسک اعتباری اشاره کرد.
صندوق سرمایه گذاری در سهام

صندوق های سهامی: این نوع صندوق، بخش عمده سرمایه خود را 
در سهام و حق تقدم و مقدار اندکی را در اوراق بهادار با درآمد ثابت و اوراق 
بدهی سرمایه گذاری می کند. ریسک سرمایه گذاری این صندوق ها نسبت 

به صندوق های سرمایه گذاری در اوراق بهادار با درآمد ثابت بیشتر است.
صندوق های شاخصی: هدف این صندوق ها، رسیدن به بازده 
شاخص هدف است. بنابراین نحوه ایجاد و اداره شاخص ها، درک چگونگی 
انتخاب سهام و اختصاص وزن به آن ها بسیار مهم است. صندوق های 
شاخصی معمولاً صندوق هایی هستند که بیشتر منابع خود را در سهام 
موردنظر  شاخص  در  موجود  شرکت های  با  متناسب  شرکت ها 
صندوق های  ماهیت  صندوق ها  این  می نمایند.  سرمایه گذاری 
سرمایه گذاری در سهام را دارا بوده و تنها در ترکیب و شیوه انتخاب سهام 

برای سرمایه گذاری متفاوت هستند.
صندوق های سرمایه گذاری بخشی: صندوق های بخشی، نوعی 
از صندوق های سهامی بوده و مناسب سرمایه گذارانی است که قصد 
سرمایه گذاری غیرمسقیم در صنایع خاصی را دارند و می خواهند از 
فرصت های سرمایه گذاری در آن بخش یا صنعت منتفع شوند. این افراد با 
خرید صندوق های بخشی به جای خرید سهام شرکت های فعال در گروه 

یا بخش، به سادگی می توانند از مزیت این صندوق ها استفاده کنند.
صندوق های سرمایه گذاری اهرمی: این نوع از صندوق ها از لحاظ 
کثر منابع خود  نصاب سرمایه گذاری مشابه صندوق های سهامی هستند و ا
را در سهام شرکت های بورسی و فرابورسی سرمایه گذاری خواهند کرد؛ اما 
ساختار صندوق به گونه ای ایجاد شده که صندوق می تواند با میزانی بیش 
از وجوه جمع آوری شده از فروش واحدهای ممتاز، اقدام به خرید سهام در 
بازار نماید. به این شکل تغییرات بازدهی بازار با شدت بیشتری در ارزش 
خالص دارایی صندوق نمود یافته و اصطلاحاً بازدهی اهرمی به همراه 

خواهد داشت. واحدهای سرمایه گذاری صندوق سهامی اهرمی به 
واحدهای ممتاز )نوع اول و نوع دوم( و واحدهای عادی تقسیم می شود و 
بر این اساس دو NAV ممتاز و NAV عادی برای صندوق محاسبه 
می گردد. واحدهای عادی صندوق مشابه واحدهای صندوق های درآمد 
ثابت بوده و دارای کف و سقف بازدهی هستند. در صورت بیشتر بودن 
بازدهی صندوق از سقف بازدهی واحدهای عادی، مازاد آن به دارندگان 
واحدهای ممتاز تعلق می گیرد. در غیر این صورت نیز دارنده واحدهای 
ممتاز موظف به تأمین کف بازدهی واحدهای عادی هستند. واحدهای 

ممتاز صندوق های اهرمی در بازار سرمایه معامله می گردد.
صندوق های سرمایه گذاری مختلط

صندوق های سرمایه گذاری مختلط، بخشی از دارایی های خود را در 
اوراق بهادار با درآمد ثابت و بخش دیگر را در سهام شرکت ها با نسبت های 
مشخص سرمایه گذاری می نمایند. لذا ریسک و بازدهی صندوق های 
مختلط، معمولاً از صندوق های با درآمد ثابت بیشتر و از صندوق های 

سهامی کمتر است.
 صندوق سرمایه گذاری زمین و ساختمان

موضوع فعالیت این نوع از صندوق ها، جمع آوری وجوه از متقاضیان 
سرمایه گذاری در صندوق، مصرف آن ها در ساخت پروژه ساختمانی 
مندرج در امیدنامه صندوق، فروش واحدهای ساختمانی و در نهایت 
تقسیم عواید ناشی از این فعالیت بین سرمایه گذاران است. واحدهای این 
صندوق ها قابل انتقال به غیر بوده و عمر صندوق محدود به اتمام موضوع 

فعالیت صندوق است.
 صندوق در صندوق

این نوع صندوق ها، عمده منابع خود را صرف سرمایه گذاری در سایر 
صندوق های سرمایه گذاری اعم از صندوق های مبتنی بر اوراق بهادار و یا 
صندوق های کالایی می کنند. نقدشوندگی دارایی های صندوق و متنوع 

بودن پرتفو آن، از مزیت صندوق های فوق است.

)ETF( صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله در بورس
یم بورس بیاموز

توسعه الگوریتم Nexigen برای اندازه گیری ردپای کربن در محصولات فولادی

   تهیه کننده: واحد تحقیق و توسعه
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 اجتمـــــا             عـــــــی

کشف ترکیب متابولیک جدیدی برای کنترل اشتها و وزن سایر سلول های بدن نیز همانند مغز دارای حافظه اند

محققان دانشگاه نیویورک دریافتند سایر سلول های بدن نیز می توانند 
خاطراتی را شکل دهند. به باور عموم مغز و به طور خاص، سلول های 
کرده اند  کشف  مغزی، خاطرات را ذخیره می کند؛ اما به تازگی محققان 
سلول های سایر قسمت های بدن نیز حافظه دارند و الگوهای رفتاری 
تکرارشونده را یاد می گیرند. این پژوهش می تواند برای درک نحوه عملکرد 
حافظه سلول های بدن، افزایش یادگیری و درمان بیماری های مختلف 
سودمند باشد. یافته های این پژوهش در مجله نیچر منتشر شده است.

کشف ترکیب متابولیک  محققان دانشگاه بیلور و دانشگاه استنفورد با 
جدیدی به نام BHB-Phe که به طور طبیعی در بدن تولید می شود، گام 
بزرگی در فهم و مدیریت چاقی برداشتند. این ماده با تنظیم اشتها و وزن 
، می تواند روش های نوینی را برای  بدن از طریق تعامل با نورون های مغز
کنترل وزن بدون نیاز به رژیم های محدودکننده ارائه دهد. این ترکیب با 
، به ویژه در نواحی هیپوتالاموس و  فعال سازی نورون های خاص در مغز
، موجب کاهش اشتها و کاهش وزن بدن می شود. ساقه مغز

با نهایت تأســف در هفتــه گذشــته، تعــدادی از همــکاران 
گرامــی داغــدار عزیــزان خــود شــدند، ازجملــه حســین 
رســایی شــاغل در واحــد  امــور مالــی  در غــم درگذشــت 
پدر، محســن و ســعید خیری شــاغل در خدمات شهری 
و عباس مارانی شــاغل در  فولادســازی در غم درگذشــت 
مادر و  امید علیرضایی شاغل در  نورد گرم و  حمیدرضا 
غلامــی شــاغل در فولادســازی در غم درگذشــت بــرادر به 

ســوگ نشســتند.
احمـد  شـادروانان  بازنشسـته  همـکاران  همچنیـن 
محمـدی،  رضـا مغـزی و سـید مهـدی امیـری دار فانـی را 

وداع گفتنـد  و بـه دیـار حـق شـتافتند.
این غم جانکاه و ضایعه جبران ناپذیر را به محضر 
خانواده های این عزیزان تسلیت عرض می کنیم و برای 
آنان علو درجات را از درگاه حق تعالی مسئلت می نماییم.

ابراز همدردی

مرتضی عبدی طالخونچه
خدمات شهری

روز بازنشستگی :  140۳/04/۳0

محمدرضا عسگری
مکانیسم های عمومی

روز بازنشستگی :  140۳/0۳/۳0

محمود آهنگرپور
طرح نوردگرم 2

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۲۶

عبدالرحیم شافعی
امور خدماتی و رفاهی سبا

روز بازنشستگی :  140۳/04/۳0

علی کریمی هویه
 تعمیرات نواحی و کابل و قرص مگنت

روز بازنشستگی :  140۳/0۳/۳0

سیدرضا حسینی طالمی
دبیرخانه مرکزی

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۲۷

احمد احمدی حسن آبادی
خدمات شهری

روز بازنشستگی :  140۳/0۳/۳0

یوسف کیوانداریان
جانمائی، مرکز اسناد و مستندسازی

روز بازنشستگی :  140۳/04/۳0

مهران مهدیون
تعمیرات و سرویس های جنبی ریخته گری  مداوم

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۲8

اسماعیل چلمقانی
کز طبخ  راهبری رستوران ها و مرا

روز بازنشستگی :  140۳/04/۳0

سید حمید خلیلی
تولید خط نورد گرم

روز بازنشستگی :  140۳/0۳/۳0

سعید میرزائی
برنامه ریزی و کنترل روش های تولید سبا

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۲۹

علیمردان سوادکوهی
خدمات شهری

روز بازنشستگی :  140۳/04/۳0

محمدحسین حشمت قهدریجانی
کز طبخ  راهبری رستورانها و مرا

روز بازنشستگی :  140۳/0۳/۳0

حمیدرضا شیخی زازرانی
تولید کوره های قوس الکتریکی

روز بازنشستگی :  140۲/1۲/۳0

بهروز دری سده
کنترل کیفیت سبا

روز بازنشستگی :  140۳/04/۳0

پرویز بهزاد
کارگاه غلتک نورد گرم

روز بازنشستگی :  140۳/0۳/۳0

محسن شاهنظری شاهرضائی
مرکز نگهداری و تعمیرات تجهیزات حمل مواد

روز بازنشستگی :  140۳/04/۳0

لاد 
 فو

ان
تگ

شس
ازن

ب

موفقیت فرزند ان کارکنان
 در عرصه  علمی

موفقیت

زهرا رحمتی ، فرزند همکار گرامی احمد رحمتی ،شاغل در 
ناحیه آهن سازی ،در شصت و دومین سال جایزه البرز، دوره دوم 
متوسطه شاخه فنی و حرفه ای و کاردانش جایزه حسن تحصیل 

ویژه دانش آموزان برگزیده کشور را به خود اختصاص داد.
محمدمهدی کاظمی، فرزند همکار گرامی محمدرضا 
کاظمی، شاغل در واحد تعمیرات مرکزی، آزمون ورودی دکتری 
دندانپزشکی دانشگاه کاشان سال 140۳ را با موفقیت پشت سر 

گذاشت.

محمدمهدی کاظمی

احمد محمدی

رضا مغزی

سید مهدی امیری

زهرا رحمتی

در دنیــای پرســرعت کســب وکارهای امــروز، یکی از 
چالش های مهم سازمان ها، حفظ و انتقال دانش و 
تجربیات ارزشمند میان نسل های مختلف کارکنان 
کز پیشرو در مدیریت  است. بر اساس تحقیقات انجام شده توسط مرا
دانش ازجمله APQC، داستان سرایی بهترین راه استخراج و انتقال 
دانــش ضمنی بــه دانــش آشــکار و ایجــاد فرهنــگِ مدیریــت دانش 
شناخته می شود. به عبارتی این رویکرد، نه تنها دانشی را که به سختی 
قابل مستندســازی اســت در دســترس قرار می دهد، بلکه فرهنگ 
ک گذاری را نیــز تقویــت می کنــد و یکــی از مؤثرترین  یادگیــری و اشــترا
روش ها برای حفظ حافظه ســازمانی و تســهیل یادگیری سازمانی 
به شــمار می رود. بر اســاس مطالعات انجام شــده، داستان سرایی 

در دیگر حوزه های کسب وکار نیز ابزاری کارآمد ارزیابی شده است.
چرا داستان سرایی اهمیت دارد؟

حفظ حافظه ســازمانی: داســتان ها هماننــد »بانک حافظه«   
سازمان عمل می کنند و دانش ضمنی کارکنان را که ممکن است با خروج 

آن ها از دست برود، برای نسل های آینده ذخیره می کنند.
توسعه فرهنگ دانشی: داستان سرایی، فرهنگ یادگیری مستمر 

ک گذاری دانش را تقویت می کند. و اشترا
تشویق نوآوری: داستان های سازمانی الهام بخش دیگران برای 

خلق ایده ها و راه حل های نوآورانه هستند.
انتقــال الگوهــای مدیریتــی و ارزش ها: ایــن رویکــرد، ارزش ها و 

الگوهای مدیریتی را به شیوه ای ملموس و ماندگار منتقل می کند.
افزایش حس تعلق سازمانی: این رویکرد از طریق ایجاد علایق و 
ارزش های مشترک میان کارکنان و همچنین شنیده شدن صدا و روایت 

افراد، منجر به تقویت انگیزه مشارکت و حس تعلق سازمانی می شود.
 داستان سرایی در فولاد مبارکه

در فولاد مبارکه، داستان ســرایی در سه ســطح فردی، تیمی و سازمانی 
پیاده ســازی شــده اســت. ایــن ســطح بندی باعــث می شــود مطابــق 
چرخه مدیریت دانش، دانش و تجربیات در لایه های مختلف سازمان 

ک گذاشته شود. مستندسازی و به اشترا
فولادســتان: مجموعه داســتان های موفقیت تیمی در شرکت 

فولاد مبارکه
رویکــرد داستان ســرایی، تعهــد فــولاد مبارکــه به مانــدگار کــردن دانش 

سازمانی و تقویت فرهنگ یادگیری را نشان می دهد. داستان سرایی در 
این سازمان  تنها به بازگویی گذشته محدود نیست، بلکه به عنوان ابزاری 
استراتژیک برای ایجاد انگیزه، تقویت نوآوری و ایجاد همبستگی میان 

کارکنان استفاده می شود.
از ســال 140۲، مجموعه »فولادســتان« با هدف شناســایی، کســب و به 
ک گذاری درس آموخته ها، تجارب و دانش مبتنی بر حوزه تمرکز  اشــترا
»پروژه های موفق« و در سطح »تیمی« ایجاد گردید. ازاین رو فولادستان 
فرصتی است برای روایتگری داستان های موفقیت تیمی کارکنان فولاد 

مبارکه و معرفی آن ها در سطح سازمان.
»فولادستان« بر آن است که روایتگر داستان های واقعی؛ اما الهام بخش 
و شـوق برانگیز شـرکت فـولاد مبارکـه باشـد کـه از فـراز تجربیـات، دانش و 
تعهد کارکنان، چشم اندازی رو به آینده درخشان این شرکت ترسیم کند 
و به دنبال الگویی برای ماندگاری این موفقیت ها در قالب داستان های 
کارکنـان فـولاد مبارکـه اسـت. روایت هایـی در لحظه لحظـه زندگـی کاری 
همکارانمـان وجـود دارد کـه مـا مشـتاق شـنیدن و مستندسـازی آن  هـا 
هستیم و شـنیدن نظرات خوانندگان این روایت ها، یاریگر ما در بهبود 
رویکـرد داستان سـرایی در حوزه هـای تمرکـز و سـطوح مختلـف خواهـد 
بـود. بـرای مثـال، تجربه هـای شکسـت در سـطوح مختلـف، از دیگـر 
حوزه های تمرکز داستان سـرایی با محوریت مدیریت دانش محسـوب 

می شـود.
باشد که این رویکرد جدید، گامی در مسیر خلق آینده ای بهتر فراهم کند.

در شــماره های آتی، اطلاعات بیشتری پیرامون »فولادســتان 1: روایت 
جرثقیل 18 فولادســازی« و دیگر مجموعه هایی که برگرفته از تجارب و 

روایت های فولادی است ارائه خواهد شد. 

  گردآوری: ارغوان السادات آقاداود جلفایی، 
کارشناس سیستم های مدیریت کیفیت و سرآمدی

داستان سرایی سازمانی؛ ابزاری نوین در مدیریت دانش
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 ورزش             

گزارش روابط عمومی باشگاه سپاهان نوین،  به 
کادمی  نشست مربیان، سرپرستان و کادر تیم های آ
فرزندان فولاد مبارکه چهارشنبه 3۰ آبان ماه در 

مجموعه نگین نقش جهان سپاهان شهر برگزار شد.
در این مراسم که با حضور بیش از ۲00 نفر از مربیان، سرپرستان و کادر 
کادمی فرزندان فولاد مبارکه برگزار شد، مجتبی لطفی رئیس  تیم های آ
امور ورزش، هومن فیروزی مدیرعامل سپاهان نوین و کادر ستادی امور 

ورزش و باشگاه سپاهان نوین حضور داشتند.
مجتبی لطفی، رئیس امور ورزش فولاد مبارکه، در این نشست گفت: فولاد 
مبارکه جایی است که ما افتخار داریم در آن مشغول به کار هستیم و تلاش 
می کنیم با همکاری سایر همکاران خود نقش مؤثری در گردش چرخ 

اقتصاد کشورمان داشته باشیم.
وی با بیان اینکه کلیه اقدامات امور ورزش در راستای ارتقای سلامت، 

شـادابی، نشـاط، افزایش اشـتیاق شـغلی و بهره وری اسـت، ادامـه داد: 
در حـوزه ورزش فـولاد مبارکه ما دو باشـگاه بـزرگ فولاد مبارکه سـپاهان 
و سـپاهان نویـن را داریـم کـه در باشـگاه فـولاد مبارکـه سـپاهان بیـش از 
۶۵ تیم حرفه ای و ۲ هزار ۵00 ورزشـکار حضـور دارنـد و در ورزش کارگری 
کادمـی فرزنـدان فـولاد مبارکـه را در باشـگاه سـپاهان  و سـلامت نیـز آ

نویـن داریـم.
وی ضمن قدردانی از حمایت های مدیریت عالی فولاد مبارکه در 
زمینه های ورزشی افزود: نگاه حمایتی مدیرعامل فولاد مبارکه و معاونت 

سرمایه های انسانی در این حوزه بسیار ارزشمند است.
رئیس امور ورزش فولاد مبارکه در  بخش دیگری از سخنان خود گفت: 
کادمی های ورزشی فرزندان کارکنان فولاد مبارکه  هدف از تشکیل آ
استعدادیابی و قهرمان پروری و معرفی آن ها به تیم های اصلی سپاهان 

و سپاهان نوین است.

مجتبـی لطفـی در پایـان بـا اشـاره بـه اصـول مهـم اخلاقـی و فرهنـگ 
کیـد کـرد: مـا در مجموعـه فـولاد مبارکـه و باشـگاه سـپاهان  اسـلامی تأ
نوین، علاوه بر تمرکز و فعالیت فنی و ورزشـی، بر حوزه اخلاق و فرهنگ 
کیـد ویـژه ای داریـم و ایـن اصـل مهـم را در صـدر تمامـی امـور  اسـلامی تأ

خـود قـرار داده ایـم.
مربیان باید درعین حال یک رهبر خوب باشند

هومن فیروزی، مدیرعامل باشگاه فولاد مبارکه سپاهان نوین نیز در این 
نشست ضمن تبریک روز ملی قهرمان گفت: این باشگاه در حوزه ورزش 
کادمی ها فعالیت می کند. تلاش ما این است که در  صنعت، کارگری و آ
فضایی در خور و شأن نام فولاد مبارکه و باشگاه سپاهان نوین کار کنیم. 
این وظیفه  بسیار سنگین است؛ پیش از این با همراهی توانستیم حرکت 
بزرگی انجام دهیم و بعد از این هم امیدواریم این مأموریت به خوبی 

انجام شود.

وی افزود: ضریب نفوذ ۷۳ درصدی و ضریب استمرار ۳۳ درصدی در 
شش ماهه اول سال جاری، واقعاً آمار کم نظیری در زمینه حضور کارکنان 
و خانواده های آن ها در میادین و باشگاه های ورزشی است. به طور 
کادمی ها و سایر  قطع این دستاورد نتیجه تلاش و همت عزیزان در آ

بخش های این مجموعه است.
مدیرعامل سپاهان نوین ادامه داد: معتقدیم همچنان که در علم 
مربیگری هم آمده است، مربیان باید در عین حال یک رهبر خوب، الگو 

و پشتیبان قوی باشند.
وی در پایان خاطرنشان کرد: فرزندان کارکنان امانتی هستند در دستان 
ما و باید بتوانیم از این امانت به عالی ترین شکل محافظت کنیم و آن ها را 
پرورش دهیم. این امر نوید آن را می دهد که ما در باشگاه سپاهان نوین 
تلاش بیشتری خواهیم داشت. ازاین رو جهت افزایش ضریب نفوذ و 

استمرار در ورزش نهایت تلاش خود را به کار خواهیم گرفت.

صعود ارزشمند فولاد مبارکه سپاهان از سواحل خلیج فارس  در مرحله یک شانزدهم نهایی جام حذفی 

 ورزش              ورزش             

موفقیت فرزند یکی از کارکنان 

در عرصه  ورزشی

مربی قهرمان آفریقا هدایت تیم فولاد مبارکه  

سپاهان  را برعهده گرفت

فولاد مبارکه سپاهان قهرمانی در لیگ برتر 

دوچرخه سواری را باز هم تکرار کرد

امیرجواد نجفی زاده فرزند همکار  گرامی سعید نجفی زاده   
شــاغل در واحــد حفاظــت فیزیکــی شــرکت فولاد سفیددشــت 
چهارمحــال و بختیــاری در  مســابقات کشــتی آزاد نوجوانــان 

شهرستان شهرکرد  وزن 4۲ کیلو مقام اول را به دست آورد.

پاتریس کارترون  پس از توافق با باشــگاه فــولاد مبارکه   
سپاهان، طی قراردادی به عنوان سرمربی به تیم فوتبال این 

باشگاه انتخاب شد.
به گزارش روابط عمومی باشــگاه فولاد مبارکه سپاهان، پاتریس 
کارترون مربی سرشناس فرانسوی  و که یکی از بازیکنان قدیمی 
فوتبال فرانسه به حســاب می آید، ســابقه بازی در تیم های رن، 
سنت اتین و لیون فرانسه و ساندرلند انگلیس را در کارنامه دارد 
و در کســوت ســرمربی در تیم های تیم ملی مالی، تی پی مازمبه 
کنگو، النصر، التعاون و الاتفاق عربستان، الاهلی، الرجا و الزمالک 
مصر و ام صلال قطر به عنوان سرمربی روی نیمکت نشسته است.

تیم فولاد مبارکه سپاهان اصفهان موفق شد مقام اول   
در لیگ برتر دوچرخه سواری پیست باشگاه های کشور را 
تکرار کند و مانند سال قبل، در فصل ۱۴۰3 نیز همچون لیگ برتر 

جاده قهرمان شود.
به گزارش روابط عمومی باشگاه فولاد مبارکه سپاهان، این تیم 
توانست در مرحله پایانی مسابقات که به میزبانی پیست آزادی 
تهران برگزار شد بالاتر از تیم های پیشگامان کویر یزد و صنعت 

مس کرمان قرار بگیرد.
در این رقابت ها مدال طلا در ماده »تیم اسپرینت« به فولاد مبارکه 
سپاهان رسید که با ترکیب محمد دانشور، رضا رشنو و ابوالفضل 
امین الرعایا به مصاف حریفان رفته بود. در ماده »تعقیبی تیمی« 
تیم فولاد مبارکه سپاهان با ترکیب مهدی ناطقی، حسین 
عسکری، بنیامین حقیقی و حسین علیزاده موفق به کسب مدال 
طلا شد. در ماده »کایرین« بزرگسالان محمد دانشور از این تیم 
اصفهانی مدال طلا را بر گردن آویخت و ناطقی در رشته تعقیبی 
انفرادی بزرگسالان به مدال برنز دست یافت. همچنین دانشور 
در رشته »اسپرینت« توانست مدال نقره را کسب کند و رضا رشنو 
هم تیمی او در »یک هزار متر سرعت« جایگاه دوم را به دست آورد.
تیم بزرگسالان فولاد مبارکه سپاهان تا پیش از این مرحله در مصاف 
با هفت تیم دیگر صدرنشین رقابت ها بود و  با تلاش بسیار این 

قهرمانی را به دست آورد.
مهدی ناطقی، حسین عسکری، حسین علیزاده، علیرضا 
عبداللهی، علیرضا فرقانی، محمد دانشور، رضا رشنو و ابوالفضل 
امین الرعایا تیم دوچرخه سواری پیست بزرگسالان سپاهان را 
تشکیل دادند و حامد جنت و یاسر رضوانی به عنوان سرمربی و 

مربی تیم فعالیت داشتند.

موفقیت

خبـــــــر کوتاه

به گزارش امــور ورزش فولاد مبارکه، در راســتای رشــد 
فنی بازیکنان و پیاده سازی اهداف مربیان، پنجمین 
کادمی فولاد مبارکه در چمن شماره  فستیوال فوتبال آ
سه مجموعه باغ فردوس در رده زیر سال با برگزاری ۱6 مسابقه بین 
پایگاه های باغ فردوس الف و ب، زرین شهر، آبشار، مبارکه، تیم 9 سال 

سپاهان و پایگاه های الف و ب رشد سپاهان برگزار شد.

تیم فوتبال فولاد مبارکه سپاهان با پیروزی دو بر صفر در زمین 
پارس جنوبی جم به مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی صعود کرد. 
بـه گـزارش خبرگـزاری ایمنـا، در یکـی از دیدارهـای مهـم مرحلـه یـک 
شـانزدهم نهایـی جـام حذفـی، فـولاد مبارکـه سـپاهان، مدافـع عنـوان 
قهرمانـی در روز جمعـه، دوم آذر از سـاعت 4۵: 1۷ در ورزشـگاه تختـی 
شـهر جم مهمان پـارس جنوبی، تیـم میانـه جدولـی لیـگ آزادگان بود. 

فـولاد مبارکه سـپاهان که با اسـتعفای مورایس و سـپس قطـع همکاری 
بـا دسـتیاران او عملاً بـدون سـرمربی خـود را بـرای ایـن بـازی آمـاده کرده 
بـود در شـرایطی بـه مصاف پـارس جنوبـی می رفـت کـه جـلال امیدیان، 
کـه پیش ازایـن به عنـوان مربـی در کادر فنـی فعالیـت می کـرد، به عنـوان 
نفر اول، تیـم را برابر پـارس جنوبـی هدایت می کـرد. این دیـدار درنهایت 
با پیروزی دو بر صفر فولاد مبارکه سـپاهان به پایان رسید. گل های این 

دیـدار را کاوه رضایـی در دقیقـه 1۲ و جـواد آقایی پـور در دقیقـه ۹۳ بـرای 
فـولاد مبارکـه سـپاهان به ثمـر رسـاندند. 

در پایــان این دیــدار اســتیون انزونزی کــه ۹0 دقیقــه برای فــولاد مبارکه 
ســپاهان به میدان رفت، نقش کلیدی در نظم میانه میــدان این تیم 
داشت و به خوبی در کنترل بازی توسط فولاد مبارکه سپاهان ایفای نقش 

داشت به عنوان بهترین بازیکن میدان انتخاب شد.

 بــه گــزارش امــور ورزش، هم زمان بــا ســالروز تاریخی 
25 آبان و روز اصفهان و همچنین یادبود شــادروان 
محمدعلی بینا، مسابقات انتخابی دو صحرانوردی 
بانوان، قهرمانی کارگان استان اصفهان به مسافت 6 کیلومتر برگزار 
شد که تیم بانوان صنعت فولاد مبارکه مقام دوم را در این مسابقات 

کسب کرد.
فاطمه سلطانی، فاطمه تقی زاده، رضوان کریمی و فاطمه زادهوش به 
مربیگری طاهره سادات عبدالله زاده و سرپرستی ندا ضیایی تیم صنعت 

فولاد را تشکیل می دادند.
گفتنی است، در همین چارچوب رضوان کریمی در مسابقات انفرادی 
بالای چهل ســال مقام اول و فاطمه زادهوش در زیر چهل ســال مقام 

دوم را کسب کردند.

سپاهان نوین قهرمان 
نیم فصل  لیگ برتر نوجوانان استان

برگزاری پنجمین فستیوال 
کادمی فوتبال فولاد مبارکه  آ

نایب قهرمانی تیم دو و میدانی بانوان صنعت 
فولاد مبارکه در مسابقات انتخابی دو صحرانوردی

هدف امور ورزش، ارتقای سطح سلامت، شادابی، نشاط، افزایش اشتیاق شغلی و بهره وری کارکنان
کادمی های ورزشی فرزندان فولاد مبارکه مطرح کرد: رئیس امور ورزش در نشست مربیان و کادر اجرایی آ

امیرجواد نجفی زاده

 به گزارش روابط عمومی سپاهان نوین، با پایان نیم فصل لیگ برتر ۱7 سال فوتبال استان اصفهان، تیم سپاهان نوین با کسب 
نتایج شایسته موفق به قهرمانی نیم فصل شد.

کادر فنی این تیم به این شـرح اسـت: مدیر تیم: امید رحمتی؛ مدیر فنی: رضا تاج؛ سـرمربی: حسـن مزروعـی؛ مربی: کبیر پرنس بیلو؛ 
مربی: حمید رضایی؛ مربی دروازه بانان: امیرحسـین زیبایی و پشتیبانی: یدالله امامی.

اسامی بازیکنان طلایی پوش عبارت اند از: پویا جباران، محمدمهدی مؤمنی، محمدمهدی صادقی، حمید رضا کاظمی، عرفان آقایی، علی رحیمی، 
امیرحسـین یزدان نیا، حسـین محمودی، احسـان ذوالفقـاری، امیررضا سـلیمی، حسـین قضواتـی، ابوالفضل قنواتی، سـپهر علیپـور، شـایان کریمی، 
امیرمحمد نوروزی، امیرفرهنگ، مهدی محمدی، محمدحسین حیدری، علیرضا اورک، سامیار محمدی، مهدی احمدی، محمدمهدی شیرازی، 

متین شجاعی، امیرارسلان کوچکی، محمد صالحی و پارسا پشتیبان.
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امام علی )علیه السلام(:
گر درهای آسمان ها و زمین بر روی انسانی بسته باشند و او تقوای  ا
الهی پیشه کند،خداوند، راه گشایشی در آن ها برای او فراهم می کند 

و از جایی که گمان ندارد، روزی اش می دهد.
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حدیث

 فرهنــگݡــــی

شــهید فخری زاده، دانشــمند برجسته   
هســته ای و دفاعــی کشــور و عنصــر علمــی 
کم نظیر، در سال ۱336 در شهر مقدس قم دیده 

به جهان هستی گشود.
 وی دوره ابتدایــی را در مدرســه ملی شــریفی قم 
گذرانــد و دوران متوســطه را در مدرســه کریمــی 
سپری کرد و هم زمان در میدان مبارزه با خاندان 
پهلوی، دوشادوش مردم قهرمان و انقلابی شهر 

قم، امامش را یاری نمود.
شهید فخری زاده، پس از پیروزی انقلاب اسلامی 
و در ســال 1۳۵8 در دبیرســتان حکیــم نظامــی 
قم، موفق به کســب دیپلم ریاضی فیزیک گردید 
و در ســال 1۳۶۶ مــدرک کارشناســی خــود را در 
رشــته فیزیک، از دانشگاه شهید بهشــتی تهران 
دریافت نمود. او در ســال 1۳۷۲ دوره کارشناسی 
ارشد مهندسی هسته ای را در دانشگاه صنعتی 
اصفهان به پایان رساند و در سال 1۳۹۶ موفق به 
دریافت درجه دکترا از دانشگاه صنعتی امیرکبیر 

شد.
 شــهید فخــری زاده در ســال 1۳۷۶ بــه عضویــت 
هیئت علمــی دانشــکده فیزیــک دانشــگاه امام 
حســین )ع( درآمــد و پــس از آن به عنــوان رئیس 
پردیس دانشــگاه صنعتــی مالک اشــتر انتخاب 

گردید.
 وی در ســال 1۳8۹ در وزارت دفــاع و پشــتیبانی 
نیروهای مسلح، سازمان پژوهش و نوآوری دفاعی 
را تأسیس نمود و ریاست آن را نیز به عهده گرفت.  
تلاش های علمی بزرگ و ماندگار این دانشــمند 
انقلابی و رزمنده دوران دفاع مقدس، در راستای 

اقتدار آفرینی و تمدن سازی و نوآوری بود.
دریافت نشــان درجه دو خدمت در سال 1۳۹۶ و 
دریافت نشان پژوهشگر ماندگار در سال 1۳۹8، 

و ســرانجام دریافــت نشــان درجه یــک نصــر از 
دست امام خامنه ای، نشانه عظمت علمی این 

دانشمند بی نظیر است.
نام این عنصر علمی کم نظیر، در ۲4 مارس ۲00۷ 
از سوی شورای امنیت و در قطعنامه 1۷4۷ جزو 

افراد تحریم شده قرار گرفت.
علی رغم گمنامی او تا لحظه شهادت، آمریکایی ها 
و اسرائیلی ها بیش از بیست ســال او را در لیست 
ترور قرار داده بودند و وی سال ها به عنوان هدف 

شماره یک اسرائیل به حساب می آمد.
شهید بزرگ علمی و هسته ای کشور، یکی از پنج 
شــخصیت ایرانی بود که یک بار نامش از ســوی 
نشریه آمریکایی فارن پالیسی در فهرست پانصد 

نفره قدرتمندترین افراد جهان قید شده بود.
آن شهید بزرگ و شخصیت همه جانبه و دانشمند 
برجســته و ممتــاز، نمــاد عــزت، نماد علــم، نماد 
دانش، نماد اقتدار، نماد پیشرفت، نماد تواضع، 

نماد استکبارستیزی، و نماد قدرت ایران بود.
نقشه ترور این شهید عزیز یک بار در سال 1۳۹۷ 
شکست خورد، تا اینکه در ۷ آذر 1۳۹۹ در منطقه 
آبسرد دماوند، با طرح رژیم غاصب صهیونیستی 
و با استفاده از پیشرفته ترین سلاح های هوشمند 
ترور شــد و به فیض بزرگ شــهادت نائل آمــد و در 
جوار مرقــد امامــزاده صالــح آرام گرفــت. ازاین رو، 
هفتــم آذرماه، ســالگرد شــهادت مظلومانــه این 
دانشمند متعهد به دست عوامل تروریست رژیم 
صهیونیستی در تقویم رسمی کشور به عنوان روز 

»نوآوری و فناوری ایران ساخت« نام گذاری شد.
pr.sbu.ac.ir :منبع      

  بسیج مدرسه عشق و مکتب شاهدان و 
کــه پیروانــش بــر  گمنامــی اســت  شــهیدان 
گلدسته های رفیع آن اذان شهادت و رشادت 
سر داده اند. بسیج میقات پابرهنگان و معراج 
ک اسلامی است که تربیت یافتگان  اندیشه پا
آن نام و نشان در گمنامی و بی نشانی گرفته اند، 
بسیج لشگر مخلص خداست... )امام خمینی(

بــه دنبــال پیــروزی انقــلاب، دســت غارتگــران 
اســتعمارگر از ایــران قطــع و منافــع آنان بــه خطر 
افتاد، ملت شــجاع و از بند رســته ایران بــا اتکا به 
خداونــد متعــال و با بهره گیــری از اســتعدادهای 
بالقــوه خــود و بهره منــدی از امکانــات کشــور به 
رهبری امام خمینی ســازندگی کشــور را آغــاز کرد 
و ضمــن حفاظــت و پاســداری از انقلاب، بــا ایده 
بیداری ملت ها و آزادی انسان ها از بند استثمار، 
به ترویج اسلام ناب پرداخت، استعمارگران منافع 
خود را در خطر دیدند و برای حفظ منافع از هیچ 

دشمنی و شرارت علیه ملت فروگذار نکردند.
یکی از خطراتی که انقلاب نوپای اسلامی را تهدید 
می کــرد، حملــه نظامــی بــود، امــام )ره( در پنجم 
آذرماه ســال 1۳۵8، فرمان تشکیل بسیج را صادر 
کردند و فرمودند: »باید همــه قوایمان را مجتمع 
گر مسائلی  کنیم برای نجات دادن یک کشور، باید ا
برای ما پیش بیاید هر چه هم سخت باشد، تحمل 
کنیم... قوای خودتان را مجهز بکنید و تعلیمات 
نظامی پیــدا کنیــد و بــه دوســتانتان هــم تعلیم 
دهید... مملکت اســلامی همــه اش باید نظامی 

باشد و تعلیمات نظامی داشته باشد...«
هنوز یک سال از صدور فرمان امام نگذشته بود 
که رژیم بعث عراق در راستای اهداف پلید استکبار 

جهانی، علیه ایران دست به یک حمله همه جانبه 
زد. دشمن در همان روزهای نخستین با مردمی 
مواجــه شــد که بــا دســت خالی بــه دفــاع از کیان 
مقدس نظام اســلامی برخاســته، و از ایثــار جان 
خویش دریغ نمی کردند. جوانان سلحشوری که 
به فرمان امام در پایگاه های مقاومت تحت عنوان 
بسیجی گردآمده و با اشاره ایشان به جبهه های 
نبــرد هجــوم می بردنــد و تــا آخریــن قطــره خــون 
خویش، ایستادگی و مقاومت می کردند. در طول 
هشت سال دفاع، بســیج آن چنان درخشید که 
دشــمنان اعتراف کردند که قدرتی که در بســیج 
نهفته، توان مقابله با یکایک ارتش های کلاسیک 

جهانی را دارد.
وظیفه بســیج فقــط به جنــگ و مســئله نظامی 
محــدود نمی شــود و امنیــت داخلــی کشــور در 
سخت ترین شرایط یعنی دوران فعالیت منافقین 
و دیگــر گروه های ضدانقــلاب، به مــدد نیروهای 
بســیج و پایگاه هــای مقاومــت حفــظ شــد. در 
حوادث طبیعی و بلایا، حضور گره گشای بسیجیان 
مایه دلگرمــی مــردم و مســئولین بوده اســت. در 
امر خطیــر و حیاتی مبــارزه بــا تهاجــم فرهنگی و 
جلوگیری از استحاله فرهنگ انقلاب، اصلی ترین 
نیروی مدافع، بســیج بــوده اســت و بــا اطاعت از 
فرمان رهبر معظم انقلاب، برای حفظ فضیلت ها 
و ارزش های انقلاب در وسط میدان مبارزه حضور 
دارد، و اصولاً تفکر بسیجی کارســازترین عامل در 

سخت ترین میادین مبارزه بوده است.
anhar.ir :منبع   

هفتم آذر بــه فرمان امــام خمینــی )ره( و   
کاری  به منظور قدردانی از حماسه آفرینی و فدا
دریادلان شــجاعی که برای صیانت از مرزهای 
دریایی کشور تلاش می کنند، روز نیروی دریایی 

نام گذاری شده است.
هفتم آذر یادآور پایمردی دلاوران نیروی دریایی 
اســت کــه توانســتند در عملیــات »مرواریــد«، 
نیروی دریایی عراق را به طور کامل از صحنه نبرد 
حذف کنند؛ هــدف اصلــی این عملیــات حمله 
به ســکوهای نفتــی البکــر و الامیــه و نابــود کردن 

ناوچه های اوزا عراقی بود.
در ســپیده دم هفتــم آذر 1۳۵۹ خورشــیدی، 
قهرمانان نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی 
ایــران در لحظــات نخســتین عملیــات مروارید، 
چند ناوچه مدرن و اژدرافکن عــراق را به قعر دریا 
فرستادند. این عملیات با همکاری نیروی هوایی 
انجام و ضرباتی سنگین بر پیکره نیروی هوایی و 

دریایی عراق وارد کرد.

ســرانجام پس از ســاعت ها نبرد بی امان، هنگام 
ظهــر، درحالی کــه دلاورمــردان نیــروی دریایــی، 
آخرین گلوله های خود را به سوی دشمن نشانه 
می رفتنــد، »ناوچــه پیــکان« مــورد اصابت چند 
موشــک قرار گرفــت و با پرســنل شــجاع خــود در 
شمال خلیج فارس و در دل آب های گرم و نیلگون 
آن جای گرفت و فرمانده محمدابراهیم همتی و 

هم رزمانش به شهادت رسیدند.
امام خمینی )ره( درباره رزم سلحشوران جان برکف 
نیروی دریایی در هفتم آذر فرمودند: »رویارویی 
نیروی دریایی ارتش با دشمن و آن همه افتخارات 
رزم، رشــادت، شــهامت و شــهادت نشــانه ای از 

اقتدار و اعتبار این نیروی بزرگ و سرافراز است.«
amjadpoyesh.com :منبع   
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نویسنده:
معصومه سپهری
: ناشر
انتشارات شهید کاظمی

»مرد ابدی« )دوره سه جلدی( روایتی از زندگی 
فرمانده پرآوازه اسلام، شهید حسن طهرانی مقدم 
اســت. حاصــل قریــب بــه ۱2 ســال، مصاحبــه بــا 
اصلی ترین افرادی که حسن طهرانی مقدم در برابر 

چشم آنان رشد کرد و »حسن« شد.

ایـن کتـاب، حاصـل بیـش از ۶00 سـاعت گفت وگـو، و 
تأمل در اسناد صوتی و تصویری شهید طهرانی مقدم 
و صدهـا سـند مکتـوب از اوسـت. معصومـه سـپهری 
»مرد ابدی« را در سه جلد نوشته است که دربرگیرنده 
زندگی شـهید حسـن طهرانی مقدم و جزییـات نقاط 
عطف و برجسـته زندگی او از تولد تا شـهادت، و مسـیر 
پس از شهادت او تا رسیدن به نخستین پرتاب موفق 
ماهواره بـر بـه فضـا توسـط نیـروی هوافضـای سـپاه 
است. درواقع این کتاب، تاریخچه موشکی جمهوری 

اسـلامی ایران اسـت.
nashreshahidkazemi.ir :منبع    

مرد ابدی
 می مات

معرفی فیلم

»اینجا هندوستان نیست. بلوچ ها قومی اصیل و سخت 
هستند و برای ایران و سرزمینشان از جان و همه چیز خود می گذرند 
چون وطن برایشان همچون مادر و ناموسشان است.« این ها 
سخنان گل بی بی بانوی مبارز بلوچی بود که به ژنرال ارتش اشغالگر 

انگلیس گوشزد کرد و اقتدار زن ایرانی را به رخ او کشید.
گل بی بی« با  مستند »می مات« داستان مبارزه زنی بلوچ به نام »
استعمارگران انگلیسی در خلال جنگ جهانی اول است. گل بی بی 
شیرزن بلوچ در منطقه خاش است که در سال 1۹1۶ میلادی پس 
از هجوم ارتش انگلیس به بلوچستان و منطقه سرحد، توانست با 
 ، همکاری سران بلوچ، انگلیسی ها را شکست دهد. او زنی زیبا، سخنور
صلح طلب و بسیار کاریزماتیک بود که علاوه بر طبابت، مشاوری خوب 
برای جنگجویان بلوچ هم بود. بعد از به اسارت گرفته شدن تعدادی 
از جنگجویان و سران قبایل منطقه بلوچ به دست ارتش انگلیس، گل 
بی بی به همراه برادرش با قوای مسلح بلوچ به فرماندهی نورمحمدخان 
زابد با تعدادی جنگجو عازم نالک شدند تا برای آزادی اسرا و نبرد با سپاه 

انگلیس آماده شوند.
مستند »می مات« محصول سازمان هنری رسانه ای اوج است که در 
خانه مستند تهیه و تولید شده و در هفدهمین جشنواره بین المللی 

سینما حقیقت در سال 140۲ نیز حضور داشته است.
ammaryar.ir :منبع    

        کارگردان و نویسنده: 

  محمدعلی رخشانی

تهیه کننده:    مصطفی شوقی       
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اطلاعیه

کاشــی در چالش »جفت پوچ« مس 
در سال 1181 هجری قمری به كریم خان زند اطلاع دادند كه گروهی از تاجران انگلیسی 
به شیراز آمده اند و قصد دارند با او دیدار كنند. كریم خان كه شیوه كار انگلیسی ها را 

می دانست و شنیده بود كه آن ها چطور در هندوستان آرام آرام نفوذ كردند و قدرتمند 
شدند، تمایلی به این ملاقات نداشت، اما در نهایت انگلیسی ها را به حضور پذیرفت.

رئیس این گروه انگلیسی دستور داد بسته های هدایا را 
پیش روی كریم خان باز كنند. كریم خان با دقت آنچه را كه از بسته بندی ها بیرون 
می آمد نگاه می كرد و در یک لحظه اشاره كرد تا یکی از بشقاب های چینی كه یکی از 

مردان انگلیسی با مراقبت، آن را در دست گرفته بود به او بدهند.
كریم خان بشقاب را با یک دست گرفت و نگاهی به نقش و نگار زیبای آن انداخت و 

سپس آن را جلوی پایش روی زمین انداخت.  بشقاب كاملاً خرد شد!
». كریم خان رو به یکی از خدمتکارانش گفت:  »یکی از آن مس های كاشی را بیاور

خدمتکار دوید و یک بشقاب مسی كه در كاشان ساخته شده بود آورد و به دست 
كریم خان داد. كریم خان بشقاب را بر زمین انداخت. بشقاب سالم مانده بود. او 

به انگلیسی ها گفت: »می بینید؟ مردم ایران بهتر است از همین ظرف های مسی 
استفاده كنند. آن ها به كالاهای شما نیازی ندارند.«

»جفــت پــوچ« چالش کتاب خوانی  ویژه نوجوانان متوســطه اول و دوم »جفــت پــوچ« چالش کتاب خوانی  ویژه نوجوانان متوســطه اول و دوم 
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